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Strzelcew�|�Studniówka�z�„niespodzianką”:�wyłączenie�prądu�nie�było�awarią�lecz�sabotażem

Kto chciał zaszkodzić 
właścicielom „Mediolanu”?
Podczas studniówki maturzystów z ZSP nr 4, zorganizowanej w miniony weekend została 
zorganizowana w sali restauracyjno-weselnej Mediolan w Strzelcewie, dwukrotnie doszło 
do wyłączenia prądu. Właściciel obiektu – Bogusław Sierota jest pewien, iż to wynik działania 
osób trzecich. Nie chce jednak wskazać, czy podejrzewa o to sąsiadów czy konkurencję. O sprawie 
powiadomił policję. Sprawa – z pozoru błaha,  pokazała skalę konfl iktu właściciela obiektu z sąsiadami.

Sala została otwarta w maju, 
w okresie pierwszych komu-
nii świętych, w lipcu odbyło się 
w niej pierwsze wesele. W nocy 
5/6 stycznia około godz. 1.30 
przebieg studniówki zakłócił brak 
prądu. Wezwane Pogotowie Ener-
getyczne po godzinie poradziło 
sobie z problemem. Sytuacja po-
wtórzyła się jednak podczas po-
prawin, w niedzielę około godz. 
17. Tym razem trwała pół godziny. 

Bogusław Sierota powiedział 
nam, że ma podejrzenia, kto od-
ciął zasilanie. Poinformował o tym 
policję. Czy uda się ustalić spraw-
cę – przekonamy się. Ma ona skie-

rować dodatkowe patrole, aby taka 
sytuacja w przyszłości się nie po-
wtórzyła. Pytany o to, dlaczego 
ktoś miałby to zrobić, Bogusław 
Sierota mówi, że może przez za-
zdrość, zawiść. 

sąsiedzi mówią: 
walczymy legalnie
We wtorek przed południem 

nasz reporter odwiedził Strzel-
cew i rozmawiał z kilkoma sąsia-
dami sali „Mediolan”. Wszyscy 
wiedzieli o tym, że w niedzie-
lę doszło do przerwy w zasilaniu 
prądem, ale twierdzono nie mógł 
tego zrobić nikt z sąsiadów, bo ta-
kie jednorazowe działanie nie po-
mogłoby im rozwiązać problemu, 
z którym się borykają.  

Pierwsze ich skojarzenie było 
takie, że właściciele podłącza-
jąc dużo urządzeń elektrycznych 

– m.in. dostosowaną do kubatury 
budynku nagrzewnicę dużej mocy 
– doprowadzili do przeciążenia 
obwodu i awarii. Druga myśl, jaka 
przychodziła im do głowy, to dzia-
łania konkurencji. 

Ale nie ukrywali, że sąsiedztwo 
sali jest dla nich bardzo uciążliwe. 
Największym ich problemem jest 
hałas, który nawet zimą rozchodzi 
się poza budynek. Z tego powodu 
nie da się w ich domach normal-
nie żyć, a w nocy spać. 

– Nie ukrywam, że z tym wal-
czymy, ale to co robimy, to nie są 
złośliwości dla zasady. Naprawdę 
największym problemem jest ha-
łas – powiedziała nam mieszkan-
ka budynku położonego blisko  
„Mediolanu”, w odległości może 
40 m w linii prostej. Kobieta opo-
wiedziała nam, że jej dzieci, mają-
ce 5 lat i 1,5 roku, często budzą się 

w nocy z powodu hałasów docho-
dzących z sali. Dzieciom udaje się 
potem usnąć, dorosłym przycho-
dzi to trudniej. 

Ma żal do siebie, że się tutaj po-
budowała – choć wtedy nie wie-
działa przecież, że po sąsiedzku 
kiedykolwiek taki obiekt powsta-
nie, ale i do właścicieli, którzy tak, 
a nie inaczej zaprojektowali i zre-
alizowali inwestycję. 

– Mieliśmy nadzieję, że to bę-
dzie postawione „z głową”, ale 
tak nie jest – uważa. – Jest głośno, 
a ludzie zaglądają  nam w okna 
i na podwórko. Nie mamy już pry-
watności.   str. 3 

Wicie – lenartów�|�zorganizowali�zbiórkę�pieniędzy

Spontaniczna pomoc strażaków
– Zbiórkę zorganizowaliśmy spontanicznie, nie mogliśmy przejść
bez reakcji obok dramatu, który spotkał tę rodzinę – powiedział 
prezes OSP Wicie Waldemar Wojciechowski o zbiórce pieniędzy, 
którą druhowie zorganizowali w minioną sobotę 5 stycznia, na leczenie 
i rehabilitację znajdującej się w śpiączce Katarzyny Stańczyk z Lenartowa.

– Rodzina Kasi jest w trudnej 
sytuacji. Ona jest po wypadku, 
który miał miejsce trzy miesiące 
temu. Ponieważ obrażenia były 
poważne, lekarze wprowadzi-
li ją w śpiączkę farmakologiczną, 
z której się nie wybudziła – mówi 
nam Wojciechowski i dodaje – 
Czytaliśmy o wypadku na auto-
stradzie A2, w którym samochód 
osobowy został zmiażdżony przez 
dwa TIR-y, ale nikomu nie przy-
szło wtedy do głowy, że poszko-
dowaną jest dziewczyna od nas...

Strażacy skrzyknęli się czwar-
tek, 3 stycznia, przyszedł kto 
mógł, w sumie 9 osób. Wcześniej, 
w związku ze świętem Trzech 
Króli przygotowali korony oraz 
gwiazdę, przygotowali się też do 
śpiewu kolęd, aby swymi mocny-

mi, męskimi głosami wyciągnąć 
przed domy mieszkańców Le-
nartowa i Wicia. Nie mieli z tym 
trudu, prezes jadąc przed kwestu-
jącymi samochodem dodatkowo 
zapraszał mieszkańców do dawa-
nia datków. Ale część z mieszkań-

ców już na nich czekała na drodze, 
z daleka wyglądając, kiedy do 
nich dojdą. – Takie nieszczęście, 
co mam pieniędzy żałować, to dla 
Kasi, aby do nas jak najszybciej 
wróciła – powiedziała nam starsza 
mieszkanka Wicia, która do zaim-
prowizowanej skarbonki z butelki 
po napoju wrzuciła kilkadziesiąt 
złotych. 

Druh, który niósł skarbonkę Jó-
zef Kosiorek, powiedział nam, że 
mieszkańcy nie szczędzili pienię-
dzy, życzyli też pani Katarzynie 
zdrowia. Oprócz tego chwalili ini-
cjatywę, bo dzięki strażakom i oni 
mogli pomóc. Sprawa wyraźnie 
poruszyła ludzi.

Strażacy w ciągu niespełna 2 
godzin przeszli cały Lenartów 
i całe Wicie, łącznie ponad 7 km. 

Tempo mieli szybkie, bo tego dnia 
do Wicia przyjeżdżał obraz Mat-
ki Bożej Częstochowskiej i chcie-
li zdążyć. Ci mieszkańcy, którzy 
nie zdążyli dać pieniędzy, dzwo-
nili do strażaków, aby wracając do 
jednostki przystanęli przy ich po-
sesjach.

Wojciechowski mówi, że trze-
ba być dobrej myśli, jest nadzie-
ja, że wszystko będzie dobrze – 
pani Kasia reaguje bowiem na 

głosy swoich dzieci, a to znaczy, 
że mózg działa. Prezes OSP Wi-
cie podkreślił, że akcja przyniosła 
znaczną kwotę, przewyższającą 
oczekiwania uczestników. Ale na 
zbiórce strażacy z Wicia nie po-
przestaną. Wojciechowski zapo-
wiada, że w połowie lutego zorga-
nizują bal charytatywny, z którego 
dochód zostanie przekazany na 
wsparcie leczenia mieszkanki Le-
nartowa.  tb

Łowicz
Znowu ubyło 
mieszkańców 
miasta

Spadek liczby mieszkańców 
Łowicza z roku na rok postępuje. 
Według informacji, jakie podał  
w tym tygodniu Urząd Miejski, 
31 grudnia 2018 roku w mie-
ście było zameldowanych na sta-
łe 27.908 mieszkańców, w tym 
13.035 mężczyzn i 14.873 kobiet. 
To o 273 osoby mniej niż na ko-
niec roku 2017. Wtedy spadek na 
przestrzeni 12 miesięcy wyniósł 
199. Osób zameldowanych cza-
sowo jest 206.  

W poszczególnych grupach 
wiekowych liczba mieszkańców 
przedstawia się następująco: 0-18 
lat – 4.975 łącznie, w tym 2.403 
dziewcząt i 2.572 chłopców. 
19-60 lat – 15.475 osób łącznie, 
w tym 7.893 kobiet i 7.582 męż-
czyzn. Powyżej 61 lat – 7.458 
osób łącznie, w tym 4.577 kobiet 
i 2.881 mężczyzn.  str. 3 

Do wyłączenia prądu 
doszło�poza�widoczną�na�zdjęciu�
stacją�trafo�Strzelcew�B,�
na�słupie�w�pobliskim�zagajniku.�
ktoś�wyłączył�tam�prąd�umyślnie.

Druh józef kosiorek z OSP Wicie zbiera datki�do�zaimprowizowanej�
skarbonki.

takie�nieszczęście,�
co�mam�pieniędzy�
żałować,�to�dla�
kasi,�aby�do�nas�jak�
najszybciej�wróciła.�

mieszkanka Wicia

Przecież�mógł�na�tej�
działce�pobudować�
kurnik.�czy�wtedy�
sąsiedzi�byliby�
bardziej�zadowoleni?�

mirKa WolsKa
-KoBierecKa

mirka.wolska@lowiczanin.info
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Łowicz�|�wośP
Będzie się 
działo w wielu 
miejscach

Już w najbliższą niedzielę, 13 
stycznia, w całej Polsce odbędzie 
się 27. fi nał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. Na naszym 
terenie WOŚP będzie grała w Ło-
wiczu, Bielawach, Starym Wali-
szewie, Bolimowie i w Kiernozi.

Szczegółowe informacje o tym 
jak będzie przebiegał fi nał w re-
gionie łowickim znajdziesz na 
naszej stronie internetowej lowi-
czanin.info.   tm
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Rzut Okiem�|�wJechała�w�StacJę

4 stycznia, ok. godz. 16.40, 
23-letnia mieszkanka Łowicza 
wjechała osobową kią 
w stację rowerów 
przy ul. Sadowej na os. Górki.�
w�policyjnym�raporcie�
zapisano,�że�przyczyną�
było�nie�dostosowanie�prędkości�
do�warunków�panujących�
na�drodze.�Faktycznie�warunki�
były�złe,�kierująca�zjechała�
z�ul.�łęczyckiej�w�ul.�Sadową,�
która�znajduje�się�w�obniżeniu�
terenu,�nie�zapanowała�nad�
pojazdem,�który�uderzył�
w�stojący�obok�rowerów�
miejskich�słup,�na�którym�
zamontowana�jest�kamera.�
kobieta,�była�trzeźwa,�została�
ukarana�mandatem.�tb

�2� stycznia� o� godz.� 15.12� straż�
pożarna� została� wezwana� do� Bo-
browej�w�gminie�łyszkowice,�gdzie�
drzewo� powalone� przez� silny� wiatr�
zablokowało� drogę� gminną.� Na�
miejscu�interweniował�jeden�zastęp�
z� oSP� w� kalenicach,� który� ściął�
drzewo�i�uprzątnął�jezdnię.�

�tego� samego� dnia� o� godz.�
21.45� oSP� Pilaszków� została� za-
dysponowana�do�podobnego�dzia-
łania�w�ostrowie�w�gminie�łowicz.�
Usuwanie� konarów� drzew� z� jezdni�
trwało�30�minut.�

�3�stycznia�o�godz.�18.50�doszło�
do�kolizji� na� skrzyżowaniu�ul.�war-

szawskiej� i� Dworcowej� w� łowiczu.�
Sprawcą�była�kierujaca�oplem�Me-
riva� 47-letnia� mieszkanka� łowicza,�
która� wyjeżdżając� z� ul.� Dworcowej�
nie� ustąpiła� pierwszeństwa� Fordo-
wi,�który�jechał�ul.�warszawską.�

�4�stycznia�na�ul.�Bolimowskiej�
w�łowiczu�zatrzymany�został�kieru-
jący� MaN-em� 44-letni� mieszkaniec�
powiatu� kolskiego,� który� miał� 2,31�
promila�alkoholu�we�krwi.�

�5�stycznia�o�godz.�18�dyżurny�
kPP�w�łowiczu�odebrał�zgłoszenie�
dotyczące� kradzieży� w� markecie�
w� centrum� łowicza.� Na� miejscu�
policjanci�ustalili,� że�41-letni�miesz-
kaniec� łowicza� kradł� ze� sklepo-
wych� półek� artykuły� elektroniczne,�
spożywcze� i� kosmetyki.� został� za-
trzymany� przez� ochronę� i� oddany�
w�ręce�policji.�Miał�przy�sobie�towar�

o�wartości�ponad�500�zł.�Policja�po-
stawiła�mu�zarzut�kradzieży,�za�któ-
ry�grozi�kara�do�5� lat�pozbawiania�
wolności.�

�7�stycznia�o�godz.�18�na�ul.�Gło-
wackiego�w�łyszkowicach�ciężaro-
we� iveco,� którym� kierował� 39-letni�
mieszkaniec� Poznania,� uderzyło�
w�zaparkowany�na�poboczu�samo-
chód� osobowy� marki� Mercedes.�
w� zdarzeniu� nikt� nie� ucierpiał,�
w�samochodzie�osobowym�nie�było�
nikogo.� Na� miejscu� poza� policją�
interweniowała� straż,� która� zneu-
tralizowała�olej� i� inne�płyny�eksplo-
atacyjne,�które�wyciekły�na� jezdnię�
i�uprzątnęła� je.�Działa� te�prowadził�
blisko�godzinę�jeden�zastęp�z�oSP�
łyszkowice.�

�tego�samego�dnia�około�godz.�
19�na�dk�14�w�krępie�policja�zatrzy-

mała�41-letniego�mieszkańca�łowi-
cza,�który�jechał�Volvo�z�prędkością�
120� km/h.� Ponieważ� jest� to� teren�
zabudowany,� mężczyzna� przekro-
czył� dopuszczalną� prędkość� o� 70�
km/h.�Dostał�mandat�i�zatrzymano�
mu�prawo�jazdy.�

�8� stycznia� o� godz.� 10.30� na�
drodze�wojewódzkiej�nr�704�w�ka-
lenicach�w�poślizg�wpadł�hyundai,�
którym�kierował�65-latek�z�warsza-
wy.�auto�wpadło�do�rowu,�poszko-
dowanych�nie�było.�

�tego� samego� dnia� o� godz.�
10.40� na� łuku� Dk� 70� w� arkadii�
w�poślizg�wypadł�opel�Vectra,�któ-
rym� kierował� 47-latek� z� łowicza.�
Samochód� wpadł� do� rowu.� Męż-
czyzna� jechał� w� stronę� łowicza,�
był� trzeźwy.� Policja� ukarała� go�
mandatem.�

kRONika 
POlicyjNa�
2-8.01.2019

NaSi DzieNNikaRze DO WaSzej DySPOzycji 
OD 8.30 DO 15.30
telefon�redakcyjny 535 455 336�
e-mail:�agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
aGNieszKa aNtosieWicz

Łowicz i okolice�|�10�kolizji�drogowych

Zima zaskoczyła kierowców
Zmiana aury na 
zimową, która nastąpiła 
w piątek 4 stycznia 
po południu, 
była trudnym 
doświadczeniem dla 
kierowców oraz policji, 
straży i pogotowia. 

W ciągu dwóch godzin – mię-
dzy godziną 14.50 a 16.50 na dro-
gach Łowicza i powiatu łowickie-
go doszło aż do 10 kolizji. Choć 
niektóre wyglądały poważnie, nikt 
w nich nie doznał poważniejszych 
obrażeń. 

Przyczyną zdarzeń było naj-
częściej niedostosowanie prędko-
ści do warunków panujących na 
drodze. Z tego powodu doszło do 
trzech kolizji na autostradzie A-2 
na naszym terenie. Ich uczestni-
kami były osoby spoza naszego 
terenu.

Na innych drogach nie było le-
piej. O godz. 14.50 w Goleńsku, 
na drodze wojewódzkiej z Łowi-
cza do Kiernozi, dachowała Skoda 
Roomster, którą kierowała 62-let-
nia mieszkanka powiatu łowickie-
go. Kobieta została ukarana man-
datem. 

Cztery minuty później, o godz. 
14.56 na Nowym Rynku w Łowi-

czu doszło do kolizji w udziałem 
Opla Corsy i Hondy. Sprawczy-
nią była 38-latka z Łowicza, któ-
ra kierowała Oplem. Wjechała 
ona w tył Hondy, za kierownicą 
której siedział 28-latek z powia-
tu łowickiego. Sprawczyni dosta-
ła mandat. 

O godz. 15 w Wejscach w gmi-
nie Kocierzew Południowy zde-
rzyły się Fiat Doblo oraz BMW. 
Przyczyną zdarzenia była nad-
mierna prędkość. Sprawcą był kie-
rujący Fiatem 39-latek z powiatu 
łowickiego, uczestnikiem – kieru-
jący BMW 46-letni mieszkaniec 
Łowicza. 

Również o godz. 15 do kolizji 
drogowej doszło w sąsiedztwie 
osiedla Noakowskiego. Kierująca 
Volkswagenem Golfem 25-letnia 
mieszkanka Łowicza włączając 
się do ruchu (z parkingu wjeż-
dżała na ul. Kurkową) nie ustą-
piła pierwszeństwa jadącemu ul. 
Kurkową Audi, którym kierował 
50-latek z Łowicza. 

Nadmierna prędkość była przy-
czyną groźnie wyglądającej koli-
zji, do której doszło o godz. 16.10 
w Małszycach, na drodze Łowicz 
– Kiernozia. Sprawcą zdarzenia 
był kierujący Skodą Fabią 33-let-
ni mieszkaniec powiatu gosty-

nińskiego. Uczestnikiem – kieru-
jący Citroenem Berlingo 40-letni 
mieszkaniec powiatu płockiego. 
Oba samochody miałby poważ-
ne uszkodzenie, na miejsce poza 
policją i strażą, wezwane zostały 
dwie karetki pogotowia ratunko-
wego. Na szczęście nikt z uczest-
ników nie wymagał hospitalizacji. 

Kolejne zdarzenie miało miej-
sce o godz. 16.40 w Stroniewicach 
na drodze krajowej nr 14. Kieru-
jąca Fordem Focusem 20-latka 
z powiatu łowickiego straciła pa-
nowanie nad pojazdem i wjecha-
ła do rowu. 

O tej samej godzinie na ul. Łę-
czyckiej w Łowiczu Kia, któ-
rą kierowała 34-latka z Łowi-
cza, wpadła w poślizg i uderzyła 
w słup stacji rowerów miejskich 
(o tym piszemy obok). Kobieta 
dostała mandat za niedostosowa-
nie prędkości do warunków panu-
jących na drodze. 

Ostatnia z tej serii kolizja od-
notowana została o godz. 16.50 
w Woli Stępowskiej w gm. Kier-
nozia. Tym razem przyczyną zda-
rzenia z udziałem Peugeota 206 
i Opla Vectry było nieprawidło-
we wymijanie. Sprawczynią była 
80-latka z powiatu łowickiego kie-
rująca Peugeotem, uczestnikiem – 
28-latek z powiatu łowickiego, 
który kierował Oplem. Kobieta 
została ukarana mandatem. mwk

Łowicz�|�obywatelskie�zatrzymanie

Dogonił go i zabrał kluczyki
Kierowca Audi miał 
w organizmie 3 promile 
alkoholu, kiedy najechał 
na zaparkowany inny 
samochód. Nie ujdzie mu 
to bezkarne, a to dzięki 
obywatelskiej postawie 
i reakcji dwóch świadków 
zdarzenia.

Do kolizji doszło 20 grudnia 
po godzinie 10 na ul. Sikorskiego 
w Łowiczu. Jej sprawca odjechał 
z miejsca w kierunku ul. Piłsud-
skiego, ale zaparkował. Prawdo-
podobnie nie spodziewał się, że 
pobiegnie za nim jeden ze świad-
ków stłuczki. Mężczyzna pod-
jął się obywatelskiej interwencji, 
mimo że miał pod opieką dziec-
ko. Dogoniwszy kierowcę Audi 
nie miał już żadnych wątpliwości, 
że ów jest pod wpływam alkoho-
lu, dlatego też zabrał mu kluczyki, 
a następnie – wraz z innym popro-
szonym o pomoc przechodniem – 
wyciągnęli go z samochodu. Na 
miejsce została wezwana policja.

Funkcjonariusze zbadali stan 
trzeźwości zatrzymanego kie-
rowcy – miał on prawie 3 promi-
le alkoholu. Wobec tego zatrzy-
mali jego prawo jazdy. Sprawca 

to 42-letni mieszkaniec Łowicza. 
Grozi mu teraz do dwóch lat wię-
zienia.

Komendant Powiatowy Poli-
cji w Łowiczu mł. insp. Grzegorz 
Radzikowski wystosował pisemne 
podziękowania dla obu mężczyzn, 
którzy pomogli zatrzymać pija-
nego kierowcę. 4 stycznia przyjął 
w gabinecie tego, który dogonił 
uciekającego sprawcę. To miesz-
kaniec Łowicza, który na co dzień 
służy jako strażnik więzienny (nie 
w łowickiej jednostce).

– Obywatelska postawa in-
terweniujących zasługuje na po-
chwałę – mówi podkom. Urszula 
Szymczak, ofi cer prasowy KPP 
w Łowiczu. – Być może dzięki 
ich odpowiedzialności nie doszło 
do tragedii. Pamiętajmy, aby w ta-
kiej sytuacji zdecydowanie reago-
wać i nie dopuszczać, by osoba 
pod wpływem alkoholu wsiadała 
za kierownicę. 

Co ciekawe, dosłownie kilka 
minut przed zdarzeniem na ul. Si-
korskiego, policjanci zatrzymali 
też w Łowiczu innego nietrzeź-
wego kierowcę. Ten jechał Toyo-
tą Yaris ulicą Podgrodzie. Był to 
65-letni mieszkaniec Poznania, 
który miał w momencie zatrzy-
mania 0,8 promila.   tm

komendant mł. insp. Grzegorz Radzikowski gratuluje obywatelskiego�
zatrzymania�mężczyźnie,�który�sam�pobiegł�za�pijanym�sprawcą�kolizji,�
a�następnie�wyciągnął�go�z�samochodu.�
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Okolice Łowicza�|�złodzieje�zatrzymani

Tankowali i nie płacili
Łowicka policja zatrzymała 
4 stycznia w miejscu 
zamieszkania trzech 
mężczyzn, którzy na terenie 
powiatów łowickiego, 
brzezińskiego 
i sochaczewskiego dokonali 
kradzieży paliwa.

Są to osoby w wieku 20, 24 
i 32 lat z trzech powiatów: skier-
niewickiego i sochaczewskiego. 
którzy byli już wcześniej znani 
policji. 

Mężczyźni dopuścili się na 
przełomie 2017 i 2018 roku co naj-
mniej 7 kradzieży paliwa, ale spra-
wa jest rozwojowa, więc nie wy-
kluczone, że ujawnionych zostanie 
więcej przestępstw z ich udziałem. 
Przemieszczali się Oplem Vectrą 
na skradzionych tablicach rejestra-
cyjnych. Podjeżdżali nim na stacje 
paliw i tankowali paliwo (również 
do kanistrów) o wartości około 
600-900 zł, po czym nie płacąc za 
nie, szybko odjeżdżali. 

Policja przeszukała miejsca za-
mieszkania podejrzanych. Ujaw-
niła tam i zabezpieczyła samo-
chód, którym jeździli „na akcje”, 
zbiorniki na paliwo, kominiarki, 
łomy i inne przedmioty. Wszyscy 
zatrzymani usłyszeli zarzuty kra-
dzieży, za co grozi om kara pozba-
wienia wolności do lat 5

Dodatkowo u 20-latka ujawnio-
no 180 g marihuany, co skutkowa-
ło postawieniem mu zarzutu po-
siadania narkotyków.  mwk

trzej złodzieje paliwa, 
działający m.in. na naszym 
terenie,�zatrzymani�przez�łowicką�
policję�w�swoich�domach.�

Dwie kolizje w feralny piątek, 4 stycznia miały miejsce na drodze 
do kiernozi. zdarzenie,�do�którego�doszło�po�godz.�16,�
z�udziałem�citroena�Berlingo�(na�zdjęciu)�wyglądało�poważnie.�

Łowicz�|�Ul.�zduńska

Zgon 42-letniego mężczyzny
2 stycznia wieczorem łowic-

ka policja poprosiła straż pożarną 
o pomoc w otwarciu mieszka-
nia w jednym z budynków admi-
nistrowanym przez Zakład Go-
spodarki Mieszkaniowej przy ul. 
Zduńskiej. Strażacy dostali się 

do wskazanego mieszkania przez 
okno na I piętrze. W mieszkaniu 
znaleźli 42-letniego mężczyznę 
bez oznak życia. Zdaniem wezwa-
nego na miejsce lekarza do śmier-
ci mężczyzny doszło bez udziału 
osób trzecich.  mwk

kiernozia�|�Pożar

Płonął miał
2 stycznia o godz. 20.38 straż 

została wezwana do pożaru hałdy 
miału znajdującego się na terenie 
składu opału przy ul. Żychlińskiej 
w Kiernozi. Opał płonął na po-

wierzchni około 20 metrów kwa-
dratowych. Gaszeniem ognia zaję-
li się druhowie z OSP w Kiernozi 
(2 zastępy). Akcja trwała godzinę. 
Jako przypuszczalną przyczynę 
pożaru strażacy uznali zaprósze-
nie ognia przez nieznane osoby. 
Właściciel składu nie oszacował 
strat, jakie poniósł.  mwk c
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Strzelcew�|�Studniówka�z�„niespodzianką”:�wyłączenie�prądu�nie�było�awarią

Kto chciał zaszkodzić 
właścicielom „Mediolanu”?

dokończenie ze s. 1

W dni, gdy odbywają się wese-
la, w naszej bramie zawraca nawet 
po 50 samochodów, które skręcają 
tu, bo nie wiedzą, gdzie jest głów-
ny wjazd na posesję. 

Uważa, że w budynku powin-
ny zostać zamontowane okna 
dźwiękochłonne, w środku zaś 
zastosowane rozwiązania, które 
spowodują wytłumienie hałasu. 
To może nie są tanie rozwiązana, 
ale pozwoliłyby na funkcjonowa-
nie sali wśród budynków miesz-
kaniowych. 

Noce nieprzespane  
z powodu hałasu
W domu, który odwiedziliśmy, 

na prośbę właścicieli przeprowa-
dzony był pomiar poziomu ha-
łasu, zlecony przez Wojewódzki 
Inspektorat Ochrony Środowiska. 
Odbyło się to we wrześniu. Miesz-
kańcy nie dysponują jego wynika-
mi, ale twierdzą, że wykazał on 
przekroczenia dopuszczalnego 
poziomu. I tak, ich zdaniem, wy-
niki badań mogą być wyjątkowo 
korzystne dla właścicieli, ponie-
waż ci wiedzieli, że jest on prze-
prowadzany, więc ich pracownicy 
w tym czasie starali się zamykać 
okna i drzwi, aby hałas z sali się 
nie rozchodził. 

Zespół, który grał na tym we-
selu i tak był – zdaniem naszej 
rozmówczyni dość dobry. Za-
zwyczaj zespoły – prawdopodob-
nie ze względu na słabą akustykę 
sali – „nadrabiają” to decybelami. 
Uciążliwe są zwłaszcza basy. 

Młoda kobieta, która nam  
o tym opowiedziała, przyzna-
ła, że pracuje od poniedziałku do 
piątku i chciałaby czasem week-
end spędzić w domu, odpocząć.  

W sąsiedztwie takiej sali nie jest to 
możliwe. Zwykle udaje się jej za-
snąć, gdy zespół grający na impre-
zie robi sobie po przerwę. Często 
budzi się jednak około 2. w nocy 
i trudno jej potem zasnąć ponow-
nie. 

Kolejnym problemem jest 
oświetlenie wewnątrz sali, nowo-
czesne i mocne, które sprawia, że 
w ich domu jest – jak opisują: „jak 
w dyskotece”. 

Ma też poważne obawy, jak 
będą wyglądać imprezy w „Me-
diolanie”, gdy zostanie urucho-
miony taras od strony jej domu. 
W ubiegłym roku nie był jeszcze 
skończony. – Jeśli ludzie będą się 
na nim bawić, tańczyć, to dla nas 
będzie koniec świata – obawia się. 

Jak dowiedzieliśmy się  
w Strzelcewie, wszystkie osoby 
mieszkające w sąsiedztwie sali, 
pracują zawodowo. Świadomie 
podjęli decyzję, aby pobudować 
swoje domy na wsi, chcieli mieć 
ciszę. Na taki hałas nie byli przy-
gotowani. 

W dwóch pozostałych domach, 
które odwiedziliśmy, odbiór sali 
weselnej był równie negatywny. 
Mieszkająca po przeciwnej stro-
nie drogi kobieta twierdzi, że nie 
pobudowałby tu swojego domu, 
gdyby wiedziała, że taki obiekt 
powstanie. Kolejna sąsiadka pró-
buje sprzedać działkę, ale nie ma 
na nią chętnych. Bo kto chciałby 
tu zamieszkać? 

Właściciel odpowiada: 
to sąsiedzi są trudni
Bogusław Sierota powiedział 

nam, że nie można uznać, że to 
właściciele domów jednorodzin-
nych byli w Strzelcewie pierwsi. 
On swoją działkę kupił przed 15 
laty. Początkowo była rolna, jed-
nak na wniosek innych właści-
cieli (on sam o to nie występował 
– podkreśla) po krótkim czasie 
dopuszczono na niej zabudowę 
mieszkalną i usługową. Właści-
ciele sąsiednich działek mogli się 
dowiedzieć, kto jest ich sąsiadem 
i jaką działalność prowadzi, za-
pytać, jakie mają plany. Nie trze-
ba byłoby dużo zachodu, aby do 
niego dotrzeć. Mama pana Bo-
gusława, Marianna, już w 2000 
roku otworzyła przecież pierwszą 
salę weselną przy ul. Strzeleckiej  
w Łowiczu. Działalność była roz-

wijana, gdy powstał „Wiedeń” 
przy ul. Armii Krajowej. 

Właściciel uważa, że działal-
ność przez niego prowadzona nie 
jest szczególnie uciążliwa. Prze-
cież to nie jest czynna codziennie 
dyskoteka, ale sala wynajmowana 
tylko w weekendy, na dodatek nie 
we wszystkie. Nie wie, ile wesel 
będzie w niej w tym roku, może 
około 20? W rozmowie z nami 
żartuje nawet, że przecież mógł 
na tej działce pobudować kurnik. 

Czy wtedy sąsiedzi byliby bar-
dziej zadowoleni? 

Gdy dowiedzieli się, co ma na 
działce powstać, do wszystkich 
urzędów wysyłali pisma, aby nie 
zostało wydane zezwolenie na 
taką budowę, co im się nie uda-
ło. Inicjatorem działań jest rodzi-
na, z którą rozmawialiśmy. Pod 
składanymi w urzędach pismami 
widnieją też inne podpisy sąsia-
dów. Ale, jak podkreślają Sieroto-
wie – bo w rozmowie uczestniczy 

też Marianna Sierota – nie wszyst-
kich. W ubiegłym podczas każdej 
z imprez weselnych, których było 
5-6, sąsiedzi wzywali policję, oce-
niając, że jest za głośno. Ani razu 
policja nie nałożyła jednak na wła-
ścicieli sali mandatu za zakłócanie 
ciszy nocnej. Wyłączenie prądu 
podczas studniówki – zdaniem 
naszych rozmówców – to kolej-
ne działanie, które ma zniechęcić, 
zaszkodzić przedsiębiorcom. Sie-
rotowie czują się osaczeni przez 
sąsiadów, którzy zamontowali na 
zewnątrz monitoring, którego ka-
mery ustawione są na ich nieru-
chomość. Sąsiad często fotogra-
fuje i filmuje pracowników i gości 
sali weselnej. Do czego chce wy-
korzystać te nagrania? Czy ma do 
nich prawo? – stawia pytania Bo-
gusław Sierota.

Jak nas zapewnia właściciel 
sali, od strony sąsiada, któremu 
sala najbardziej przeszkadza, wy-
konał nasadzenia: są tam trzy rzę-

dy brzóz i jarzębin. Potrzeba tro-
chę czasu, aby urosły. W miarę 
możliwości mogą wykonać wię-
cej nasadzeń. Innych działań jed-
nak nie planują. 

Marianna Sierota i jej syn bar-
dzo ubolewają nad tym, że ktoś 
prowadzi działania ukierunko-
wane przeciwko nim, ponieważ 
mogą ponieść trudne do oszaco-
wania straty wizerunkowe. Wy-
łączenie prądu na studniówce nie 
nastąpiło z ich winy, ale już ro-
dzice uczniów kolejnych dwóch 
studniówek zaplanowanych  
w „Mediolanie” zwrócili się do 
nich z pytaniami. Sierotowie nie 
widzą w tym konflikcie swojej 
winy, oceniają, że to jest pewien 
znak czasu. Bo dzisiaj ludzie są 
bardzo roszczeniowi i każdego 
rodzaju działalność im przeszka-
dza. Tymczasem oni pobudowali 
salę legalnie, mają wszystkie ze-
zwolenia. I płacą niemałe podat-
ki.  mwk 

Aktualności

Rzut Okiem |�Dzieci�z�PoPowa�zaśPiewały�kolęDy�i�PaStorałki

Ponad 20 dzieci z Popowa,  
w wieku od 3 do 14 lat, 
wystąpiło w sali miejscowej 
jednostki OSP z programem 
„Spotkanie z kolędą  
w Popowie”.�zaśpiewały�one�
m.in.�„Pójdźmy�wszyscy�do�
stajenki”,�„Józefie�stajenki�nie�
szukaj”,�„Przybieżeli�do�stajenki”,�
„Gore�Gwiazda�Jezusowi”.�
wysłuchało�ich�ponad�70�osób,�
wśród�których�byli�członkowie�
rodzin�i�pozostali�mieszkańcy.�
Na�zakończenie�występujący�
otrzymali�gromkie�brawa.�
Dzieci�zostały�przygotowane�
społecznie�przez�dwie�mieszkanki�
miejscowości�Patrycję�Grzywach��
i�Paulinę�tryngiel,�na�próbach,�
które�trwały�przez�kilka�tygodni.  
tb

Ktoś „majstroWał” przy odłączNiKu 
Jak�nas�poinformowała�Bożena�
Matuszczak-królak,�rzecznik��
PGe�łódź,�6�stycznia�ok.�godz.�1.18��
wpłynęło�zgłoszenie�o�braku�
zasilania�w�Strzelcewie.�Pogotowie�
energetyczne�stwierdziło�otwarty�
odłącznik�15kV�usytuowany��
na�słupie,�przed�stacją�trafo�
Strzelcew�B.�energetycy�zamknęli�
odłącznik�i�zablokowali�jego�
napęd�kłódką.�zasilanie�zostało�

przywrócone�o�godz.�2.25.�tego�
samego�dnia�ok�godz.�17.41�
sytuacja�się�powtórzyła.�Działania�
pogotowia�energetycznego��
były�identyczne.�Nie�stwierdzono�
otwarcia�samej�stacji�trafo�
Strzelcew�B.�wyjaśnienia�PGe�
obalają�teorię,�jakoby�do�awarii�
prądu�doszło�z�winy�właścicieli�sali�
„Mediolan”,�którzy�rzekomo�mieli�
przeciążyć�instalację.�
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misja: uratoWać tę Noc! 
wspomnienia�z�balu�
studniówkowego�zostają�
na�całe�życie,�dlatego,�gdy�
niespodziewanie,�ok.�godz.�1.00�
w�nocy�w�sali�Mediolan�zabrakło�
prądu,�maturzyści�z�zSP�4�
postanowili�zrobić�wszystko,��
by�uratować�tę�noc.�
–�Nie�warto�było�marnować�tych�
cennych�minut�zabawy,�żeby�
usiąść�i�siedzieć,�więc�wszyscy�
się�bawili�–�relacjonuje�Nowemu�
łowiczaninowi�licealistka��
olga�krawczyk.�w�rozkręcaniu�
zabawy�pomógł�im�zespół�Fantom��
z�łowicza,�który�–�w�opinii�
młodzieży�–�stanął�na�wysokości�
zadania,�ponieważ�jego�członkowie�
zaczęli�śpiewać�oraz�grać��
na�instrumentach,�które�działają�
bez�prądu�(np.�akordeon��
i�gitara),�a�wówczas�–�to�też�

podkreślała�młodzież�–�ujawnił�się�
bardzo�dobry�warsztat�muzyków,�
którzy�poradzili�sobie�„bez�
tych�wszystkich,�elektrycznych�
wspomagaczy”.�
–�to�był�taki�moment,��
że�wszyscy�jeszcze�bardziej�
się�zintegrowaliśmy.�Nietypowa�
sytuacja,�która�nas�połączyła�–�
mówią�o�zdarzeniu�uczniowie.�
Początkowo�wszyscy�uznali,��
że�to�chwilowa�usterka�techniczna,�
jednak�przedłużająca�się�sytuacja�
powodowała�narastającą�
konsternację.�
w�rozwiązanie�problemu�bardzo�
zaangażowali�się�rodzice,�którzy�
wykonali�dziesiątki�telefonów,�aby�
fachowcy�jak�najszybciej�usunęli�
awarię.�z�naszych�ustaleń�wynika,�
że�w�pierwszej�rozmowie�usłyszeli�
od�energetyków,�że�jest�to�„awaria�

na�całą�wieś�i�okolicę”,�która�będzie�
usunięta�dopiero�o�7�rano...�(sic!),�
a�to�oznaczałoby�rychły�koniec�
zabawy.�Gdy�po�interwencjach�
udało�się�przywrócić�światło,�
wszyscy�zaczęli�bić�brawa.��
–�Nagle�zapanowała�jasność�–�
wspominają.�znacznie�gorzej�było�
już�na�poprawinach,�kiedy�sytuacja�
się�powtórzyła,�co�prowadziło��
do�nerwowości�i�irytacji.�
–�zastanawialiśmy�się,�że�dlaczego�
nas�to�spotkało?�–�wspominają�
uczniowie.�co�więcej,�tego�dnia��
o�oprawę�muzyczną�dbał�Dj,�który�
korzystał�ze�sprzętu�zasilanego��
w�prąd.�tym�razem�dostawę�prądu�
udało�się�jednak�przywrócić�
szybciej,�według�uczniów�po��
ok.�30�minutach.�Maturzyści�
docenili�postawę�właściciela,�
który�wydłużył�ich�zabawę�na�
poprawinach�o�dodatkową�

godzinę.�–�Początkowo�miało�być�
do�21,�co�w�sumie�i�tak�było�dla�nas�
za�krótko�–�przyznają�uczennice�
technikum�Natalia�i�Patrycja.�
temat�studniówki�i�problemów��
z�prądem�był�jednym��
z�gorętszych�w�poniedziałek�
w�szkole.�Dyrektor�ewa�Bury�
dowiedziała�się�o�całym�zajściu��
z�przekazów�nauczycieli,�ponieważ�
o�tej�godzinie�nie�było�jej�już�
na�terenie�obiektu.�Uczniowie,�
z�którymi�udało�nam�się�
porozmawiać,�powiedzieli�nam,��
że�na�studniówce�bawili�się�
świętnie�i�nie�zmieni�tego�nawet�
„akcja�z�prądem”.�Być�może�
kiedyś,�na�zjeździe�absolwentów,�
będzie�to�anegdota,�z�której�będą�
się�śmiać...�–�Myślę,�że�przez�to�
całe�zajście�lepiej�zapamiętamy�
ten�wieczór�–�mówi�nam�licealista�
Mateusz�Markus.

Sala restauracyjno-weselna „mediolan” w Strzelcewie widoczna��
od�strony�drogi�powiatowej�do�kocierzewa�Płd.�

Łowicz�|�Demografia

Ubyło mieszkańców miasta
dokończenie ze str. 1
Ujemny utrzymuje się przyrost 

naturalny. Różnica pomiędzy licz-
bą zgonów (tych było 317) a uro-
dzeń, których zarejestrowano 271 
– wynosi tylko 46. 

Ujemne jest przede wszystkim 
saldo migracji. Na koniec roku 
2016 w Łowiczu zameldowanych 
na stałe było 28.380 osób, w 2015 
– 28.585. Warto jednak dodać, że 
nie wszystkie osoby zameldowane  

w Łowiczu faktycznie tu mieszka-
ją. W czasie postępowania prze-
targowego na wywóz śmieci, jakie 
przeprowadzono jesienią ubie-
głego roku, liczba mieszkańców 
w nim uwzględniona wynosiła 
24.859 osób. I choć w statysty-
kach nie porównuje się września 
z grudniem, to jednak można za-
łożyć, że faktyczna liczba miesz-
kańców jest około 3.000 mniejsza 
niż osób zameldowanych.  mwk
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świadomie�podjęli�
decyzję,�aby�
pobudować�swoje�
domy�na�wsi,�chcieli�
mieć�ciszę.��
Na�taki�hałas�nie�byli�
przygotowani.�
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Aktualności
Dlaczego trudno myśleć
o utwardzonych alejkach
na cmentarzu emaus? str. 10

reklaMa

Łowicz�|�czy�zostanie�ustalony�wyższy�limit�koncesji�na�sprzedaż�alkoholi?�

Zarządy osiedli wypowiedzą 
się na temat piwa
Uchwała zwiększająca limit koncesji na sprzedaż 
piwa i alkoholi do 4,5 procent w Łowiczu ze  
100 na 120 będzie przedmiotem obrad najbliższej, 
styczniowej sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

Na tym etapie projekt uchwa-
ły pozytywnie zaopiniowały trzy 
spośród czterech komisji sta-
łych RM (komisja społeczna nie 
wypracowała stanowiska) oraz 
Miejska Komisja Rozwiązywa-
nia Problemów Alkoholowych. 
To jednak nie koniec procedowa-
nia w tej sprawie. Teraz projekt 
uchwały został przesłany do kon-
sultacji przez wszystkie 10 zarzą-
dów osiedli, a ostateczną decyzję 
podejmą radni na sesji planowanej 
24 stycznia. 

Przypomnijmy, że Rada Miej-
ska zajmowała się limitami sprze-
daży alkoholu całkiem niedaw-
no, bo pod koniec lipca ubiegłego 
roku – po wejściu w życie zno-

welizowanej ustawy o wychowa-
niu w trzeźwości. Ustalono wte-
dy, że w Łowiczu może być po 
100 punktów, w których można 
kupić: piwo i napoje alkoholowe 
do 4,5%; wina i alkohole do 18 
procent oraz wódki i napoje, któ-
re mają powyżej 18 procent alko-
holu. Dodać należy, że wcześniej 
ilość punktów sprzedaży naj-
słabszych alkoholi (do 4,5% oraz 
piwa) nie była limitowana. 

Uchwalony wtedy limit 100 
punktów sprzedaży piwa zo-
stał wyczerpany, a do Wydzia-
łu Spraw Lokalowych i Działal-
ności Gospodarczej zgłaszali się 
kolejni przedsiębiorcy zaintereso-
wani tego typu koncesjami, stąd 

też propozycja wydziału by go 
zwiększyć ze 100 na 120. Należy 
też wyjaśnić, że limity dotyczące 
sprzedaży mocniejszych trunków 
nie zostały osiągnięte. W przy-
padku koncesji na najmocniejsze 
alkohole wykorzystano 80 ze 100 
dostępnych koncesji, zaś w przy-
padku wina i alkoholi do 18% wy-
korzystano 71 ze 100 koncesji. 

– Opinii ze strony zarządów 
osiedli jeszcze nie mamy, ale li-
czymy na to, że ustosunkują się 
pozytywnie do naszej propozycji. 
Chodzi nam przede wszystkim 
o to, żeby nie ograniczać możli-
wości prowadzenia działalności 
gospodarczej – powiedziała nam 
Monika Jagieła z Urzędu Miej-
skiego w Łowiczu, podkreślając, 
że chodzi o najsłabsze alkohole. 

– Można spotkać się z opinia-
mi, że alkoholizm może zaczynać 
się od piwa, ale uznaliśmy, że jeśli 
chodzi o ten rodzaj koncesji, jest to 
jeszcze rozsądna liczba. Nie chce-
my też ograniczać działalności 
gospodarczej. Nazwałbym to sa-
lomonowym wyjściem – powie-
dział nam przewodniczący Miej-
skiej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych Ceza-
ry Gawroński. Opinie zarządów 
osiedli, choć są wymagane, nie są 
wiążące dla radnych.  mak 

Łowicz
Stałe komisje 
jednak 7-osobowe

28 grudnia radni Rady Miej-
skiej w Łowiczu zdecydowali 
się zmienić uchwalone zaledwie 
dwa tygodnie wcześniej (na po-
przedniej sesji) składy osobowe 
stałych komisji radnych. Chcieli  
w ten sposób wyrównać składy 
osobowe, tak by w każdej z 4 ko-
misji zasiadało po 7 radnych.

Według wcześniejszych usta-
leń miały być dwie komisje po 8 
członków i dwie po 6. Do komi-
sji budżetu i finansów przeszedł 
radny Józef Szczepanik, który 
początkowo miał być członkiem 
komisji gospodarczej i rozwoju 
miasta. Komisję społeczną zasi-
lił natomiast wiceprzewodniczą-
cy rady Krzysztof Olko, wcześniej 
wybrany do komisji mieszkanio-
wej i socjalnej.  tm

co zrobić na tym 
skrzyżowaniu?
W Nowym Łowiczaninie nr 

51 z dnia 19 grudnia 2018 roku 
zamieszczono informację pod ty-
tułem „Kolizja za kolizją przy 
budynku policji”. Poinformo-
wano w niej czytelników o czę-
stych zderzeniach samochodów 
osobowych na skrzyżowaniu 
ulic Długiej i Bonifraterskiej.  
Przyczynami tych kolizji były nie 
ustąpienia pierwszeństwa przy-
jazdu przez wjeżdżających na to 
skrzyżowanie z ul. Bonifraterskiej, 
co wynika z oznakowania tego 
skrzyżowania.

Z dyskusji na temat przyczyn 
tych kolizji przeprowadzonych 
przez internautów opinie nie były 
jednakowe. Były opinie, że „skrzy-
żowanie jest proste, wystarczy za-

trzymać się i dokładnie rozejrzeć 
się”.

Pozwolę sobie nie zgodzić się z tą 
opinią. (...) Skrzyżowanie posiada 
ograniczoną widoczność w prawo 
na ul. Długą dla wjeżdżających na 
nie z ul. Bonifraterskiej, tak od ul. 
Świętojańskiej (widoczność ogra-
niczają dużych rozmiarów tablice 
reklamowe umieszczone na ogro-
dzeniu terenu pobliskiej szkoły), jak 
też od strony przeciwnej (widocz-
ność ograniczają tu zaparkowane 
pojazdy prostopadle i przodem do 
chodnika na parkingu przy ul. Dłu-
giej, usytuowanym w pobliżu skrzy-
żowania).

Również poruszający się ul. 
Długą (posiadającą pierwszeń-
stwo przejazdu) w kierunku ul. 
Stanisławskiego mają ograniczo-
ną widoczność w prawo na ul. Bo-
nifraterską, z uwagi na ogrodze-
nie pobliskiej posesji, a także przez 
krzewy (tuje) przy tym ogrodze-
niu. (...)

Z pobieżnej obserwacji ruchu 
samochodów osobowych ul. Długą 
wynika, że wielu kierowców prze-
jeżdża przez to skrzyżowanie z nie-
bezpieczną prędkością, zachowując 
się tak, jakby nie było skrzyżowa-
nia. (...)

(...) W celu poprawy bezpie-
czeństwa i porządku na opisanym 
skrzyżowaniu należałoby przemó-
wić do rozsądku niektórym kierow-
com poruszającym się ul. Długą 
przez ustawienie na tej ulicy z obu 
kierunków przez skrzyżowaniem  
z ul. Bonifraterską, znaku pionowe-
go A-30 (inne niebezpieczeństwo), 
z tabliczką T-14, na której przed-
stawiono dwa samochody w zde-
rzeniu bocznym.

Nie można nie robić nic, jakby 
czekając na kolejną kolizję. Mam 
świadomość, że do bezmyślnych 
kierowców to ostrzeżenie nie trafi, 
ale na to nie ma radykalnego leku.

Z poważaniem
Henryk Łazikowski

Łowicz�|�Parafia�na�korabce

Miejsce na las  
czy na cmentarz?
Czy teren położony 
przy wschodniej części 
Armii Krajowej (za 
firmami „Opakomet” 
i „Hazbi”) jest 
odpowiednim miejscem 
na budowę parafialnego 
cmentarza? 

Wątpliwości co do tego ma wi-
ceprzewodniczący Rady Miejskiej 
w Łowiczu Marek Boroski.

Teren o którym mowa to ok. 
10 ha, które zostały przeznaczo-
ne na cmentarz w planie zagospo-
darowania miasta uchwałą z 2006 
roku, na wniosek parafii pw. Mat-
ki Bożej Nieustającej Pomocy. Są 
to w większości grunty prywatne, 
należące do różnych właścicie-
li. Kiedy 12 lat temu radni przyj-
mowali zmiany w planie zagospo-
darowania, rosły tam niewielkie 
krzaki. Od tego czasu jednak 
zdążyły wyrosnąć drzewa o wy-
sokości 20-25 m, głównie sosny, 

świerki i dęby. – Jest to pełnowar-
tościowy las, zamieszkany przez 
różne gatunki zwierząt, jelenie, 
łosie czy zające – zwraca uwagę 
radny Boroski. – Nie jestem prze-
ciwnikiem budowy cmentarza, ale 
nie możemy się zgadzać na wy-
cinkę 10-hektarowego lasu.

Radny zwraca uwagę, że  
w granicach Łowicza zaledwie 
2% powierzchni stanowią zaso-
by leśne. Jego zdaniem lepszym 
miejscem na cmentarz byłaby 
wolna przestrzeń w stronie połu-
dniowej, sięgająca do ulicy Cheł-
mońskiego.

Ks. Adam Domański, pro-
boszcz parafii na Korabce, na ten 
moment mówi tylko, że na pewno 
chce, aby powstał cmentarz para-
fialny i będzie czynił ku temu sta-
rania oraz prowadził rozmowy. 
Pytany przez nas o propozycję 
zmiany lokalizacji mówi, że trze-
ba ją na spokojnie przeanalizować 
i rozważyć.

Nad tematem tym mają się 
jeszcze pochylić urzędnicy, radni 
oraz strona kościelna.  tm

liSty  
DO ReDakcji

chodzi�nam��
przede�wszystkim�o�to,��
żeby�nie�ograniczać�
możliwości��
prowadzenia�działalności�
gospodarczej.

monika jagieła
urząd miejski w Łowiczu

Łowicz�|�osiedle�Górki

Bezpieczeństwo  
na ul. Granicznej wymaga 
poprawy
Radny Leszek Plichta  
złożył interpelację 
w sprawie poprawy 
bezpieczeństwa w ruchu  
na ulicy Granicznej  
w Łowiczu.

Pisze w niej, że w związku  
z dużym natężeniem ruchu po-
trzebne są tam progi zwalniające 
oraz lepsze oznakowanie. 

Radny interweniował na proś-
bę mieszkańców, którzy chcą 
zainstalowania progów zwal-

niających przy skrzyżowaniach  
z ulicami Sobocką, Górną i Środ-
kową. Zwracają też uwagę na brak 
oznakowania tych skrzyżowań,  
a także skrzyżowania z drogą do 
nowych posesji – brakuje tam zna-
ków określających pierwszeństwo 
przejazdu.

Radny Plichta mówi, że temat 
progów zwalniających jest do 
przedyskutowania w gronie rad-
nych, ale oznakowanie uważa za 
sprawę pilną. – Uprzedzam, że 
trzeba to zrobić – mówił na sesji. 
 tm

Rzut Okiem�|�aUto-SPa�Przy�teSco�

Budowa 3-stanowiskowej myjni samochodowej�rozpoczęła�się�
na�parkingu�przy�tesco�w�łowiczu.�inwestorem�jest�spółka�auto-spa,�
która�buduje,�zarządza�i�rozwija�sieć�samoobsługowych�ręcznych�myjni�
samochodowych�na�terenie�kraju�oraz�europy�centralno-wschodniej.�
znaczna�część�myjni�spółki�znajduje�się�przy�miejscach�handlowych,��
w�tym�największa�ilość�przy�obiektach�sieci�tesco.�mak�
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Łowicz |�Modernizacja�miejskiej�oczyszczalni�ścieków

W grę wchodzi 
przeszło 100 milionów
Temat przetargu na modernizację miejskiej oczyszczalni w Łowiczu był ponownie 
omawiany na obradach sesji Rady Miejskiej w Łowiczu 28 grudnia 2018 r. 
Wtedy nikt jeszcze nie mógł wiedzieć, że 31 grudnia fi rma Control Proces 
z Krakowa wycofa z Krajowej Izby Odwoławczej swoje drugie odwołanie 
od założeń przetargu (przy pierwszym KIO przyznała rację władzom Łowicza).

Przypomnijmy, że po wypo-
wiedzeniu pierwszej umowy 
na wykonawstwo z krakowską 
spółką w sierpniu ubiegłego roku, 
Urząd Miejski w Łowiczu ogło-
sił drugi przetarg. Otwarcie ofert 
miało miejsce 21 grudnia. Wpły-
nęły dwie oferty – konsorcjum, 
którego liderem jest spółka IDS-
-BUD z Warszawy, które oferuje 
wykonanie zlecenia za 129 mln 
zł oraz fi rmy Inżynierii Rzeszów 
za 116 mln zł (składała ona ofertę 
również w pierwszym przetargu, 
oferowana teraz cena jest o 21% 
wyższa, co wynika też ze zmiany 
sytuacji na rynku, który jest obec-
nie mocno obciążony). 

W tym momencie kontynu-
owana jest normalna procedura 
przetargowa. Inżynieria Rzeszów, 
która zaoferowała niższą cenę, ma 
do 15 stycznia czas na dostarcze-
nie kompletu wymaganych doku-
mentów.

Przedstawiciele Control Pro-
ces również interesowali się dru-
gim przetargiem, dopytywali 
o jego termin i szczegóły, osta-
tecznie jednak nie złożyli ponow-
nej oferty.

Łowicz ma na moderniza-
cję oczyszczalni zarezerwowane 
72,5 mln zł, z czego 45 mln zł 
to dotacja z funduszy unijnych. 
W związku ze znacznym wzro-
stem cen na rynku, miasto chce 
wystąpić do NFOŚiGW o zwięk-
szenie dofi nansowania.

Nie będzie zmiany mao
Radny Jacek Wiśniewski za-

pytał na sesji, czy wobec sytuacji 
z przetargiem na oczyszczalnię 
burmistrz Krzysztof Jan Kaliński 
nadal będzie pełnił funkcję peł-
nomocnika ds. realizacji (MAO). 
Sugerował, że lepszym rozwiąza-
niem byłoby powierzenie tej funk-
cji specjaliście z zewnątrz.

Nie zgadza się z tym sam bur-
mistrz (wyraźnie zaskoczony py-
taniem), mówiąc, że i tak to on, 
jako włodarz miasta, podnosi od-
powiedzialność za całą inwesty-
cję, a jego funkcja w zespole nie 
wiążę się z żadnymi dodatkowymi 
kosztami dla miasta (sam zrezy-
gnował z wynagrodzenia – przyp. 
red.). Uważa, że cały zespół bar-
dzo dobrze spisał się w zaistnia-

łej sytuacji, miasto może czuć się 
wygrane, że nie musiało wpłacić 
7,5 miliona zł gwarancji zapłaty.

papierowe 
przepychanki 
o realne pieniądze
Przypomnijmy, że konsorcjum, 

którego liderem była spółka Con-
trol Process, w 2017 roku zaofe-
rowało za wykonanie moderni-
zacji oczyszczalni 74,5 mln i od 
początku bardzo wątpliwe było, 
że zdoła spełnić warunki umowy 
za tę kwotę. Ponieważ jednak była 
to najniższa oferta, miasto musia-
ło ją wybrać, zgodnie z zasadami 
przetargu.

Od czasu rozstrzygnięcia prze-
targu, tj. od lipca 2017 roku, do 
rozwiązania umowy w sierpniu 
2018 roku, do łowickiego ratusza 
wpłynęło 160 różnych pism od tej 
spółki, w których m.in. kwestio-
nowała ona zakres prac, techno-
logii, wykorzystywanych mate-
riałów (przed przystąpieniem do 
przetargu spółka nie miała żad-
nych uwag). W czasie spotkań 
z burmistrzem miały padać żąda-
nia wynajęcia fi rmy prawniczej 
w celu zmiany umowy z dotują-
cym inwestycję NFOŚiGW, jak 
i zmiany samego projektu wyko-
nawczego, w którym droższe tech-
nologie chciano zastąpić tańszymi.

30 marca fi rma złożyła w ratu-
szu pismo z żądaniem gwarancji 
zapłaty, na co miasto miało 45 dni 
(w przeciwnym razie spółka mo-
głaby wstrzymać prace bez żad-
nych konsekwencji oraz zażądać 
od inwestora 10% wartości inwe-
stycji, tj. 7,5 mln zł). Ponieważ po 

30 marca próby skontaktowania 
się z wykonawcą nie przynosiły 
rezultatu, burmistrz wraz ze skarb-
nikiem Arkadiuszem Podsędkiem 
udali się 14 maja do siedziby spół-
ki, aby odpowiedni dokument zło-
żyć osobiście w sekretariacie. Po-
czątkowo pracownicy ochrony nie 
chcieli ich tam wpuścić, zrobili to 
dopiero po interwencji policji.

Radny Robert Wójcik w reak-
cji na pytanie radnego Wiśniew-
skiego na sesji 28 grudnia powie-
dział, że dostrzega u niektórych 
złą wolę w ciągłym wracaniu do 
tej sytuacji i próbach obwiniania 
o nią władz miasta. – Zastanawia-
nie się co by było, gdyby wszyst-
ko obsługiwała fi rma z zewnątrz, 
to teraz wróżenie z fusów – stwier-
dził. – Przecież w tym zespole też 
pracują, obok ekipy z miasta, ze-
wnętrzni fachowcy od obsługi za-
mówień publicznych, specjaliści 
w swoich dziedzinach.

„specjaliści”, 
których nie było
Dyrektor ZUK Janusz Micha-

lak po raz kolejny przypomniał, że 
Łowicz nie jest jedynym miastem, 
z którym ta sama fi rma z Krako-
wa próbowała postąpić podobnie. 
Podał przykład Koła, które zdą-
żyło wypowiedzieć umowę rano, 
a jeszcze tego samego dnia otrzy-
mało wniosek o gwarancję zapła-
ty. – Firma tam robiła wszystko, 
poza założeniami inwestora – mó-
wił Janusz Michalak, powołując 
się na relację prezesa spółki wodo-
ciągowo-kanalizacyjnej w Kole. 
– Kiedy w sierpniu u nas na se-
sji byli przedstawiciele tej fi rmy, 
twierdzili, że w Kole mają już po-
zwolenie na budowę, tymczasem 
nie mieli nawet podstawowych 
uzgodnień.

Robert Oberman, naczelnik 
wydziału do spraw pozyskiwania 
środków w łowickim ratuszu, mó-
wił, że zespół wielokrotnie pró-
bował wyegzekwować od fi rmy 
przestrzeganie zapisów umowy, 
które były notorycznie lekcewa-
żone. Jako przykład można po-
dać to, że z przedstawicieli Con-
trol Proces wskazanych w umowie 
jako osoby do kontaktów, jedynie 
z kierownikiem budowy udało się 
nawiązać jakikolwiek kontakt, po-
zostałych czterech „specjalistów” 
wskazanych przez samą fi rmę 
w ogóle się nie odezwało. Zapew-
nia też, że urząd miejski nie po-
dejmował tu decyzji bez konsul-
tacji. – Cały czas konsultowaliśmy 

wszystko w NFOŚiGW i z kan-
celariami prawnymi, ale nie było 
sposobu by odstąpić od procedu-
ry administracyjnej i określonych 
w niej terminów – mówił Robert 
Oberman. 

Radny Michał Trzoska zgo-
dził się ze stwierdzeniem, że Ło-
wiczowi udało się „umknąć spod 
topora”. – Za to czapki z głów 
– powiedział. Dodał, że zna wie-
le przypadków z całej Polski, 
w których nieuczciwe fi rmy pró-
bują w ten sposób zgarnąć pienią-
dze, nie robiąc nic.

Bezradność 
samorządów
– Samorządy są bezradne 

w tym przypadku, wszystkie prze-
pisy są przeciwko nam – stwierdził 
o całej sytuacji burmistrz Krzysz-
tof Jan Kaliński. – To się w głowie 
nie mieści! Gdybyśmy my dali fak-
turę za 50 tys. zł zamiast 1,7 mln zł, 
to ja bym dawno siedział w cięż-
kim więzieniu. A fi rmy tak robią, 
a potem się jeszcze odwołują.

Sekretarz Łowicza Maria 
Więckowska zauważa, że dla sa-
morządów obowiązkowa jest 
gwarancja zapłaty na zasadach 
określonych w kodeksie postępo-
wania cywilnego, chociaż są one 
najbardziej wypłacalnymi pod-
miotami. – Chcemy przeanalizo-
wania możliwości zmiany tych 
przepisów, tak, aby zwolnić z nich 
instytucje fi nansów publicznych 
– mówiła na sesji Maria Więckow-
ska. – Nie chcemy, żeby innym in-
stytucjom przytrafi ały się takie 
same sytuacje, bo przez to boimy 
się każdej fi rmy przystępującej 
do przetargów. Firma może wy-
stąpić z żądaniem gwarancji za-
płaty na każdym etapie inwestycji.

Petycję w tej sprawie, z opisem 
sytuacji, Urząd Miejski w Łowi-
czu wysłał już do marszałka sej-
mu, prezesa Rady Ministrów oraz 
do ministrów: sprawiedliwości, 
gospodarki czy ochrony środowi-
ska. Radny Michał Trzoska zasu-
gerował, żeby przedstawić ten pro-
blem również Związkowi Miast 
Polskich. 

Łowicz |�Promocja�ziemi�łowickiej

Adrianna Kaczor
szefową centrum kultury
Zarząd Powiatu 
Łowickiego powołał 
4 stycznia na stanowisko 
dyrektora Centrum 
Kultury, Turystyki 
i Promocji Ziemi 
Łowickiej Adriannę 
Kaczor, która ostatnie 
dwa lata pracowała 
w Urzędzie Miejskim 
w Łowiczu.

W październikowych wybo-
rach samorządowych Adrianna 
Kaczor startowała z ramienia PiS 
na stanowisko wójta gminy Ło-
wicz, konkurując z Andrzejem 
Barylskim, którego nie udało się 
jej pokonać. Została jednak radną 
w tej gminie.

Decyzja władz powiatu zwią-
zana jest z tym, że skończył się 
okres pełnienia obowiązków dy-
rektora przez Annę Kowalską, po-
wołaną przez poprzedni zarząd, 
którym kierował starosta Krzysz-
tof Figat z PSL. Nowa szefowa po-
wiatowej promocji powołana zo-
stała na 3 lata przez nowy zarząd, 
kierowany przez Marcina Kosior-
ka z PiS. 

Sposób powołania nowej dy-
rektor skłonił wielu internautów 
do komentowania tej decyzji, 
a zwłaszcza aspektu politycznego, 
na naszej stronie Łowiczanin.info. 
Trudno jednak odmówić Adrian-
nie Kaczor dobrego wykształce-
nia i doświadczenia. 

Adrianna Kaczor urodziła się 
w Bydgoszczy, ale od 10 lat 
mieszka z mężem i synami w Pi-
laszkowie w gm. Łowicz. Jest ab-
solwentką ochrony środowiska na 
Uniwersytecie Mikołaja Koper-
nika w Toruniu oraz studiów po-
dyplomowych na kierunku admi-
nistracja publiczna w Kujawskiej 
Szkole Wyższej we Włocławku. 

Po studiach odbyła staż zawo-
dowy w starostwie powiatowym, 
po którym wyjechała na kilka lat 
do Wielkiej Brytanii. Pracowa-
ła tam w korporacjach: lotniczej 
i farmaceutycznej, równocześnie 
uczyła się w East Berkshire Colle-

ge oraz Bromley Adult Education 
College. 

Po powrocie do Polski była 
kierownikiem działu sprzedaży 
w telefonii komórkowej Orange, 
potem specjalistą ds. ochrony śro-
dowiska, planowania przestrzen-
nego, dróg gminnych i inwesty-
cji w Urzędzie Gminy Kiernozia. 
Ostatnim jej miejscem pracy był 
Urząd Miejski, gdzie była inspek-
torem w Wydziale Strategii, Roz-
woju i Obsługi Przedsiębiorców. 
W ramach swojej pracy zajmowa-
ła się koordynowaniem projektów 
unijnych promujących łowickich 
przedsiębiorców. 

Pierwszym zadaniem, jakie po-
wierzył Adriannie Kaczor Zarząd 
Powiatu Łowickiego, jest wyko-
nanie (przez fi rmę zewnętrzną) 
kompleksowego audytu Centrum 
Promocji i przygotowanie koncep-
cji dalszego funkcjonowania tej 
instytucji. 

Adrianna Kaczor powiedzia-
ła nam w tym tygodniu, że ma 
już koncepcję działania Centrum 
Promocji, ale z przedstawieniem 
jej chce zaczekać do czasu pozna-
nia placówki i wyników audytu 
– co może zająć ok. 3 miesięcy. 
Dopiero potem będzie chciała – 
jak to ujęła – „zacząć odczarowy-
wanie” tego miejsca. Jest pełna 
entuzjazmu i wiary w to, że po-
wiatową promocję można roz-
kręcić. 

Działające przy Starym Rynku 
17 Centrum Promocji jest samo-
dzielną instytucją kultury pod-
legająca samorządowi powiato-
wemu. Centrum prowadzi dom 
wycieczkowy, zajmuje się organi-
zowaniem powiatowych imprez 
– rajdów rowerowych, spływów 
kajakowych, Łowickich Żniw 
i Biesiady Łowickiej. W budynku 
centrum działa też informacja tu-
rystyczna – jedna z dwóch łowic-
kich informacji. 

Chociaż historia placówki dłu-
ga nie jest, to zmian na stanowisku 
dyrektora było już kilka. Centrum 
kierowali dotychczas: Jarosław 
Urbański, Jacek Chołuj, Katarzy-
na Słoma, Maciej Wójcik i Anna 
Kowalska.  mwk

tomasz
matusiaK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

od�lipca�2017�roku,�
do�rozwiązania�umowy�
w�sierpniu�2018�roku,�
do�łowickiego�
ratusza�wpłynęło
160�różnych�pism�
od�tej�spółki,�
w�których�
m.in.�kwestionowała�
ona�zakres�prac,�
technologii,�
wykorzystywanych�
materiałów.

z�przedstawicieli�
control�Proces�
wskazanych�
w�umowie�jako�osoby�
do�kontaktów,�
jedynie�z�kierownikiem�
budowy�udało�się�
nawiązać�jakikolwiek�
kontakt.

Starosta marcin kosiorek i adrianna kaczor�–�nowa�dyrektor�centrum�
kultury,�turystyki�i�Promocji�ziemi�łowickiej.
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Gmina Bolimów |�Budżet�na�2019�rok�przyjęty,�

Prawie 2 mln zł na drogi
Rada Gminy Bolimów przyjęła 28 grudnia 
budżet gminy na 2019 rok. Wśród zaplanowanych 
inwestycji dominują drogi, ale są także pieniądze 
na budowę sali gimnastycznej przy szkole  
w Kęszycach.

Budżet został przyjęty jedno-
myślnie i bez poważniejszej dys-
kusji, te odbywały się przed sesją 
na komisjach rady. Wójt Stani-
sław Linart prezentując zamierze-
nia inwestycyjne zwrócił uwagę, 
że tworząc budżet, poważnie pod 
uwagę wzięto zapowiedzi rządu  
o przeznaczeniu w tym roku do-
datkowych pieniędzy na poprawę 
infrastruktury drogowej, stąd też 
aż siedem inwestycji.

Najwięcej pieniędzy, bo aż  
1 mln 150 tys. zł, zapisano na 
przebudowę drogi w Ziemiarach. 
Od dawna wymagała ona nowej 
nawierzchni, a jej stan pogorszy-
ła budowa kanalizacji sanitarnej 
dwa lata temu. Pieniądze mają 
być udziałem gminy w pozyska-
niu środków zewnętrznych, bo 
całkowity koszt szacowany jest 

na 3,3 mln zł. Wójt Linart powie-
dział jednak, że jeśli nie uda się 
pozyskać dofinansowania, gmina  
w tym roku zrealizuje około poło-
wy jej długości. 

W budżecie zapisano także 
25 tys. zł na wykonanie dokumen-
tacji na przebudowę pięciu ulic  
w Bolimowie: Polnej, Koziej, Ża-
biej, Sportowej i Leśnej – łącz-
nie mają one długość ok. 2 km.  
W części chodzi o wykonanie na-
wierzchni, a w części o remont już 
istniejącej. Wykonanie dokumen-
tacji ma umożliwić pozyskanie 
pieniędzy na ich realizację.

692 tys. zł gmina przekaże po-
wiatowi skierniewickiemu w for-
mie dofinansowania na przebu-
dowę drogi powiatowej łączącej 
Bolimów z Miedniewicami, a tym 
samym z węzłem autostradowym 

w Wiskitkach. Obecnie droga ta 
jest w tragicznym stanie, pełna 
dziur i zarwanych poboczy. Po-
wiat skierniewicki chce zbudować 
tę drogę właściwie od podstaw  
i dokonać jej poszerzenia na dłu-
gości około 6 km, które znajdu-
ją się na jego terenie. Aby ją wy-
konać, będzie aplikował o 80% 
wsparcia z nowego programu rzą-
dowego, który ruszy w kwietniu: 
Funduszu Dróg Samorządowych. 

Dla gminy poprawa jej stanu,  
a przede wszystkim nośności, 
jest kluczowa dla ożywienia te-
renów inwestycyjnych w sąsiedz-
twie m.in. drogi nr 705 na wyso-
kości Bolimowskiej Wsi i drogi 
wiodącej w kierunku Miedniewic  
na wysokości Kolonii Bolimow-
skiej Wsi.

700 tys. zł zapisane zostało  
w budżecie na budowę sali gim-
nastycznej przy Szkole Podsta-
wowej w Kęszycach. Sala bę-
dzie miała wymiary 12,44 m na  
24,26 m, wysokość 6 m. Zmieści 
się na niej boisko do koszyków-
ki i siatkówki, ma ona spełniać 

podstawowe wymogi na potrze-
by zajęć wychowania fizycznego. 
Oprócz sali ćwiczeń, przygotowa-
na dokumentacja przewiduje po-
wstanie szatni, sanitariatów, ma-
gazynu oraz jednej sali lekcyjnej. 

Zarezerwowane pieniądze mają 
stanowić połowę kosztów inwe-
stycji, drugą gmina zamierza po-
zyskać z Ministerstwa Sportu  
i Kultury Fizycznej.

Kolejne 700 tys. zł zapisano 
na termomodernizację budynku 
Urzędu Gminy. W ramach prac 
ocieplone zostaną ściany, w po-
przednich latach wymieniono już 
okna. Możliwe, że gmina będzie 
starała się pozyskać dodatkowe 
pieniądze na ten cel np. z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska w Łodzi. 36 tys. zł 
zapisano na modernizację Punk-
tu Selektywnej Zbiórki Odpa-
dów Komunalnych przy Gminnej 
Oczyszczalni Ścieków w Bolimo-
wie.

W budżecie znalazły się też 
drobniejsze inwestycje, głównie 
finansowane z Funduszu Sołec-

kiego odpowiednich sołectw i tak: 
nieco ponad 10.376 zł zapisano na 
wymianę ogrodzenia przy strażni-
cy OSP w Łasiecznikach, budo-
wę nowych odcinków oświetle-
nia ulicznego w miejscowościach: 
Bolimowska Wieś, w sąsiedztwie 
kościoła – 11.455 zł, w Jasionnie, 
wzdłuż jednej z dróg – 16.391 zł, 
rozbudowę istniejącego oświetle-
nia w Kolonii Bolimowska Wieś  

– 9,344 zł, uzupełnienie istnie-
jącego oświetlenia przez mon-
taż opraw na istniejących słupach  
w Joachimowie Mogiłach  
– 11.888 zł. 

Planuje się też przygotowanie 
dokumentacji wraz z budową pla-
cu zabaw w Nowych Kęszycach  
– 14.526 zł oraz dokumentacji 
wraz z budową siłowni zewnętrz-
nej w Sokołowie – 11.731 zł.  tb

GmiNa chce Wydać Na iNWestycje  
W sumie 6,2 mlN zł

Budżet�gminy�Bolimów�na�
2019�rok�po�stronie�dochodów�
zaplanowano�na�poziomie�
17�mln�622�tys.�zł.��
Dochody�własne�mają�wynieść��
7�mln�351�tys.�zł,�składają�
się�na�nie�np.�wpływy�z�opłat�
lokalnych�–�2�mln�315�tys.�zł,�
udział�w�podatku�od�osób�
fizycznych�i�prawnych��
–�3�mln�361�tys.�zł.�Subwencja�
oświatowa�jest�planowana��
na�poziomie�3�mln�845�tys.�zł.��
wydatki�gminy�zostały�
zaplanowane��na�poziomie�
19�mln�697�tys.�zł,�w�tym�
łącznie�wydatki�na�inwestycje�
w�wysokości�–�3�mln�398�tys.�zł�
(17,15%).�Dodając�do�tej�kwoty�
pieniądze,�które�gmina�planuje�

pozyskać�na�inwestycje,��
będzie�to�6�mln�248�tys.�zł.�
Deficyt�został�zaplanowany��
w�wysokości�2�mln�74�tys.�zł�
–�zostanie�on�spłacony��
z�zaciągniętych�pożyczek�
i�kredytów,�gmina�planuje�
też�spłatę�666�tys.�zł�
dotychczasowych�zobowiązań.�
Na�koniec�2019�roku�
zadłużenie�gminy�ma�wynieść�
6�mln�651�tys.�zł,�czyli�37,74%�
dochodów�ogółem.�Skarbnik�
gminy�krystyna�Pilaszek�
zaznaczyła�jednak,��
że�poziom�tego�zadłużenia��
nie�stanowi�dla�gminy�
zagrożenia.�Spłata�zobowiązań�
rozciągnięta�jest�aż��
do�2033�roku. tb

Gmina Bielawy�|�ruszył�nabór

Pozbądź się azbestu! 
W Urzędzie Gminy Bielawy 

do 5 lutego trwa nabór wniosków  
o udzielenie pomocy finansowej na 
usuwanie wyrobów zawierających 
azbest – czyli eternitu z dachów.

Wsparcie obejmuje koszty za-
ładunku (odpowiednio zapako-

wanego odpadu), transportu oraz 
unieszkodliwienia azbestu i wy-
robów go zawierających, pocho-
dzących z wymiany pokryć da-
chowych lub elementów elewacji. 
O sfinansowanie tych zadań mogą 
ubiegać się osoby posiadające pra-

wo do dysponowania nierucho-
mością. Nie przewiduje się zwro-
tu kosztów poniesionych przez 
mieszkańców, którzy zdemonto-
wali wyroby zawierające azbest  
i przekazali do unieszkodliwienia 
uprawnionemu podmiotowi we 
własnym zakresie. 

Formularze dostępne są w urzę-
dzie oraz na stronie internetowej 
bip.ugbielawy.nv.pl oprac. ewr

Sanniki�|�Drogi�w�lubikowie,�Staropolu�i�osmolinie�

Łatanie dziur odsunięte w czasie 
– Nie uda się w tym roku napra-

wić dróg w Lubikowie, Staropolu 
i Osmolinie – poinformował na 
ostatniej sesji Rady Miasta i Gmi-
ny w Sannikach burmistrz Gabriel 
Wieczorek. Zapewnił też, że dro-
gi będą łatane w 2019 roku z pie-
niędzy zapisanych w budżetowym 
dziale wydatków bieżących. 

Dlaczego nie udało się wy-
remontować tych dróg? Zabra-
kło czasu, a spowodowane było 
to warunkami pogodowymi oraz 
zwiększonym zakresem robót na 
innych drogach. By łatanie było 
skuteczne, roboty nie były prowa-

dzone przy minusowych tempera-
turach oraz podczas opadów desz-
czu. Ponadto więcej niż wstępnie 
planowano zostało „zalepionych” 
dziur na drogach w Barciku, Brze-
zi, Brzezinach, Czyżewie, Dzia-
łach, Lasku, Osmólsku, Sanni-
kach i Wólce. 

W dniu kiedy odbywała się se-
sja, odbywało się łatanie dziur 
na drodze w Wólce, o co zresztą 
podczas sesji pytała radna Graży-
na Kowalczyk z tej miejscowości.  
– Radna może nie wiedzieć, bo 
jest właśnie na sesji, a dzisiaj fir-
ma przystąpiła do robót – padła 

odpowiedź na jej pytanie o termin 
robót. 

Oprócz tego dokonane zosta-
ły przesunięcia pieniędzy plano-
wanych na modernizację dróg  
w innych miejscowościach. Z 
planowanych na łatanie dziur  
28,5 tys. złotych w Brzezi wyko-
nano robót za ok. 5 tys. zł, łatanie 
drogi w Brzezinach kosztowało  
ok. 1,9 tys. zł, a roboty w Wólce 
miały kosztować ok. 1 tys. złotych. 
Pozostała niewykorzystana kwota 
trafiła do działu wydatków bieżą-
cych z przeznaczeniem na wio-
senne naprawy nawierzchni.  mak 

Rzut Okiem�|�PoDziękowaNie�za�PoParcie�iNicJatywy

Dyrektor Bolimowskiego Parku krajobrazowego Stanisław Pytliński wręczył na sesji Rady Gminy 
Bolimów 28 grudnia podziękowania od dyrektora zespołu Parków krajobrazowych Województwa 
Łódzkiego Hieronima andrzejewskiego za uchwalenie pomnika przyrody „Dąbrowa Niepodległości” 
z�okazji�100-lecia�odzyskania�niepodległości�przez�Polskę.�otwarcie�pomnika�miało�miejsce�1�grudnia�ub.�
roku.�Dąbrowa�skupia�100�dębów�zlokalizowanych�w�okolicach�ziemiar�na�gruntach�wspólnoty�lasów�osady�
Bolimów,�która�wnioskowała�o�jego�powołanie.�Dyrektor�Pytliński�podkreślił,�że�jest�to�inicjatywa�wyjątkowa�
w�skali�kraju,�ochroną�objęto�bowiem�nie�jeden,�ale�100�obiektów�za�jednym�razem,�honorując�tym�samym�
niezwykłą�rocznicę.�tb
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Gmina chąśno�|�Budżet�na�2019

Budżet bez kredytu
Rada Gminy Chąśno 
jednogłośnie przyjęła 
zaproponowany 
przez wójta Dariusza 
Reczulskiego projekt 
budżetu gminy na 2019 
rok. Miało to miejsce 
na sesji 28 grudnia,  
ale niewykluczone jest, 
że na kolejnych sesjach 
(w styczniu  
lub w lutym) mogą być 
jeszcze dodane jakieś 
inwestycje.

Jak mówił wójt Dariusz Re-
czulski – przy planowaniu bu-
dżetu założeniem było nie branie 
w tym roku kredytu, ponieważ  
w tamtym roku kredyt osiągnął 
poziom miliona złotych. Mimo 
to, wójt uważa tegoroczny budżet 
za ambitny. Dochody planowane 
są w wysokości przeszło 12,1 mln 
zł, wydatki 11,6 mln zł. Do dys-
pozycji pozostaje więc około 0,5 
mln zł nadwyżki, niewykluczone,  
że po rocznych rozliczeniach zo-
staną jeszcze jakieś wolne środki. 

Gmina planuje w tym roku 
dwie duże inwestycje dofinanso-
wane ze środków zewnętrznych 
(razem to 1,3 mln zł pozyskane  
w ub. roku) – chodzi tu o termo-
modernizację szkoły w Mastkach 
oraz rozbudowę budynku OSP  
w Chąśnie Drugim, którego część 
będzie domem kultury. Na pierw-
szą z tych inwestycji zaplanowa-
no w przyjętym właśnie budże-
cie 800 tys. zł, na drugą 1 mln. To, 
ile one będą kosztowały napraw-
dę, okaże się po rozstrzygnięciu 
przetargów, których ogłoszenie 
planowane jest na styczeń. Gmi-
na zabezpieczyła też pieniądze na 
wykup gruntu pod budowę boiska 

przy szkole w Błędowie (w grę 
wchodzi zamiana gruntów z pry-
watnymi właścicielami), a także 
pod budowę drogi w Chąśnie. 

– W porównaniu z poprzedni-
mi latami może nie ma tych inwe-
stycji dużo, ale są one kosztowne 
– stwierdził przewodniczący rady 
gminy Ireneusz Sołtysiak. – Cie-
szy nadwyżka. Mamy środki, któ-
re będziemy mogli jeszcze rozpla-
nować.

Chociaż zapisane w budżecie 
wydatki majątkowe na ten mo-
ment kończą się na poziomie 1,2 
mln (niemało, jak na możliwo-
ści tej małej gminy), to wójt mó-
wił, że po rozstrzygnięciu plano-
wanych przetargów będzie chciał 
jeszcze dodać przynajmniej jedną 
inwestycję związaną z gospodarką 

wodną, a jeżeli zostaną na to pie-
niądze, to także jakąś drogową. 

Do tej pory Dariusz Reczulski 
trzymał się zasady, aby w każdym 
roku remontować przynajmniej 
jedną gminą drogę, teraz jednak 
stwierdza, że priorytetem będzie 
gospodarka wodna gminy. Jej po-
prawienie uważa za jedno z głów-
nych zadań gminy na najbliższe 
lata. – Nie twierdzę, że nie ma już 
gminnych dróg wymagających re-
montu, bo one ciągle się niszczą, 
ale ogólnie uważam, że sytuację 
z drogami mamy dobrą – mówił 
wójt. – Jeśli chodzi o gospodarkę 
wodną, to też nie jest na razie źle, 
ale wybiegamy już w przyszłość, 
bo potrzeby mieszkańców rosną,  
a woda to podstawa, coraz więk-
sze są hodowle na terenie gminy.

Wójt mówił o konieczności 
opracowania – wspólnie z geolo-
giem i specjalistą od wodociągów 
– spójnego planu działania w tym 
zakresie na najbliższe lata. Chciał-
by, aby pierwsze kroki ku znacz-
nemu usprawnieniu gospodarki 
wodnej wykonać już w tym roku, 
a więc z tego budżetu. – To nie 
są tanie rzeczy, a przy tym nie do 
wykonania od razu – mówił wójt.

Być może zadaniem, które zo-
stanie jeszcze dodane do inwe-
stycji, będzie budowa spinki, któ-
ra połączyłaby wszystkie gminne 
wodociągi w pierścień (dzięki 
czemu łatwiej będzie, w razie pro-
blemów, zasilić jeden wodociąg 
pozostałymi). To znacznie tańsze 
rozwiązanie niż budowa hydrofor-
ni.  tm

Sanniki |�oSP�planuje�inwestycję�

Garaż nie tylko dla strażaków?
– Przymierzamy się  
do budowy dodatkowego 
garażu i w ciągu roku 
chcielibyśmy ubiegać się 
o wsparcie pieniędzmi 
z gminy – zapowiedział 
na ostatniej sesji Rady 
Miasta i Gminy Sanniki 
prezes Ochotniczej  
Straży Pożarnej  
w tej miejscowości  
i jednocześnie radny 
Marek Olczak.

– Podpinam się pod prośbę 
pana Olczaka – mówił burmistrz 
Gabriel Wieczorek. Od razu jed-
nak wyraził wątpliwość czy gara-
że uda się wybudować i oddać do 
użytku w 2019 roku. – Jeśli poja-
wi się taka możliwość finansowa, 
to przydałby się garaż na kolejne 
2-3 samochody – uważa. To na-
tomiast oznacza koszty, których 
sama straż pożarna nie byłaby  
w stanie udźwignąć, a gmina nie 
zaplanowała w tym roku w budże-
cie takich wydatków. 

– Zasiane zostało ziarno i prę-
dzej czy później coś z tego będzie. 
Najpierw jednak muszą powstać 
plany budowy – komentują spra-
wę strażacy z Sannik. Miejsca na 

działce przy remizie wystarczy na 
postawienie dodatkowych garaży. 

Ponadto pomysł jest taki, żeby 
gmina „upiekła dwie pieczenie 
przy jednym ogniu”. Otóż z bra-
kiem porządnego garażu na pozy-
skany pod koniec ubiegłego roku 
ciągnik do konserwowania ziele-
ni w przypałacowym parku bo-
ryka się też Europejskie Centrum 
Artystyczne im. F. Chopina. We-
dług wójta Wieczorka korzyść 
mogłaby być obopólna. Widział-
by to w taki sposób, że gmina 
mogłaby korzystać z ciągnika  
– na zasadzie partnerskiej umowy 
– w zamian za jego garażowanie 
oraz konserwację. – Oczywiście, 
że jest to do dogadania – uważa 
Monika Gadzińska z ECA San-
niki. – Taki ciągnik nie pracuje  
w parku przez cały czas. 

Nawet jednak, gdyby gmina nie 
zaproponowała Centrum garażo-
wania i konserwacji sprzętu, już 
teraz w istniejących w OSP San-
niki garażach brakuje miejsca. Na 
dwóch stanowiskach garażowa-
ne są dwa samochody strażackie: 
Mercedes Benz Atego oraz Re-
nault Midliner. Oprócz tego naj-
starszy ze strażackich samocho-
dów OSP Sanniki – podnośnik 
koszowy na podwoziu ciężarowe-
go Stara – stoi na dworze, w są-
siedztwie budynku remizy.  mak

Gmina zduny�|�zmiana�planu�dla�działki�w�rząśnie

Z myślą o potencjalnych inwestorach
Rada Gminy Zduny 28 grud-

nia jednogłośnie przyjęła zmiany 
w miejscowym planie zagospoda-
rowania przestrzennego, dotyczą-
ce gminnej działki o powierzch-
ni 1,95 ha, położonej w Rząśnie  
przy drodze krajowej 92. Do-
tychczasowy plan, przyjmowany 
w 1998 roku, przewidywał na niej 
budowę miejsc obsługi podróż-
nych, czyli stacji paliw, restauracji 
czy podobnej infrastruktury.

Obecna na grudniowej se-
sji planistka Janina Załuska, któ-
ra opracowywała zmiany w pla-
nie, przypomniała, że w kwietniu 
2018 roku radni podjęli decyzję 
o przystąpieniu do sporządze-
nia zmian w miejscowym planie, 
które 28 grudnia zostały sfinali-
zowane. Uzasadniano to tym, że 
w 1998 roku planowanie terenu 
pod miejsca obsługi podróżnych 
było uzasadnione, natomiast po 

powstaniu autostrady A2 widocz-
ne jest, że nie ma zainteresowa-
nia inwestorów takim przeznacze-
niem przy DK 92. Punkty takie są 
likwidowane, a nowe nie powsta-
ją. Dlatego dla działki tej zmienio-
no przeznaczenie na „zabudowę 
produkcyjną, składy i magazy-
ny”, czyli pełną funkcję produk-
cyjno-usługową, jedynie z wyklu-
czeniem działalności uciążliwej. 
Wysokość takich obiektów może 

wynieść do 20 m. Jeśli chodzi  
o obiekty handlowe, to takie rów-
nież mogą powstawać, przy czym 
powierzchnia sprzedaży nie może 
być większa niż 1.000 mkw. 

W nowym planie gmina zrezy-
gnowała – po ustaleniu z Gene-
ralną Dyrekcją Dróg Krajowych 
i autostrad – z zarezerwowania 
4-metrowego pasa wzdłuż DK 92 
na ewentualne jej poszerzenie. Pas 
o takiej szerokości został zapisany 
w nowym planie na poszerzenie 
drogi gminnej, z której planowa-
ny jest dojazd do gminnej działki. 
 mwk

Pilaszków�|�ochotnicza�Straż�Pożarna�

Defibrylator, którego użyć może każdy 
Jednostka Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Pilaszkowie pozyska-
ła kolejny, bardzo potrzebny dla 
ratowania życia sprzęt. Jest nim 
ogólnodostępny Automatyczny 
Defibrylator Zewnętrzny (AED), 
który został umieszczony na bu-
dynku strażnicy w Pilaszkowie. 

Naczelnik OSP Pilaszków Ra-
dosław Sut powiedział nam, że we 
wrześniu jednostka wzięła udział 
w ogłoszonym na stronie Funda-
cji Orlen „Dar Serca” programie 
grantowym ph. „Moje Miejsce na 
Ziemi”. Strażacy zgłosili projekt 

pod nazwą „Akcja defibrylacja” 
na grant w wysokości 10 tys. zł. 

Do konkursu przystąpiło aż 
1.100 lokalnych organizacji z całej 
Polski i tylko niespełna 300 zosta-
ło dofinansowanych – w tej grupie 
znalazła się straż w Pilaszkowie.  
– Cieszymy się, że udało się pozy-
skać tak ważny sprzęt, który może 
uratować niejedno życie – mówi 
nam naczelnik Radosław Sut.  
W jego ocenie podobne urządze-
nia powinny znaleźć się w miej-
scach charakteryzujących się wy-
stępowaniem dużych skupisk 

ludzi, np. targowisko, OSiR, Nowy 
i Stary Rynek czy stacja PKP. 

AED to skomputeryzowane 
urządzenie, które za pomocą po-
leceń głosowych i wizualnych 
poprowadzi nawet osoby bez wy-
kształcenia medycznego przez 
procedurę bezpiecznej defibrylacji 
w sytuacji zatrzymania krążenia.

Na swoim profilu na Facebo-
oku strażacy z Pilaszkowa za-
mieścili film instruktażowy, jak 
rozpocząć korzystanie z defibry-
latora. Po przekręceniu kapsuły  
w lewo, włącza się syrena i druho-
wie otrzymują SMS z informacją, 
że został użyty AED. Na budynku 
znajdują się instrukcje, jak postę-
pować z urządzeniem.  aa 

Radni nie mieli wątpliwości,�że�proponowany�projekt�budżetu�jest�warty�udzielenia�poparcia.
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kiernozia |�o�cenach�śmieci�ponownie�na�sesji

Dlaczego będzie tak drogo
Adam Myszkowski – przedstawiciel spółki Tönsmeier Centrum,  
która z wszystkich gmin powiatu łowickiego odbiera śmieci,  
gościł 28 grudnia na sesji w Kiernozi. Gmina ta jeszcze w listopadzie  
podjęła uchwałę, która podniosła od nowego roku stawki za odbiór śmieci, 
ponieważ jednak sprawa wciąż wywołuje emocje i pytania  
„Dlaczego będzie aż tak drogo?”, władze gminy zaprosiły go na obrady. 

Przypomnijmy, że przyjęte 
stawki wynoszą 15,50 zł od 1 oso-
by miesięcznie za odpady segre-
gowane i 31 zł na niesegregowa-
ne. Rada Gminy przyjęła uchwałę  
w tej sprawie jednogłośnie. 

Podobnie jak w innych gmi-
nach, która odwiedza Adam 
Myszkowski, tak i w Kiernozi mó-
wił on, że na wzrost ceny złożyło 
się kilka przyczyn. Wymieniał 
wzrost ilości odpadów i rosnące 
poziomy recyklingu, których fir-
ma nie jest w stanie osiągnąć,  
a które, zgodnie z umową, są 
„przenoszone” na mieszkańców. 
Dodał, że lokalne firmy mają bar-
dzo wysokie wymagania dotyczą-
ce jakości odbieranego szkła, ma-
kulatury i plastiku, a Chińczycy, 

którzy byli głównym ich odbiorcą, 
też już ich tyle nie kupują. 

Przedstawiciel Tönsmeier mó-
wił też o tym, że po serii pożarów 
na składowiskach opadów, jakie 
miały miejsce w Polsce w 2018 
roku, zaostrzone zostały wymaga-
nia ich dotyczące, a żeby je spełnić 
i otrzymać wszystkie niezbędne 
zezwolenie, firma musi zainwesto-
wać. Mówił też rosnących kosz-
tach wynagrodzeń, jakie ponosi 
firma. Wynikają one też nie tyl-
ko ze wzrostu wynagrodzeń, ale 
też liczby pracowników. Kiedyś 
na składowisku zatrudniała ona  
3 pracowników, dzisiaj jest ich 
30. Na składowisku jest wie-
le instalacji zasilanych prądem, 
którego spodziewana w 2019 

roku podwyżka została również 
uwzględniona w stawce, jaką fir-
ma skalkulowała dla gminy. 

Adam Myszkowski mówił też, 
że w branży śmieciowej jest wie-
le niewiadomych, a zapropono-
wana cena musiała je uwzględnić  
w perspektywie roku. Nie ukry-
wał, że firma też musi zarabiać,  
a rentowność jej planowana jest  
na poziomie 10%. 

Dodał, że w powiecie łowic-
kim ceny wyniosły około 13-14 
zł na osobę (do ceny też gmi-
ny dodają koszt obsługi syste-
mu, w przypadku gminy Kier-
nozia jest to 1,50 zł) i to – jego 
zdaniem – nie są stawki złe, bo 
20 zł/osobę wydaje się być puła-
pem realnym w niedługim czasie. 

– Wzrosty cen będą – i to znaczą-
ce, ponieważ przepisy zaostrzają 
się, a spełnienie wszystkich wy-
magań jest kosztotwórcze. Je-
śli ktoś obiecuje, że będziemy 

płacić mniej, to jest nieuczciwy  
– mówił.

Obecni na sesji – nie tylko radni 
– zadawali pytania o to, dlaczego 
gdzie indziej jest taniej (nie poda-

jąc o jakie samorządy chodzi), czy 
jest możliwość, aby osoby, które 
śmieci oddają mniej, płaciły za nie 
mniej. Pytali też o to, czy inwesty-
cja w Piaskach Bankowych – jeśli 
zostanie zrealizowana – coś zmie-
ni. Gość odpowiadał, że nie moż-
na ceny za wywóz śmieci z jed-
nej gminy prosto zestawić z ceną  
w innej, jeśli nie zna się szczegó-
łów: jak często są odpady odbie-
rane, jakie rodzaje, ile do przeje-
chania kilometrów. Gdy się tego 
nie wie, to porównanie cen jest jak 
porównanie gruszek z jabłkami. 
– Nie mówię, że jesteśmy najtań-
si, ale nie można tak łatwo porów-
nać, że tu jest tyle, a tu tyle. 

Wyjaśnił też, że technicznie 
jest możliwość ważenia śmieci od 
każdego odbiorcy (gdyby zasto-
sowano stawkę za 1 kg – przyp. 
red.), ale trzeba mieć świado-
mość, że takie urządzenia i spo-
sób rozliczenia wiązać się będzie 
z kolejnym kosztami, które firma 
„przeniesie” na mieszkańców. Co 
do inwestycji w Piaskach Banko-
wych, deklarował, że Tönsmeier 
nigdy nie był przeciwny powsta-
niu tej instalacji. Dodał, że plano-
wane są takie zmiany w rejonizacji 
składowisk, by całe województwo 
było jednym rejonem. Na tym te-
renie (wraz ze składowiskiem 
Tönsmeier w Krzyżanówku) są 
obecnie 4 instalacje.  mwk

kiernozia�|�Budżet�przyjęty

Mieszkańcy osiedla Kościuszki będą mieć wyremontowane drogi
950 tys. zł radni gminy 
Kiernozia zaplanowali  
na długo oczekiwane  
przez mieszkańców osiedla 
Kościuszki remonty  
dróg na tym osiedlu.

To największa inwestycja, 
która znalazła się w budżecie  
na 2019 rok, przyjętym przez radę 
jednogłośnie na sesji 28 grudnia. 

Budżet nie wywołał żadnych 
pytań i dyskusji, gdyż był dwu-
krotnie omawiany na posiedze-
niach komisji stałych. Po stro-
nie dochodów zamyka się kwotą 
13.534.071 zł, po stronie wydat-
ków – 14.934.071 zł. Planowany 
na 1,4 mln zł deficyt zostanie po-
kryty z kredytów i pożyczek. 

Na inwestycje samorząd pla-
nuje wydać 1.990.000 zł. Poza 
wspomnianym remontem dróg na 
os. Kościuszki (jest ich kilka i nie 
mają one odrębnych nazw), plano-
wana jest kosztem 400 tys. zł kon-
tynuacja prac związanych z bu-
dową kanalizacji sanitarnej (etap 

III). Tym razem nie będzie to jed-
nak budowa sieci, ale odtworzenie 
dróg zniszczonych w poprzednim 
etapie (chodzi przede wszystkim  
o ul. Żychlińską). 

Na pozostałe inwestycje na 
gminnych drogach zaplanowano 
560 tys. zł, przy czym na wyko-
nanie nowych nakładek asfalto-
wych – 300 tys. zł, a na utwardze-
nie dróg destruktem – 260 tys. zł. 
W uchwale budżetowej nie okre-
ślono, na których drogach będą 
prowadzone prace. O tym rada ma 
zdecydować w trakcie roku. 

80 tys. zł gmina planuje wydać 
na remont i czyszczenie kanaliza-
cji deszczowej w ul. Ogrodowej 
i budowę separatora kanalizacji 
deszczowej przy niej.

W inwestycjach znalazła się 
też roczna składka na budowę re-
gionalnego składowiska opadów  
w Piaskach Bankowych –  
37.620 zł, dotacja dla Komendy 
Powiatowej Policji w Łowiczu na 
zakup radiowozu – 5 tys. zł oraz 
40 tys. zł na remonty w strażni-
cach OSP.  mwk

adam myszkowski obecnych na sesji w kiernozi przekonywał,��
że�ceny�odbioru�śmieci�będą�nieuchronnie�rosnąć.�

Wójt gminy kiernozia Beata miazek,�obok�niej�(z�lewej�strony)�sekretarz�Jarosław�Bogucki�i�(z�prawej�strony)��
–�przewodniczący�rady�Gminy�Janusz�wasilewski.
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PkP
Co ma Otwock 
do Łowicza

Konsekwencją opóźnień w pra-
cach modernizacyjnych na stacji 
PKP w Otwocku będą zmiany 
rozkładu jazdy pociągów nie tyl-
ko na linii z Warszawy do Dębli-
na, ale również pociągów Kolei 
Mazowieckich przejeżdżających 
przez stację Łowicz Główny. 

Tymczasowych zmian należy 
spodziewać się od 12 stycznia. 

Zmiana dotycząca Otwoc-
ka polegała będzie na wprowa-
dzeniu przerwy technologicznej  
na odcinku Otwock – Pilawa (za-
stąpienia pociągów przez zastęp-
czą komunikację autobusową)  
w godzinach 11.00 – 13.00 oraz 
od godziny 23.00. 

W związku z łączeniem re-
lacji zmiany wtórne pojawią 
się jednak również na innych li-
niach obsługiwanych przez Kole-
je Mazowieckie, w tym relacjach 
Warszawa – Łowicz Główny 
oraz Warszawa – Skierniewi-
ce. – Będą to zmiany minutowe 
w przyjazdach i odjazdach kilku 
pociągów.  mak 
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kocierzew Płd. |�Gmina�uchwaliła�budżet�na�2019�rok�

Inwestycje w drogi, w szkołach
i na boiskach sportowych
Na sesji 28 grudnia radni gminy Kocierzew Płd. uchwalili budżet na 2019 rok  
wraz z wieloletnią prognozą finansową. Najwięcej wydatków zaplanowano na inwestycje drogowe,  
w szkołach i na boiskach sportowych. Przedstawiamy najważniejsze kwoty w tym budżecie.

Zaplanowano w nim dochody 
gminy Kocierzew Płd. na 2019 
rok na kwotę 16.330.120 zł i wy-
datki w wysokości 16.871.120 zł. 
Planowany deficyt w wysokości 
541 tys. zł wraz z kwotą rozcho-
dów na ponad 411 tys. zł gmina 
zamierza pokryć kredytem zacią-
gniętym na łączną kwotę ponad 
952 tys. zł. 

Gmina zaplanowała dochody 
z opłat za gospodarowanie opła-
tami komunalnymi na kwotę ok. 
611 tys. zł. Na tyle opiewała ofer-
ta złożona w przetargu przez firmę 
Tönsmeier. Pierwotnie zakładany 
plan dochodów z tytułu tych opłat 
musiał zostać zwiększony o bli-
sko 250 tys. zł, ponieważ – przy-

pomnijmy – system musi się sam 
bilansować. 

modernizacja dróg 
W dziale transport zaplanowa-

no ponad 1 mln 529 tys. zł, z cze-
go tylko część pieniędzy zostanie 
przeznaczona na bieżące utrzy-
manie dróg, a aż 1 mln 330 tys. zł  
na wydatki majątkowe. Za 330 
tys. zł gmina zamierza wykonać 
przepust na rzece Witonii w Ko-
cierzewie Płd. W minionym roku 
udało się wykonać pełną doku-
mentację, a także uzyskać pozwo-
lenia na rozbiórkę i budowę. 

250 tys. zł zabezpieczono na 
modernizację drogi gminnej Ko-
cierzew Płd. – Różyce, zaś 520 

tys. zł na modernizację drogi 
gminnej w miejscowości Różyce 
Żurawieniec. Ponadto uchwalo-
no pieniądze na utwardzenie dróg 
gminnych: 80 tys. zł na drogę Ła-
guszew – Sierżniki oraz 150 tys. zł 
na drogę Kocierzew Płd. – Różyce 
Żurawieniec. 

Na oświetlenie dróg i placów 
w gminie ustanowiono wydatki  
w kwocie 168 tys. zł, choć wójt 
zapowiedziała, że jeśli będzie po-
trzeba ich zwiększenia, to zostanie 
to poddane pod analizę. 

Blisko 3 mln zł  
dla rodzin 
Nowy budżet przewiduje kwotę 

48 tys. zł (w roku 2018 – 25 tys. zł) 

na odławianie bezdomnych zwie-
rząt, choć niewykluczone, że bę-
dzie potrzeba więcej, ponieważ 
gmina obserwuje narastanie pro-
blemu. 

W ramach bezpieczeństwa pu-
blicznego i ochrony przeciwpo-
żarowej zabezpieczono 100 tys. zł 
na OSP. Utworzono też rezerwę 
w kwocie 46 tys zł na zarządzanie 
kryzysowe. Aż 2.909.413 zł otrzy-
mają rodziny w ramach świadcze-
nia wychowawczego 500 plus. 

dużo na szkoły i boiska 
Duże środki zostaną zaangażo-

wane także w dziale oświata i wy-
chowanie: 4.566.443 zł na szkoły 
podstawowe, 860.240 zł na od-

działy przedszkolne w szkołach 
podstawowych i tylko 339.560 zł 
na gimnazja, które zakończą ist-
nienie z końcem tego roku szkol-
nego. Gmina zabezpieczyła też 5 
tys. zł na program stypendialny 
dla zdolnych uczniów, choć jeśli 
osób spełniających kryteria będzie 
więcej, to środki będą dokładane. 

Kwota 30 tys. zł została prze-
znaczona na wykonanie doku-
mentacji i uporządkowanie terenu 
na boisko sportowe przy szkole w 
Łaguszewie. 

Podczas wspólnego posiedze-
nia komisji ustalono, aby wpro-
wadzić dodatkowe 25 tys. zł na 
opracowanie dokumentacji w celu 
powstania szatni na boisku gmin-
nym w Boczkach Chełmońskich. 

Podobnie, 25 tys. zł przyjęto na 
przygotowanie dokumentacji prze-
budowy klatki schodowej w szkole 
w Gągolinie Płd., aby spełnić wy-
mogi pokontrolne straży pożarnej. 

700 tys. zł zabezpieczono na 
rozbudowę szkoły w Łaguszewie: 
wykonanie drogi przeciwpożaro-
wej (dokumentacja była wykona-
na już wcześniej), docieplenie bu-
dynku, wymianę okien i dachu. 
Inwestycja być może zostanie roz-
łożona na 2 lata. 

Ponadto 180 tys. zł uchwalono 
na zagospodarowanie terenu przy 
świeżo wyremontowanym Domu 
Ludowym w Boczkach Chełmoń-
skich – utwardzenie i uporządko-
wanie terenu, utworzenie parkin-
gu i wymianę ogrodzenia. 

Przygotowany budżet został 
zaopiniowany pozytywnie przez 
RIO i jednogłośnie uchwalony 
przez radnych na sesji.  aa 

Sanniki |�Samorząd�będzie�wnioskował

Czy komisariat zastąpi posterunek?
O powołanie w Sannikach komisariatu policji  
z kilkuosobową obsadą zamierza wnioskować 
w najbliższym czasie samorząd miasta i gminy Sanniki. 
Aktualnie działa tam posterunek policji,  
a do gminy „przydzielony” jest jeden dzielnicowy.

– Jesteśmy od ponad roku 
miastem, ponadto w policji też  
w ostatnich latach dużo zmienia 
się i w tym widzimy naszą szan-
sę. Tym bardziej, że dysponuje-
my odpowiednim budynkiem  
– powiedział nam przewodniczą-
cy Rady Miasta i Gminy Sanni-
ki Jerzy Jabłoński. Gmina zamie-
rza wysłać wniosek o powołanie 
komisariatu z nawet kilkuosobo-
wą obsadą w miejsce posterunku, 
nie tylko do Komendy Powia-
towej Policji w Gostyninie, ale 
również do wiadomości jednostki 
nadrzędnej, czyli Komendy Wo-
jewódzkiej Policji w Radomiu, 
Komendy Głównej Policji, a na-
wet do ministerstwa. – Pismo jest 
na etapie przygotowywania, zo-
stanie jeszcze sprawdzone przez 
przewodniczącego Jabłońskie-
go, który był inicjatorem działań  
i wysłane w ciągu najbliższych 

kilku dni – powiedziała nam zaj-
mująca się m.in. obsługą rady 
Emilia Lachowicz. 

Przypomnijmy, że posteru-
nek policji w Sannikach znajdu-
je się w odrębnym budynku przy 
ul. Warszawskiej 153. Kierow-
nik posterunku w Sannikach jest 
teoretycznie do dyspozycji miesz-
kańców w każdy poniedziałek 
od 10.00 do 14.00. Bywa jednak 
i tak, że w tym czasie ma do za-
łatwienia wiele innych spraw wy-
magających bycia „w terenie”. 
Posterunkowi – a w zasadzie to 
dzielnicowemu, asp. Tomaszo-
wi Lisieckiemu – przypisany jest 
numer telefonu komórkowego, 
ale jest on aktywny w momen-
cie pełnienia przez niego służby.  
W chwili zakończenia pracy 
dzielnicowego wszystkie połą-
czenia wykonane na telefony ko-
mórkowe policjantów są przekie-

rowywane na stanowisko oficera 
dyżurnego Komendy Powiatowej 
Policji w Gostyninie. Gdy sytu-
acja wymaga pilnej interwencji 
policji, należy dzwonić na nume-
ry alarmowe 997 lub 112. 

Podczas kuluarowych rozmów 
w przerwie ostatniej sesji Rady 
Miasta i Gminy Sanniki radni 
nie ukrywali, że inspirowali się 
m.in. informacjami z Nowego 
Łowiczanina o tym, że pod ko-
niec ubiegłego roku posterunek 
policji z kilkuosobową obsadą 
został uruchomiony np. w Nie-
borowie w powiecie łowickim. 
– To inna komenda wojewódz-
ka (KWP Łódź – przyp. red.), 
ale zauważamy, że wraca się do 
tego, że posterunki powinny być 
również w mniejszych miejsco-
wościach – uważa sekretarz Piotr 
Skonieczny. 

– Oczywiście ustosunkujemy 
się do pisma i udzielimy Sanni-
kom odpowiedzi po dogłębnej 
analizie. Poczekajmy jednak aż pi-
smo do nas wpłynie – powiedział 
nam zastępujący rzecznika praso-
wego KPP w Gostyninie asp. Pa-
weł Łuczak.  mak 

Domaniewice |�Po�sesji�rady�Gminy�

10 złotych za oczyszczanie  
ścieków dowożonych
10 złotych za m3 wynosi 
opłata za oczyszczanie 
ścieków dowożonych  
do oczyszczalni ścieków  
w Domaniewicach  
– taką decyzję podjęto 
podczas III sesji Rady Gminy 
Domaniewice.  
Odbyła się ona w piątek,  
28 grudnia.

Podczas wspomnianego po-
siedzenia zaprezentowano wy-
sokość cen i opłat zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę oraz zbio-
rowego odprowadzania ścieków. 
Do 24 grudnia 2019 roku opła-
ta za zaopatrzenie w wodę wy-
nosić będzie 2,35 zł brutto, zaś 
cena ścieków 7,62 zł brutto za 
m3. W ciągu kolejnych dwóch lat 
(do 24.12.2021 r.) opłaty te wzro-
sną średnio o 0,10 zł. Dodajmy, że 
stawki te są ustalane odgórnie i zo-
stały zatwierdzone przez Dyrekto-
ra RZGW Państwowego Gospo-
darstwa Wodnego Wody Polskie 
w Warszawie. Nowa taryfa do-

stępna jest na stronie internetowej 
UG Domaniewice. 

Przypomnijmy, że w kompeten-
cji Rady Gminy leży z kolei usta-
lenie wysokości opłat za oczysz-
czanie ścieków dowożonych  
do Oczyszczalni Ścieków w Do-
maniewicach. Zaproponowana 
przez wójta Pawła Kwiatkowskie-
go cena na poziomie 10 złotych za 
m3 została jednogłośnie zaakcep-
towana przez Radę Gminy.

W rozmowie z naszym repor-
terem włodarz gminy przyznał, że 
to koszt dość wysoki, jednak wią-
że się on ze specyfiką ścieków do-
wożonych. 

– Zdaję sobie sprawę z tego, że 
jest to spora opłata, jednak mu-
simy pamiętać o tym, że ście-
ki znajdujące się w zbiornikach 
przydomowych są bardziej skon-
centrowane i sfermentowane od 
ścieków pozostałych, co sprawia, 
że proces ich oczyszczania wyma-
ga intensywnego napowietrzania 
w zbiornikach przejściowych. To 
wiąże się z kolei z dużymi nakła-

dami energii oraz pracy – tłuma-
czył wójt. 

Podkreślił jednak, że podob-
ny problem występuje na tere-
nie większości gmin i wynika on 
przede wszystkim ze wspomnia-
nej specyfiki ścieków znajdują-
cych się w zbiornikach przydomo-
wych oraz z tego, iż oczyszczalnie 
nie zawsze są w pełni przystoso-
wane do ich oczyszczania. 

Dodajmy, że w trakcie gru-
dniowej sesji radni wybrali po-
nadto reprezentanta gminy do 
składu zgromadzenia w Związku 
Międzygminnym „Bzura”. Tra-
dycyjnie został nim wójt Paweł 
Kwiatkowski, którego w razie nie-
obecności zastępował będzie Prze-
wodniczący Rady Gminy – Bar-
tłomiej Jurga.

Tego dnia przyjęto również 
uchwały w sprawie Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny 
oraz w sprawie profilaktycznych 
programów rozwiązywania pro-
blemów alkoholowych czy narko-
manii.  aw

700�tys.�zł�
zabezpieczono�na�
rozbudowę�szkoły��
w�łaguszewie:�
wykonanie�drogi�
przeciwpożarowej,�
docieplenie�budynku,�
wymianę�okien�i�dachu.�
inwestycja�być�może�
zostanie�rozłożona��
na�2�lata.�
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Łowicz�|�cmentarz�emaus�–�utwardzenie�alejek�

Nie da się po prostu położyć kostki
Cmentarz Emaus, należący do parafii Świętego Ducha  
w Łowiczu, to jeden z największych cmentarzy  
w Łowiczu i najstarszych – powstał w latach 20-tych  
XIX wieku. Znajduje się na nim wiele starych, 
zabytkowych i bardzo ciekawych grobowców.  
Od równie starego katedralnego różni go jednak to,  
że główne alejki nie są na nim utwardzone.

Jedna z mieszkanek Łowi-
cza zwróciła nam uwagę na stan 
cmentarnych alei, zarzucając pa-
rafii bezczynność w tej sprawie. 
Powiedziała, że po opadach desz-
czu robią się błotniste – udając się 
na cmentarz w dzień świąteczny 
można być pewnym, że buty zo-
staną ubrudzone, a czasem i inne 
części garderoby. Ponadto wy-
deptane ścieżki robią się po desz-
czu śliskie i łatwo na nich o pośli-
zgnięcie i wypadek. Szczególnie, 
gdy leżą na nich liście.

Pod koniec ub. roku kilka razy 
byliśmy na cmentarzu Emaus. 
Rzeczywiście: dopiero w nowej 
części, sąsiadującej z cmentarzem 
parafii Chrystusa Dobrego Paste-
rza, jest jedna alejka utwardzona 
kostką. Jednak mimo tego, że by-
liśmy tam po deszczu, po grunto-
wych ścieżkach nie chodziło się 
źle. – Chociaż główne alejki, bie-
gnące od muru przy Tuszewskiej 
do muru przy trasie na Łódź, moż-
na byłoby utwardzić, zawsze wy-
godniej by się chodziło. Niestety, 

lata mijają, a ja nie widzę na tym 
cmentarzu żadnych zmian. Szko-
da, bo na katedralnym, gdzie też 
spoczywają moi bliscy, sytuacja 
jest dużo lepsza – powiedziała 
nam pani Maria, którą spotkali-
śmy w czasie prac porządkowych.

to drogie 
przedsięwzięcie
– Jestem całym sercem za tym, 

aby alejki cmentarne utwardzić  
– powiedział zapytany przez nas 
o perspektywę takich działań 

proboszcz Władysław Moczar-
ski. Dodał jednak, że nie jest to 
proste ani ze względów formal-
nych, ani z finansowych. – Cmen-
tarz katedralny miał to szczęście, 
że parafia zajęła się alejami, gdy 
prawo dotyczące ochrony zabyt-
ków było łagodniejsze, a w Skier-
niewicach działał Urząd Ochrony 
Zabytków. Obecnie przepisy są 
zaostrzone, a urząd przeniesio-
no do Łodzi – więc nawet zała-
twienie formalności stało się kło-
potem.

Proboszcz już kilkakrotnie, 
przed laty, rozpoczynał starania  
o utwardzenie alei. Problemem są 
wymagania stawiane przez urząd 
ochrony zabytków – który na-
kazuje układać jako nawierzch-
nię droższą od kostki betonowej 
kostkę granitową – bo... cmen-
tarz jest zabytkiem. Ale najwięk-
szym są pieniądze, utwardzenie 
alejek jest drogie. Zrobienie jed-
nej, zgodnie z zaleceniami kon-
serwatora zabytków, to obecnie, 
jak sprawdziliśmy koszt od 100-

150 tys. zł. Proboszcz mówi też  
o innych problemach, dotyczą 
one zaplanowania alejek, które  
w ciągu lat w wielu miejscach 
uległy zwężeniu, trudno teraz 
wytyczyć na nich prostą linię. 
Proboszcz twierdzi, że parafii 
trudno będzie wygospodarować 
znaczną kwotę na ten cel, bo cią-
gle pojawiają się wydatki bieżą-
ce. Wspomniał np. o śmieciach, 
których wywóz z cmentarza  
w 2018 roku znacząco podrożał. 
Tylko w miesiącach październik 
– listopad, gdy na grobach poja-
wia się najwięcej kwiatów, pa-
rafia zapłaciła za to 140 tys. zł.  
– Jak tu przy takich wydatkach 
coś jeszcze zrobić – pyta. 

Parafia i tak stara się co kilka 
lat przeprowadzić pielęgnację ol-
brzymich drzew, które zachowa-
ły się na cmentarzu, aby przy wi-
churze ich konary nie spadły na 
nagrobki (prace na wysokości są 
drogie). Parafia wybudowała też 
na nowej części bramę z zaple-
czem, a w starej musiała wydać 
pieniądze na odtworzenie muru 
cmentarnego od strony północ-
nej, gdzie zaczął się on chylić ku 
ziemi. 

Jeszcze wcześniej wymie-
niono okna i poszycie dachu na 
cmentarnej kaplicy, która, jak 
zaznacza proboszcz, jest i bę-
dzie uruchamiana sporadycznie,  
tylko gdy uroczystości pogrzebo-
we skupią małą ilość wiernych. 
W środku jest ciasno, miejsca 
starczy dla kilkudziesięciu osób. 

Ks. Władysław Moczarski de-
klaruje, że podejmie kolejne pró-
by, aby utwardzić aleje w starej 
części cmentarza, choć nie jest 
optymistą, czy to się uda.  tb

Łowicz�|�chcesz�wpłacić�na�konto�pieniądze,�a�wśród�nich�masz�dużo�monet?

Nie w każdym banku zrobisz to za darmo
Nie w każdym banku na terenie Łowicza można 
bezpłatnie wpłacić dużą ilość bilonu na firmowe konto. 
Szczególnie dokuczliwe może to być dla przedsiębiorców, 
którzy prowadzą działalność handlową.

Raiffeisen Polbank nalicza za 
wpłatę monet na konto znajdujące 
się w tym banku opłatę, wynika-
jącą – jak nam powiedziała rzecz-
nik banku Magdalena Ostrowska 
– m.in. z pracochłonności w prze-
liczeniu i zaksięgowaniu bilonu 

oraz z wysokich kosztów trans-
portu pieniędzy. Rzecznik nie od-
niosła się do tego, że monety są ta-
kim samym środkiem płatniczym 
jak banknoty, choć poruszyliśmy 
to w pytaniu. Tabela opłat ban-
ku (dla przedsiębiorców) mówi, 

że standardowo prowizja ta wy-
nosi 0,35% od wpłacanej kwoty, 
przy czym minimalna opłata wy-
nosi 10 zł. Podobnie jest w BGŻ 
PNB Paribas, który jest właścicie-
lem Raiffeisen Polbank: w oddzia-
łach banku pobierana jest opłata 
w wysokości 1,5% od wpłaconej 
kwoty, minimalna opłata wyno-
si 10 zł (ale nie nalicza się jej do 
równowartości 20 zł w bilonie). 
Urząd Ochrony Konkurencji  

i Konsumentów już w 2008 roku 
zajmował się tym tematem i wy-
dał opinię, że banki nie mają pra-
wa pobierać dodatkowych kwot za 
wpłaty bilonem na konto. Monety 
są takim samym środkiem płatni-
czym na terenie Polski jak bank-
noty, za wpłatę których opłata nie 
jest pobierana. Ponadto uznał, że 
różnicując opłatami te dwie formy 
wpłaty, bank narusza interes eko-
nomiczny konsumenta. „Poza tym 

działania banków mają wpływ  
na „psucie pieniądza” – prowadzą 
do traktowania monet jako gorsze-
go środka płatniczego” – czytamy 
na stronie UOKiK.

W polskich bankach  
z ciebie nie zedrą
Inaczej do tematu podchodzą 

dwa inne duże banki działające  
w Łowiczu. PeKaO S.A., jak  
i PKO BP, nie pobierają opłat za 
wpłaty bilonu na konta. Różnica 
między bankami w tej materii po-
lega jednak na tym, że pierwszy 
z nich, aby zliczanie dużej liczby 

monet nie absorbowało pracow-
ników, prosi, aby przed zlicze-
niem posegregować je nominała-
mi. Chodzi też o to, aby sprawniej 
działała zliczarka.

W kasach tych banków powie-
dziano nam, że opłata prowizyj-
na jest pobierana przy wpłacie na 
inny rachunek bankowy w innym 
banku, lub gdy dochodzi do wy-
miany bilonu na banknoty.

Opłatę za wpłatę znacznej ilości 
bilonu pobiera także od przedsię-
biorców Bank Spółdzielczy Zie-
mi Łowickiej – jest to zazwyczaj 
0,5% od wpłacanej kwoty.  tb

jedna z alejek na cmentarzu emaus,�gdzie�kostkę�na�fragmentach�położyli�właściciele�grobowców.
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jedyna na cmentarzu emaus utwardzona alejka,��
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Łowicz�|�Masowy�odstrzał�dzików�–�powody�i�kontrowersje�

U nas też będą 
polowania na dziki
Przez trzy kolejne weekendy, począwszy 
od najbliższego 12-13 stycznia, myśliwi z całej Polski
mają odstrzelić około 210 tysięcy dzików. Do odstrzału 
sanitarnego dzików ma dojść również na naszym terenie. 
Dlaczego? Masowe polowania rekomenduje ministerstwo 
środowiska i rolnictwa. Pomysł pochodzi zaś 
od Głównego Lekarza Weterynarii.

Mają one być elementem walki 
z chorobą ASF – afrykańskim po-
morem świń. Tymczasem ekolo-
dzy wieszczą koniec gatunku dzi-
ka w Polsce. 

Do odstrzału dzików mają 
przystąpić również wszystkie ma-
cierzyste i niemacierzyste koła 
myśliwskie mające wyznaczone 
obwody łowieckie na terenie po-
wiatu łowickiego. Wyjaśnijmy, 
że koła niemacierzyste to te, któ-
re zarejestrowane są np. w War-
szawie, a jeden z „ich” obwodów 
łowieckich jest na terenie skier-
niewickiego oddziału Polskiego 
Związku Łowieckiego. Łącznie 
na terenie powiatu łowickiego ob-
wody łowieckie ma wyznaczone 
kilkanaście kół, np. „Gospodarz” 
z Bielaw, „Orzeł” z Kiernozi, 
koło „Nieborów”, „Łowiczanin” 
z Klewkowa, „Księżak” ze Zdun, 
„Echo” z Łowicza, itp. 

We wtorek, 8 stycznia w godzi-
nach popołudniowych odbyło się 
zebranie łowczych ze wszystkich 
kół, obecność na nim była obo-
wiązkowa. Obecni byli również 
lekarze weterynarii z poszczegól-
nych powiatów na terenie dzia-
łania skierniewickiego oddziału 
PZŁ. Oprócz szkolenia z bioase-
kuracji dwa koła, których obwo-
dy łowieckie sąsiadują z tzw. żół-
tą strefą obszaru ochronnego ASF 
(patrz mapka) otrzymały po jed-

nym zestawie do ewentualnego 
zabezpieczenia miejsca i tuszy 
padłego dzika. Zestaw otrzyma-
ło koło „Echo” z Łowicza, które 
ma teren łowiecki wyznaczony 
m.in. w powiecie sochaczewskim 
oraz koło „Gospodarz” z Bielaw 
ze względu na tereny łowieckie 
w lasach k. Kowiesów i Puszczy 
Mariańskiej. 

Koordynatorem dla kół z po-
wiatu łowickiego został łowczy 
z koła „Gospodarz” Jacek Chudy. 
Jego zadaniem będzie sporządze-
nie w poniedziałek, 14 stycznia, 
zbiorczego sprawozdania z polo-
wań na terenie powiatu i wysłanie 
informacji do centrali PZŁ. 

to się nie uda 
Czy w najbliższą sobotę będzie 

można spotkać wielu myśliwych? 
– Polować mają wszystkie koła, 
a tam, gdzie nie zostały z 14-dnio-
wym wyprzedzeniem zgłoszone 
w gminach polowania, mają od-
być się tzw. polowania indywidu-
alne – powiedział nam Chudy.  

Ekolodzy wskazują, że to ko-
niec dzików w Polsce. Tego zda-
nia raczej nie podzielają myśliwi. 
– To się nie uda. Przecież my po-
lujemy cały czas i nie za każdym 
razem są tego efekty – mówią. 
Co więcej, myśliwi w jednej spra-
wie są nawet tego samego zdania 
co ekolodzy. Otóż w ciągu wy-
znaczonych trzech weekendów 
w skali całej Polski miałoby paść 
nawet 210 tys. dzików – w tym 
ciężarne lochy i młode. 

I tutaj jest właśnie nić poro-
zumienia pomiędzy myśliwymi 
a ekologami. – Nawet jeśli od-
będzie się polowanie (ostatecz-
nie ustalenia w chwili zamykania 
tego numeru NŁ akurat w tym 
kole nie zapadły), to będzie ono 
etyczne: do prośnej lochy nikt 
nie będzie strzelał – powiedzia-
ła nam szefowa koła z Kiernozi 
Urszula Bogucka. W tym samym 
tonie wypowiedział się również 
np. Artur Rożniata z łowickiego 
koła „Echo”. 

– W 1984 roku składałem ślu-
bowanie myśliwskie i nie będę 
strzelał do ciężarnej lochy. Albo 
wcale nie podniosę broni, albo 
nie trafi ę. Tak zrobi większość 
z nas – powiedział nam inny my-

śliwy chcący zachować anonimo-
wość. 

czy to ma sens? 
Tym bardziej, że znaczna część 

myśliwych nie jest przekonana 
o tym, że akcja może być skutecz-
na. – Gdyby nawet doszło do tego, 
że 100% populacji dzików w skali 
kraju zniknie, w co nie wierzę, to 
i tak to całkowicie sprawy ASF nie 

załatwi – uważa rzecznik skiernie-
wickiego PZŁ Henryk Florczak. 
Według niego bowiem nie dzik 
jest główną przyczyną roznosze-
nia się choroby, ale nie przestrze-
ganie rygorystycznych zasad bio-
asekuracji przez ludzi. Myśliwi 
powtarzają też żart o tym, że naj-
pierw należałoby się zająć gu-
mofi lcami rolników, w których 
chodzą oni i do lasu i do chlewni 

i w taki sposób mogą przyczy-
niać się do przenoszenia choroby. 
– Dzik do świni nie przyjdzie... – 
żartował. 

to ma być odstrzał 
sanitarny 
Plan odstrzału dzików na tere-

nie powiatu łowickiego wynosił 
w 2018 roku 120 sztuk. Z danych 
statystycznych na grudzień 2018 
roku (a myśliwski „rok gospodar-
czy” trwa do marca) myśliwym 
udało się odstrzelić 52 dziki, a my-
śliwi wychodzili na łowy 742 razy. 

– Jeśli chodzi akurat o dziki, to 
są odstrzelane na bieżąco, bo na 
przykład wejdą rolnikowi w szko-
dy – uważa Florczak. Według nie-
go podczas masowego polowa-
nia wyznaczonego na najbliższy 
weekend w znacznej części obwo-
dów łowieckich może nie paść na-
wet jeden dzik. 

Związek łowiecki jednak, bio-
rąc pod uwagę również ewentu-
alne protesty ekologów, przypo-

mniał koordynatorom, a za ich 
pośrednictwem łowczym, że naj-
bliższe polowanie ma charakter 
tzw. odstrzału sanitarnego. Jeśli 
podczas polowań myśliwi spo-
tkają się z jakimiś protestami lub 
utrudnianiem im odstrzału, mają 
wzywać policję oraz dokumento-
wać zdarzenie. – Taki mamy obo-
wiązek, ale myślę, że u nas do ni-
czego takiego nie dojdzie – ma 
nadzieję Jacek Chudy.  

aSF w Polsce: obszar�zagrożenia�(kolor�niebieski�na�mapie),�obszar�
objęty�ograniczeniami�(kolor�czerwony),�obszar�ochronny�(kolor�żółty).

czy możNa chodzić po lesie 
podczas poloWaNia? 

tereny�leśne�objęte�
polowaniami�myśliwi�
mają�obowiązek�oznaczać�
tablicami�z�napisem�„Uwaga�
polowanie”.�–�wszystkie�
nasze�koła�mają�takie�tablice�
–�zapewnia�henryk�Florczak.�
Są�one�ustawiane�głównie�
przy�drogach�wjazdowych�do�
kompleksów�leśnych,�a�nawet�
na�polach.�–�oczywiście�

nie�ustawimy�takich�tablic�
na�każdej�redlinie,�trzeba�
zachować�rozsądek�–�mówi.�
Nie�obowiązuje�natomiast�
ustawowy�zakaz�wejścia�
do�lasu�w�czasie�polowań.�
Prawo�łowieckie�przewiduje�
jednak�karę�grzywny�
dla�osoby,�która�„umyślnie�
utrudnia�lub�uniemożliwia�
wykonywanie�polowania”.�

marciN
KucharsKi

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Polować�mają�
wszystkie�koła,�
a�tam,�gdzie�nie�
zostały�z�14-dniowym�
wyprzedzeniem�
zgłoszone�w�gminach�
polowania,�mają�odbyć�
się�tzw.�polowania�
indywidualne.

Nie�będę�strzelał�
do�ciężarnej�lochy.�
albo�wcale�nie�
podniosę�broni,�
albo�nie�trafi�ę.�tak�
zrobi�większość�z�nas.

myśliwy

aSF w Polsce: obszar�bliski�łowiczowi�–�powiększenie.
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Łowicz�|�Dalszy�ciąg�kolędy

Księża odwiedzają parafian
We wszystkich parafiach, tak-

że łowickich, kontynuowane są 
coroczne wizyty duszpasterskie 
nazywane „kolędą”. Mieszkańcy 
których ulic i miejscowości mogą 
się spodziewać odwiedzin księdza 
w najbliższych dniach?

parafia katedralna
10 stycznia księża z parafii 

katedralnej od godziny 10.00 będą 
odwiedzali parafian ze Świeryża 
Pierwszego i Drugiego (z „Doła-
mi” włącznie). Po 16.00 natomiast 
kapłani odwiedzą mieszkańców 
bloków 1, 2, 3 i 4 na os. Reymonta. 

11 stycznia od godziny 10.00 
rozpoczną się wizyty w Strzelce-
wie. Po 16.00 natomiast przy ul. 
11 Listopada, 3 Maja, na Końskim 
Targu i Starym Rynku.

12 stycznia wizyty będą pro-
wadzone od godziny 10.00 w Ło-
wiczu przy ulicach Podrzecznej, 
Sybiraków i św. Floriana.

parafia świętego ducha
10 stycznia od godz. 16.00  

– ul. Środkowa i ul. Podgórna  
(2 kapłanów); ul. Jasna i ul. Górna 
(1 kapłan).

11 stycznia od godz. 16.00 
– ul. Działowa, ul. Mała i ul. Ja-
strzębska (1 kapłan); ul. Miodowa, 
ul. Sadowa, ul. Zagórska i ul. Że-
romskiego (2 kapłanów).

12 stycznia od godz. 9.00  
– ul. Nałkowskiej, ul. Wiśniowa, 
ul. Zachodnia, ul. Rzemieślnicza  
i ul. Chabrowa (3 kapłanów).

14 stycznia od godz. 16.00  
– os. Dąbrowskiego bloki nr 11, 
12, 3 i 5.

parafia chrystusa 
dobrego pasterza
10 stycznia od godz. 16.00  

– ul. Powstańców. 

11 stycznia od godz. 16.00  
– ul. Klimeckiego i Wspólna.

12 stycznia od godz. 9.00  
– ul. Jana Pawła II. 

14 stycznia od godz. 15.00  
– ul. Kaliska. 

15 stycznia od 16.00 – os. 
Kostka bloki nr 13, 14 i 15; od godz. 
17.30 – os. Kostka 16, 16A i 17. 

16 stycznia od godz. 16.00  
– os. Kostka bloki nr 18, 19 i 20; 
od 18.00 – os. Kostka 21 i 22.

parafia matki Bożej 
Nieustającej pomocy
10 stycznia od godz. 9.00  

– ul. Zielona (księża odwiedzą 
tych parafian, którzy są przed po-
łudniem w domu), od godz. 16.00 
– ul. Grunwaldzka (od strony SP 
3) oraz Włada – jeden ksiądz oraz 
Kutrzeby (od strony Skotnickiego) 
– drugi ksiądz. 

11 stycznia od godz. 16.00  
– ul. Zielona oraz Wierzbowa  
i Magnoliowa – jeden ksiądz, ul. 
Legionów (od kapliczki) – drugi 
ksiądz, ul. Lipowa (od Kwiatowej) 
– trzeci ksiądz. 

12 stycznia od godz. 9.00  
– Goleńsko wzdłuż trasy oraz Go-
leńsko Małe – trzech księży; od 
10.30 – ul. Armii Krajowej nume-
ry parzyste (od nr 14 do 40 – jeden 
ksiądz, od 42-66 – drugi ksiądz  
i od 99 do 68 – trzeci kapłan).

14 stycznia od godz. 9.00 
– Chąśno Pierwsze – trzech 
księży; od 16.00 – ul. Bołtu-
cia – jeden ksiądz, ul. Bortnow-
skiego (od strony Skotnickiego) 
– drugi ksiądz, ul. Skotnickie-
go i Akacjowa (od początku).

15 stycznia od godz. 9.00  
– ul. Strzelecka (u osób, które są  
o tej porze w domu); od 16.00  
– dokończenie wizyt na ul. Strze-
leckiej – 3 księży.  tm, tb, mwk

Łowicz�|�Poszli�za�trzema�królami,�mimo�przenikliwego�chłodu

Każdy może być „czwartym królem”
– Nie straszny nam mróz, 
nie mogliśmy zawieść 
syna, który od kilku dni  
o niczym innym  
nie mówił jak o orszaku,  
po prostu musieliśmy tu 
być – powiedziała nam  
pani Eliza Michalak.

Wspólnie z mężem i synem, 
podobnie jak prawie tysiąc innych 
osób, 6 stycznia przeszli oni w or-
szaku spod kościoła na Korabce 
na Stary Rynek, w ślad za Trzema 
Królami jadącymi na koniach.

Marcin Marzec, który w or-
szaku wziął udział z żoną Sylwią  
i 5-letnim synem Adamem, po-
wiedział nam, że idą po raz trzeci, 
a drugi raz z dzieckiem. – Atmos-
fera w orszaku była bardzo miła  
i radosna. Wzięliśmy w nim 
udział, aby pokazać synowi, że 
wiara nie zamyka się tylko w ko-
ściele, ale bardzo ważne jest też 
okazanie jej na zewnątrz, dając 
świadectwo, w tym przypadku 
idąc w orszaku – mówił.

Mszy o godz. 10.00, poprze-
dzającej wyruszenie na ulice 
miasta, przewodniczył bp. Woj-
ciech Osial, który w kazaniu ape-
lował do wiernych, aby szli śla-
dem Trzech Króli za gwiazdą  
w poszukiwaniu Jezusa, aby 
dziękowali Bogu modlitwą i do-
brymi uczynkami za to, co nam 
daje – przy czym nie chodzi tu  
o pieniądze i inne dobra, ani o to, 
że mamy ich więcej lub mniej, 
ale za dar życia, zdrowia, rodziny, 
przyjaciół, sytości.

Przytoczył też przykład wcze-
snych przedstawień mędrców,  
na których jest ich nie trzech,  
a czterech. Dlaczego tylu? – za-
stanawiali się uczeni, kim jest 
czwarty z nich? – skoro trady-
cja przekazała imiona trzech? 
W końcu doszli do wniosku, że 
czwartym może być każdy z nas, 
każdy kto zechce podążyć za 
światłem, aby dotrzeć do Boga.

Po mszy świętej wierni wy-
szli przed kościół, skąd podążyli 
za Trzema Królami. W tym roku 
ponownie wcielili się w nich To-

masz Stawicki (Kacper) i Inga 
Jaśniewska (Melchior), a po raz 
pierwszy Tomasz Goiło (Balta-
zar). 

Ten pierwszy powiedział nam, 
że kuce: hucuł, fiord i haflinger 
pokonały pod siodłem ok. 10 km, 
przez pola i łąki z Otolic, gdzie 
mają swój dom w Stajni Karino. 
Po uroczystości, także pod sio-
dłem, wróciły do domu. 

Dla niego udział w uroczy-
stościach kościelnych to już 
nic niezwykłego: od kilku lat  
w Niedzielę Palmową wciela się  
w jadącego na osiołku Jezusa  
w parafii Świętego Ducha w Ło-
wiczu. Natomiast Tomasz Goiło 
przyjechał do Łowicza z Torunia 
(obaj panowie są rodziną).

Po drodze orszak zatrzymał się 
przy bramie głównej cmentarza 
na Blichu, gdzie młodzież z SP 
3, przygotowana przez kateche-
tę Piotra Miazka, odegrała krótką 
scenkę, w której wystąpiła Święta 
Rodzina (Maria – Wiktoria Roz-
kosz z kl. III a Gimnazjum nr 3, 
Józef – Bartek Wójcik z klasy VII 

a), zakończoną wspólną modlitwą 
Anioł Pański. 

Drugi postój miał miejsce 
na ul. Mostowej przy muzeum, 
gdzie uczniowie klasy V a z SP 4, 
przygotowani przez ks. Mateusza 
Podkowińskiego z par. Święte-
go Ducha i katechetkę Aleksan-
drę Szczepańską, wystawili scen-
kę zachęcającą do otwarcia się 
na głos Pana Boga, w której wy-
korzystano głos Jana Pawła II. 
Na Starym Rynku Trzej Królo-
wie zeszli z koni i złożyli pokłon 
Dzieciątku, po czym na scenie 
dzieci odśpiewały kolędy, wystą-
piła m.in. schola działająca przy 
kościele ojców pijarów w Łowi-
czu.

Wcześniej bp. Wojciech Osial, 
który na rynek dotarł pieszo z or-
szakiem, podziękował zgroma-
dzonym za ich wysiłek. Szcze-
gólnie podziękował rodzicom, 
za podjęty trud przygotowania  
i przebycia drogi z dziećmi. Tych 
ostatnich, w różnym wieku, było 
faktycznie dużo. Uroczystość za-
kończył poczęstunek – parafianie 
z Korabki przygotowali grochów-
kę, a produkty do jej przygoto-
wania sfinansowano z kasy miej-
skiej.  tb

Na przodzie orszaku szedł z gwiazdą Dariusz tadeusiak,  
szef Łowickiego klubu motocyklowego No. 16,�pozostali�jego�koledzy�
z�flagami�byli�widoczni�tuż�za�trzema�królami.
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mimo przenikliwego chłodu w orszaku wzięło udział wielu młodych 
mieszkańców miasta,�którzy�bardzo�chętnie�nieśli�flagi.
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Łowiczanin Roku 2018�|�Mieczysław�Szymajda�znów�zadziwił

Odebrał tytuł, a trzy godziny później już lał 
wodę na lodowisko
Mieczysław Szymajda, 
trener wielu utytułowanych 
zawodników w lekkiej 
atletyce i łyżwiarstwie 
szybkim, w tym najbardziej 
znanego Zbigniewa Bródki 
– mistrza olimpijskiego na 
dystansie 1500 m, odebrał 
w niedzielę 6 stycznia 
w pałacu w Nieborowie, 
podczas uroczystej gali, 
przyznawany przez nas tytuł 
Łowiczanina Roku 2018.

Było uroczyście, elegancko  
– ale już 3 godziny później moż-
na było go spotkać pod szkołą  
w Domaniewicach, gdzie szczel-
nie opatulony przed zimnem,  
w gumofilcach na nogach i z wę-
żem ogrodowym w ręku, wylewał 
wodę tworząc lodowisko – bo był 
mróz. 

W uroczystości udział wzię-
li niektórzy członkowie kapituły 
tytułu Łowiczanina Roku – lau-
reaci poprzednich edycji: Krzysz-
tof Kaliński, Andrzej Biernacki, 
Agnieszka Krajewska, Eligiusz 
Pietrucha, Kamil Sobol, Piotr 
Marciniak, Anna Bieguszew-
ska, Anna Staniszewska, Zdzi-
sław Kryściak, Marcin Klimczak. 
Wśród zaproszonych gości zjawi-
ły się władze powiatu ze starostą 
Marcinem Kosiorkiem, władze 
gminy z wójtem Pawłem Kwiat-
kowskim, a także przyjaciele oraz 
byli i obecni podopieczni trenera  
z Domaniewic.

Uzasadnienie przyznania tytu-
łu odczytał redaktor Nowego Ło-
wiczanina Wojciech Waligórski. 
Mieczysław Szymajda jest wielo-
letnim nauczycielem wychowania 
fizycznego w Szkole Podstawo-
wej w Domaniewicach, w ramach 
prowadzonego Klubu Sportowe-
go Błyskawica szkoli młodzież  
w łyżwiarstwie i lekkiej atletyce,  
w takich dyscyplinach jak bie-
gi, skoki i w konkurencjach rzu-
towych: pchnięcie kulą oraz rzut 
młotem i oszczepem. 2018 r. przy-
niósł aż 18 medali jego bezpośred-
nich podopiecznych i wychowan-
ków na zawodach ogólnopolskich 
i wojewódzkich – nigdy wcześniej 
tak często nie zdobywali oni czoło-
wych miejsc na zawodach. 

Mieczysław Szymajda już po 
odebraniu tytułu odniósł się do 
tych sukcesów, powiedział, że 
każdy cieszy i motywuje go do 
pracy, ale po ich osiągnięciu szyb-
ko o nich zapomina, koncentru-
je się na dalszej pracy, bo wie, że 
jak tego nie zrobi, to będzie mu-
siał potem odrabiać straty. – Do-
bry wynik jest – jedziemy dalej  
z robotą – mówił. – Gdy jest sła-
biej, analizuję to, sprawdzam, 
poprawiamy technikę. Ale szu-
kam też cały czas kogoś nowego, 
chłopcy znikają, gdy kończą 21-
22 lata, a dziewczyny wcześniej  
– 18 lat i już ich nie ma. Czasa-
mi sobie myślę – ile razy będę to 
samo powtarzał...

W czasie spotkania głos za-
brał jeden z pierwszych jego wy-
chowanków, Rafał Kazimierczak, 
obecnie dziennikarz TVN24, tre-
nujący u Szymajdy skok wzwyż. 
Wspominał przed zgromadzony-
mi w Sali Białej, że jego począt-
ki w skokach wzwyż miały miej-
sce w prymitywnych warunkach. 

– To była mała, rozpadająca się 
sala, rozpadający się parkiet, który 
pan Mieczysław przecierał mokrą 
szmatą przed każdym skokiem, 
abym się nie przewrócił biegnąc 
w pepegach. I przychodził week-
end i jechaliśmy pana Mieczysła-
wa samochodem, aby walczyć  
z innymi zawodnikami, którzy 
mieli doskonałe warunki do tre-
nowania. Po latach przeprowa-
dzałem wywiad ze Zbyszkiem 
Bródką, który powiedział, że on 
przychodził na moje treningi z in-
nymi dzieciakami, które chciały 
zobaczyć wariata, który skacze.  
I tak to się właśnie kręci... – wspo-
minał. Dodał wzruszony, że dzięki 
takim ludziom, pozytywnym „wa-
riatom”, może istnieć mały sport, 
od którego wszystko się zaczyna.

Zbigniewa Bródki na uroczy-
stości niestety nie było, przesłał 
jednak list, który został odczy-
tany na gali. Napisał w nim wie-
le ciepłych słów o swoim trene-
rze. Ciekawym, a dla niektórych 
nawet zaskakującym momentem 
uroczystości, był występ Małgosi 

Jakóbiec, jednej z podopiecznych 
Mieczysława Szymajdy. Oprócz 
tego, że ćwiczy ona lekką atletykę, 
konkretnie skok wzwyż, jest też 
pasjonatką tańca nowoczesnego  
i właśnie tańcem jazzowym po-
stanowiła podziękować trenerowi  
za współpracę. 

Po przemówieniach i gratula-
cjach był czas na rozmowy w pa-
łacowej bibliotece, z którego bli-
sko 80 zaproszonych osób z chęcią 
korzystało. Mieczysław Szymajda 
dorzucił wtedy jeszcze jedną krót-
ką uwagę, wskazującą na to, jakim 
jest w środowisku autorytetem: 
do dziś aż 21 jego wychowanków 
„złapało bakcyla” i jest obecnie na-
uczycielami wychowania fizycz-
nego i trenerami w różnych szko-
łach i klubach w całej Polsce. 

A nieco wcześniej dyrektor SP 
w Domaniewicach Marzena Sa-
dowska zwróciła uwagę, że Szy-
majda z własnej nauczycielskiej 
pensji na koniec każdego roku 
szkolnego funduje upominki – naj-
częściej buty sportowe – dla swych 
najlepszych zawodników.  tb
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mistrz i jego uczeń –�Mieczysław�
Szymajda�i�rafał�kazimierczak.
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małgorzata jakóbiec w jazzowym tańcu�na�parkiecie�nieborowskiego�
pałacu.
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mieczysław Szymajda otrzymał gratulacje od wielu osób,��
m.in.�od�przedstawicieli�władz�swojej�gminy,�tu�w�rozmowie�z�wójtem�
Pawłem�kwiatkowskim.
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zawodnicy i kibice ukS Błyskawica wyjęli w pałacu szaliki i wielką 
biało-czerwoną flagę z napisem Domaniewice.�Na�pierwszym�planie�
trener,�łowiczanin�roku�2018,�Mieczysław�Szymajda.

chwila wręczenia tytułu Łowiczanin Roku 2018:�z�lewej�redaktor�
naczelny�Nowego�łowiczanina�wojciech�waligórski,�z�prawej�Mieczysław�
Szymajda,�w�środku�anna�Staniszewska�–�łowiczanin�roku�2008.

Pałac w Nieborowie. Mieczysław�Szymajda�w�otoczeniu�swych�utalentowanych�zawodniczek,��
od�lewej:�Jagoda�Polit,�Gosia�kuśmierek,�Julia�Perzyńska,�Dominika�Sut.
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Łowicz�|�Pijarskie�lo
Kolejne sukcesy Szymona Kusia
Szymon Kuś, pasjonat fizyki, 
obecnie uczeń III klasy 
Pijarskiego LO w Łowiczu, 
po raz piąty awansował 
do finału konkursu „Moja 
fascynująca fizyka” i po raz 
trzeci do etapu okręgowego 
olimpiady fizycznej.

Konkurs „Moja fascynująca fi-
zyka” organizowany jest przez 
Stowarzyszenie Nauczycieli Fizy-
ki Ziemi Łódzkiej. Już 11 stycznia 
Szymon Kuś przystąpi do części 
teoretycznej i – jak mówi – liczy, 
że znów zakwalifikuje się do czę-
ści doświadczalnej, która zawsze 

przynosi ostateczne rozstrzygnię-
cie konkursu. Szymon sam o so-
bie mówi, że jest „weteranem 
tego konkursu”, startował w nim 
dwa razy w gimnazjum i potem 
trzy razy we wszystkich klasach 

liceum, za każdym razem awan-
sując do finału. Nie znaczy to, że 
może w ciemno przewidywać co 
się będzie działo, bo w części do-
świadczalnej prezentowane przez 
uczestników eksperymenty mogą 
być bardzo zaskakujące. – Prze-
konałem się o tym dwa lata temu, 
kiedy jeden z uczestników przy-
szedł z wiatrówką i strzelał z niej 
w krochmal – mówi.

Dwa dni później – 13 stycz-
nia – ambitny licealista powalczy  
w części teoretycznej II etapu 
olimpiady fizycznej. Przyznaje, że 
zależy mu na kwietniowym fina-
le. – Laureatem olimpiady jeszcze 
nie byłem, więc to ostatnia szan-
sa – mówi. Przypomnijmy, że rok 
temu zakończył olimpiadę z tytu-
łem finalisty.  tm

Łowicz�|�lodowisko�na�Nowym�rynku

Służy mimo zastrzeżeń
W sezonie zimowym  
w Łowiczu można korzystać 
z prowadzonego przez OSiR 
lodowiska na Nowym Rynku, 
chociaż trzeba się liczyć 
z tym, że przy niesprzyjającej 
pogodzie będzie to 
utrudnione, a czasami 
niemożliwe.

Lodowisko w tym sezonie dzia-
ła od miesiąca, choć były dni prze-
rwy, na przykład w czasie świąt, 
Nowego Roku, a także podczas 
dni wyjątkowo ciepłych. Dyrektor 
OSiR Zbigniew Kuczyński mówi 
nam, że agregat prądotwórczy  
z całą instalacją nie są stuprocen-
tową gwarancją, że lodowisko bę-
dzie działało ciągle. Mechanizm 
sprawdza się przy temperatu-
rze do 6, maksymalnie 7° Celsju-
sza, ale przy 10 już nie wystarcza.  
– Nie możemy ryzykować, że 
przy roztapiającej się tafli ktoś 
przetnie łyżwą jakąś rurkę czy 
inny element konstrukcji znajdu-
jący się bezpośrednio pod lodem.

W minionym tygodniu przez 
większość czasu lodowisko było 
wykorzystywane i mało kto na-
rzekał. Zwłaszcza ci jeżdżący  
na łyżwach typowo rekreacyjnie 
przekonywali, że wszystko jest jak 
należy. Niektórzy nawet dziwili 
się, kiedy pytaliśmy ich o ewen-
tualne uwagi na temat stanu tafli. 

Brudy po sylwestrze
Wcześniej zdarzały się jednak 

takie dni, że powierzchnia lodo-
wiska była zbyt chropowata, na 
co wpływ miały oczywiście wa-
runki atmosferyczne. Po sylwe-
strowej nocy zostało natomiast na 
tafli wiele pozostałości po fajer-
werkach (głównie strzępy papie-
ru). Część z nich zdołali sprzątnąć 
pracownicy obsługi i użytkowni-
cy, ale niektóre wtopiły się w lód 
i zamarzły – są nadal widoczne 
jako ciemne plamy pod białą taflą.

szymajda  
deklaruje pomoc
Na problem chropowatej na-

wierzchni i znajdujących się pod 
nią strzępkami fajerwerków zwró-
cił uwagę trener Mieczysław Szy-
majda podczas gali w Nieborowie, 
na której odbierał tytuł Łowicza-
nina Roku 2018. Zadeklarował 
przy tym, że w razie potrzeby był-
by chętny pomóc w utrzymaniu  
w należytym stanie tafli w Łowi-
czu – podtrzymuje to w rozmowie 
z nami kilka dni później.

– Jeżeli będę miał wolne w pra-
cy, a w Domaniewicach nie bę-
dzie wtedy lodowiska ze wzglę-
du na pogodę, to chętnie przyjadę 
tutaj i będę pilnował – mówi. Za-
pewnia nas, że w jego deklaracji 
nie było żadnej uszczypliwości 
względem OSiR czy miasta, nie 
uważa też, by oba lodowiska w ja-
kiś sposób ze sobą konkurowały 
– raczej mogą się one uzupełniać, 
zwłaszcza, że to w Domaniewi-
cach nie ma agregatu, więc zwy-
czajnie topnieje, gdy temperatura 
jest powyżej zera.

Mieczysław Szymajda pod-
kreśla, że na lodowisko w Łowi-
czu przyjeżdża z zawodnikami  
i uczniami, zależy mu więc, żeby 
nie były to wyjazdy na marne.  
– Powiedziałem o tym, bo po pro-
stu chcę, żeby użytkownicy mieli 
lepsze warunki do jazdy – mówi 
w rozmowie z nami. Przyznaje,  
że niektórzy z obecnych na gali 
mogli źle odczytać jego intencje.

dyrektor Kuczyński:  
Nie damy rady czuwać 
24 godziny na dobę
Zbigniew Kuczyński zapewnia 

nas, że lodowisko działa w miarę 
możliwości organizacyjnych, we-
dług niego nie ma mowy o zanie-
dbaniach ze strony obsługi. Mówi, 
że nie można od OSiR oczekiwać, 
że ktoś będzie doglądał obiekt 
przez 24 godziny na dobę i cały 
czas pracował nad jego utrzy-
maniem. Zdarzyło się, że świeży 
śnieg zamarzał nad ranem, kiedy 
po prostu nikt tego nie widział,  
a kiedy rano wracali pracownicy, 
było za późno, żeby coś z nim zro-
bić. Co do pozostałości po fajer-
werkach pod lodowiskiem, jego 
zdaniem nie powinny one w ni-
czym przeszkadzać łyżwiarzom.

– Oczekiwaniom niektórych 
użytkowników naprawdę niełatwo 
jest sprostać – komentuje dyrek-
tor Kuczyński. – Kiedyś robiliśmy  
w ciągu dnia cztery przerwy tech-
niczne po pół godziny, żeby pie-
lęgnować taflę, ale wtedy ludzie 
narzekali, że jest za dużo przerw. 
Teraz robimy po trzy, ale też cza-
sem słyszymy narzekania z tego 
powodu. Dla nas najważniejsze 
jest, że nie niemal codziennie lo-
dowisko jest wykorzystywane za-
równo przez dzieci i młodzież, jak 
i przez starszych.   tm

Szymon kuś.
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Powiedziałem�o�tym,�
bo�po�prostu�chcę,�
żeby�użytkownicy��
mieli�lepsze�warunki�
do�jazdy.

mieczysław Szymajda

Plamy na tafli lodowiska�to�wtopione�w�nie�i�zamarznięte�śmieci��
po�Sylwestrze.w�jeździe�nie�powinny�przeszkadzać.�
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Nasz plebiscyt�|�Sportowiec�ziemi�łowickiej�roku�2018�

Kto zostanie Sportowcem Roku?
To będzie Wasza decyzja!
Wydłużyliśmy ostatni etap naszego plebiscytu na Sportowca 
Ziemi Łowickiej Roku 2018, by dać więcej czasu na głosowanie:
zakończy się on 15. stycznia o godz. 23:59. W tym etapie można głosować 
na 11 kandydatów, którzy w poprzednim uzyskali najwięcej głosów.

Wybraliśmy 11, a nie 10 (jak 
miało być na początku), ze wzglę-
du na identyczną ilość głosów 3 
kandydatów. Głosować można tak 
jak w pierwszym etapie: wysyła-
jąc sms-a (dane do tego potrzeb-
ne podajemy w tabelce na str. 19) 
lub przynosząc kupon wycięty 
z gazety do redakcji Nowego Ło-
wiczanina przy ul. Pijarskiej. Każ-
dy kupon z wpisanym ciekawym 
uzasadnieniem wyboru kandyda-
ta, ma szansę wygrać nasz fi rmo-
wy kubek termiczny. 

Na kogo zagłosować w plebi-
scycie? Warto zapoznać się z krót-
kimi sylwetkami poszczególnych 
kandydatów. Pisaliśmy je z pełną 
świadomością, że o każdym z no-
minowanych sportowców można 
napisać dużo, dużo więcej. Nie-
możliwe wydaje się nawet wy-
mienienie wszystkich sukcesów 
„naszych” sportowców na po-
szczególnych szczeblach ich ka-
riery – zabrakłoby miejsca w ga-
zecie. Czytelników, którzy chcą 
poszerzyć swoją wiedzę na temat 
poszczególnych postaci, zachęca-

my np. do wpisania imienia i na-
zwiska sportowca w wyszukiwar-
kę na naszej stronie internetowej 
www.lowiczanin.info. Ilość wyni-
ków zaskakuje. 

Oto „nasi” sportowcy: 

zbigniew Bródka
(łyżwiarstwo 
szybkie, UKS 
Błyskawica 
Domaniewice)

Panczenista specjalizujący się 
na dystansie 1.500 m. Jest mi-
strzem olimpijskim na tym dy-
stansie w 2014 roku w Soczi oraz 
brązowym medalistą w wyści-
gu drużynowym razem z Janem 
Szymańskim i Konradem Niedź-
wiedzkim oraz brązowym me-
dalistą mistrzostw świata w wy-
ścigu drużynowym w 2013 roku 
w Soczi. Kilkunastokrotny mistrz 
Polski, zarówno na krótkim, jak 
i długim torze. Zawodowo jest 
strażakiem w komendzie powia-
towej PSP w Łowiczu. Przygodę 
z łyżwami zaczynał od short-tracku 
w UKS Błyskawica Domaniewi-

ce pod okiem trenera Mieczysła-
wa Szymajdy. 

artur janicki
(łyżwiarstwo 
szybkie, UKS 
Błyskawica 
Domaniewice) 

Zawodnik UKS Błyskawica 
Domaniewice. Z ostatnich Mi-
strzostw Polski Seniorów w To-
maszowie Mazowieckim (paź-
dziernik 2018) Janicki przywiózł 4 
medale i tytuł wicemistrza Polski. 
Wywalczył brązowy medal, któ-
ry okazał się złotym w kategorii 
młodzieżowców. Następnego dnia 
zajmując 6 miejsce zdobył kolej-
ny brązowy krążek, gdyż w kate-
gorii Młodzieżowych Mistrzostw 
Polski został sklasyfi kowany na 
pozycji 3. W wyścigu masowym 
zdobył 10 punktów, co miało prze-
łożenie na brązowy medal w ka-
tegorii młodzieżowców, a w wy-
ścigu na 10 km zdobył brązowy 
medal w kategorii seniorów i tym 
samym został wicemistrzem Pol-
ski w swojej kategorii wiekowej. 

michał 
adamczyk 
(piłka nożna, 
KS Pelikan 
Łowicz)

– zawodnik III-ligowej druży-
ny Pelikana Łowicz. Główna po-
zycja: lewy pomocnik, dodatkowe 
pozycje: lewy obrońca. W dru-
żynie od 2010 roku. Jest jednym 
z najdłużej grających wychowan-
ków Pelikana w barwach łowic-
kiego klubu. Jest też trenerem 
drużyn młodzieżowych (MUKS 
Pelikan, rocznik 2007). 

Dawid 
Pawlak 
(piłka siatkowa, 
UKS Korabka 
Łowicz) 

Pasjonat i zawodnik piłki siat-
kowej oraz plażowej piłki siatko-
wej. Współorganizator Otwar-
tych Mistrzostw Łowicza w piłce 
plażowej pod patronatem OSiR 
w Łowiczu. Wraz z drużyną 
mistrz Łowicza w amatorskiej 
siatkówce i siatkówce plażowej. 

krystian kruk
(piłka nożna, 
UKS Pelikan 
Łowicz)  – uczeń 
trzeciej klasy gim-

nazjalnej Gimnazjalnego Ośrodka 
Szkolenia Sportowego Młodzie-
ży w Łowiczu działającego przy 
SP7, jest również zawodnikiem 
drużyny Pelikan-2003 Łowicz 
grającej w II lidze wojewódzkiej. 
Występował również m.in. w bar-
wach reprezentacji województwa 
łódzkiego. 

jakub 
Pająk 
(lekka atletyka, 
UKS Błyskawica 
Domaniewice)

Podopieczny trenera Mieczy-
sława Szymajdy z UKS Bły-
skawica Domaniewice. W 2018 
roku wywalczył tytuł wicemistrza 
Polski U18 w konkursie skoku 
wzwyż – uzyskując wynik 2,00 – 
m podczas 24. Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży na Stadio-
nie Śląskim w Chorzowie. W kon-
kursie skoku wzwyż U18 pokonał 
dziesięciu zawodników osiągając 
wysokość 201 cm i o 5 cm pobił 
w ten sposób swój rekord życio-
wy, czym zdecydowanie zasłużył 
sobie na tytuł Mistrza Polski Zrze-
szenia LZS.

konrad 
karwat 
(strongman) 
Ma dopiero 22 
lata, waży ponad 

130 kg i podnosi ciężary znacz-
nie przewyższające masę swoje-
go ciała. Strongman Konrad Kar-

wat właśnie wywalczył awans do 
Arnold Classic Festival w USA 
– najbardziej prestiżowych zawo-
dów w sportach siłowych, które 
organizuje Arnold Schwarzeneg-
ger. Jest tegorocznym Wicemi-
strzem Świata juniorów do lat 23 
w Strongman. W marcu pojedzie 
na Arnold Classic Festival do Sta-
nów Zjednoczonych, gdzie zmie-
rzy się z siłaczami z całego świata. 
W eliminacjach do tych zawodów 
startował kilkakrotnie, z różnym 
rezultatem, ale tym razem czuł, że 
się uda. 

tomasz 
Wieteska
(lekka atletyka, 
UKS Błyskawica 
Domaniewice) 

Specjalizuje się w skokach 
w dal i sprintach na 60 i 100 me-
trów. Objęty jest programem szko-
lenia Polskiego Związku Lekkiej 
Atletyki. Odnoszący wiele sukce-
sów w kategorii U18, np. jesienią 
2018 do swoich sukcesów dopi-
sał pierwsze miejsce w Jesiennych 
Warszawskich Zawodach Lek-
koatletycznych, które odbyły się 
na Stadionie Orła w Warszawie, 
zdecydowanie pokonując swo-
ich rywali zajął pierwsze miejsce
w rywalizacji. Rekord życiowy 
6,67 m. 

Łukasz
Sęk 
(kolarstwo, 
Klub Kolarski
Łowicz)

Łukasz Sęk, jeden z fi larów Klubu 
Kolarskiego Łowicz, 38 lat. W se-
zonie 2018 zwycięzca klasyfi kacji 
generalnej ogólnopolskiego cyklu 
ŻTC BIKE RACE.  str. 19
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Łowicz�|�Gwiazdy�na�Gwiazdkę�–�kolejny�sukces

Prawie 95 tysięcy zł
dla Franka i Kuby
94.968,86 zł – tyle dokładnie udało się wspólnie zebrać w czasie piętnastej już edycji charytatywnej 
akcji Gwiazdy na Gwiazdkę. Ta największa kwota w historii akcji. W miniony piątek, 4 stycznia, 
sala Ośrodka Sportu i Rekreacji przy ul. Jana Pawła II w Łowiczu pękała w szwach, zlicytowano 
ponad 70 sportowych pamiątek: koszulek, piłek i rękawic bramkarskich. Widownia obejrzała też mecze, 
w których wystąpiły gwiazdy polskiego sportu, dziennikarstwa i rapu. Pieniądze pomogą chorym 
bliźniakom – Frankowi i Kubie Milczarkom z Łowicza.

W sumie z licytacji oraz sprze-
daży przy wejściu cegiełek o no-
minałach 15, 50 i 100 zł uzyska-
no dochód 73.468,86 zł, do tego 
należy jednak doliczyć kwotę 20 
tys. zł, które przekazał PKO BP 
i 1,5 tys. zł, które przekazała fi rma 
XBS Group.

– Nie spodziewałam się takie-
go wyniku, jestem szczerze za-
skoczona. To pozwoli nam ode-
tchnąć, przestać martwić się przez 
pewien czas o to skąd wziąć pie-
niądze i skupić się na tym, aby 
jak najlepiej je wykorzystać i po-
móc dzieciom. Wszystkim bar-
dzo dziękuję! – powiedziała nam 
chwilę po podsumowaniu akcji 
mama chorych chłopców Alek-
sandra Milczarek. 

Razem z ich tatą Zbigniewem 
byli mocno zaskoczeni tym, co za-
stali na sali OSiR – w chwili roz-
poczęcia imprezy o godz. 16.30 
widownia była pełna ludzi. 

– Przeszło to moje oczekiwa-
nia, tylu ludzi na trybunach, tyle 
znanych postaci, to fantastyczne 
– powiedział nam ojciec dzieci. 
– Dla mnie w tym wszystkim nie 
tyle ważne są pieniądze, co emo-
cje i myślę tu o mojej żonie. To 
ona zajmuje się przez większość 
czasu dziećmi, ja pracuję jako kie-
rowca, wyjeżdżam w tygodniowe 

trasy. Ta impreza to potężny za-
strzyk pozytywnej energii.

– Te pieniądze znaczą dla nas 
bardzo wiele, opieka nad chłop-
cami, praca, aby poprawiać ich 
sprawność, to już dziesiątki ty-
sięcy złotych rocznie. Państwo 
oczywiście pomaga, jest dofi nan-
sowanie do sprzętu rehabilitacyj-
nego, ale to jest tylko dofi nanso-

wanie, np. do zakupu ortoprotez 
otrzymamy tysiąc złotych, ale one 
kosztują ponad 3 tys. zł – i różni-
cę musimy pokryć sami. A to jest 
sprzęt, z którego chłopcy po cza-
sie wyrastają i trzeba kupić nowy. 
A chłopcy potrzebują wielu po-
dobnych sprzętów. Do tego do-
chodzi rehabilitacja, konsultacje, 
wydatki ciągle się piętrzą.

Niektóre kwoty 
poza zasięgiem
– Przyszliśmy zobaczyć gwiaz-

dy, syn cały tydzień chodził za 
mną i mówił, że chce na żywo 
i z bliska zobaczyć Maćka Ry-
busa czy Sebastiana Milę. Dla 
syna to bohaterowie – mówił nam 
przed imprezą Janusz Kowalczyk. 
11-letni Michał, przytakując do-

dał, że marzy o tym, aby w Łowi-
czu zagrali jeszcze Kuba Błasz-
czykowski i Robert Lewandowski. 
– Może za rok? – dodaje. – Cho-
rzy chłopcy też są dla nas ważni 
i bez tej imprezy chętnie bym 
wrzucił dla nich pieniądze 
do puszki – dodaje tata.

Ojciec 9-letniego Marcela, 
Grzegorz Kubica z Łowicza, po-
dzielił się z nami po „Gwiazdach” 
refl eksją, że pierwszy raz przyszli 
na imprezę z synem, bardzo im 

się ona podobała, dobrze się ba-
wili, ale jednego żałowali: – Tro-
chę nam szkoda, że licytowane pa-
miątki piłkarskie sprzedawano za 
kwoty, które są poza naszym za-
sięgiem. Gdyby było inaczej, też 
bym licytował.

– To mega okazja, aby zdo-
być autograf, mam już kilka, ale 
próbuję zdobyć Sebastiana Mili, 
strzelił bramkę reprezentacji Nie-
miec, powieszę go sobie w po-
koju – mówił nam z kolei Antek, 

tomasz
Bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

KuBa i FraNeK: dla Nich zaGrały GWiazdy

czteroletni�chłopcy�są�
poważnie�chorzy.�Przyszli�
na�świat�w�25.�miesiącu�ciąży,�
która�była�ciążą�czworaczą.�
Jana�i�lucyny�–�ich�rodzeństwa,�
nie�udało�się�uratować.�
chłopcy�dzięki�wysiłkom�
lekarzy�przeżyli.�a�nie�było�to�
łatwe�z�wagą�870�g�i�900�g,�
po�wylewach�3�i�2�stopnia,�
po�operacjach�na�sercach,�
po�poważnych�problemach�
z�oddychaniem�i�jedzeniem,�
po�nawracających�infekcjach.�

w�ich�przypadku�można�mówić�
niemal�o�cudzie.�Niestety,�
kuba�ma�dziecięce�porażenie�
mózgowe,�korowe�uszkodzenie�
wzroku�i�padaczkę.�Franek�ma�
z�kolei�zdiagnozowany�autyzm,�
zaburzenia�sensoryczne�
i�nadwrażliwość�słuchową.�
obaj�wymagają�stałej�opieki,�
nieustającej�rehabilitacji�
i�sprzętu,�który�umożliwi�
im�rozwinięcie�sprawności�
ruchowych,�manualnych,�
psychicznych.�tb
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chwilę po przekazaniu czeków na blisko 95 tys. zł rodzinie 
milczarków�–�na�zdjęciu�trzymają�je�małżonkowie�zbigniew�i�aleksandra.�
Na�ich�rękach�Franek�i�kuba.
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Gwiazdy na Gwiazdkę przyciągnęły prawdziwe tłumy,�widownia�była�pełna.
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Osobą, która dbała o spisywanie osób, które wygrały licytacje, była katarzyna Słoma�–�na�zdjęciu�krótko�
po�przekazaniu�nabywcy�„łowickiej”�piłki�z�autografami�reprezentacji�Polski.

to
M

a
S

z�
B

a
r

to
S

Na wejściu na Gwiazdy na Gwiazdkę�przy�dwóch�stolikach�oferowano�cegiełki�o�nominałach�15,�50�i�100�zł.
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który miał już na kartkach kilka 
autografów i nie był jedynym ich 
łowcą. Ale jak zauważyliśmy, naj-
częściej rozdawał je dziennikarz, 
telewizyjny showman Bilguun 
Ariunbaatar. Był on wręcz oble-
gany, zwłaszcza przez młodzież,  
a szczególnie dziewczęta.

Gra też była atrakcją: na parkie-
cie zmierzyły się cztery drużyny: 
Dziennikarze, Raperzy i Przyja-
ciele, PKO BP oraz Ryba Team. 
Zagrali m.in. łowiczanin Maciej 
Rybus, tym razem na bramce  
w miejsce chorego Macieja 
Szczęsnego oraz Sebastian Mila 

i Marcin Żewłakow, znani rape-
rzy Eldo i Green, Łukasz Jur-
kowski „Juras” i zawodnik MMA  
i komentator sportów walki, bra-
cia Greg i Rafał Collins, których 
można oglądać w programie 
„Odjazdowe bryki Braci Collins”  
w TVN Turbo. Grali też dzienni-
karze sportowi, m.in. Marcin Lepa 
z Polsat Sport, Marek Furjan spe-
cjalizujący się w komentowaniu 
tenisa ziemnego w Eurosporcie  
i Eleven Sport, Andrzej Twardow-
ski – jeden z najpopularniejszych 
dziennikarzy w kraju, specjali-
sta od angielskiej Premier League  
i Bartłomiej Ignacik z NC+.

Wyniki zmagań sportowych 
podajemy na str. 29.

licytacje
Gwiazdy na Gwiazdkę przy-

zwyczaiły już nas, że licytacje 
przekazanych przez sportowców 
koszulek, zwłaszcza tych najpo-
pularniejszych, często kończą się 
wysokimi kwotami. Nietrudno 
było zauważyć, że walczyli o nie 
głównie łowiccy przedsiębiorcy. 
Najlepsze kąski, koszulki Rober-
ta Lewandowskiego i Kuby Błasz-
czykowskiego, kupiło małżeń-
stwo Michał i Renata z Łowicza 
– za pierwszą zapłacili 2,5 tys. zł, 
za drugą 3,5 tys. zł. Koszulki za-
wisną w siedzibie ich firmy Pro-
-Vega, zajmującej się produkcją 
sprzętu rolniczego. 

– Nie jestem fanem piłki noż-
nej, wolę koszykówkę lub siat-
kówkę – przyznał pan Michał.  
– Ale przyszliśmy pomóc chorym 
chłopcom, cel akcji jest szczytny, 
nie było sensu się zastanawiać. 

Licytowali też z sukcesem 
Krzysztof Gajda, który za 2 tys. 
zł stał się właścicielem koszul-
ki łowiczanina Macieja Rybusa  
i Adam Szafarowicz, który wy-

walczył koszulkę Arkadiusza Mi-
lika, kończąc licytację na kwocie 
2,9 tys. zł.

Licytował też burmistrz Łowi-
cza Krzysztof Kaliński, kupił on 
m.in. koszulkę słoweńskiego pił-
karza Uroš Koruna, który wystę-
puje na pozycji obrońcy w Piaście 
Gliwice. W pewnym momencie 
podszedł on do rodziny Milczar-
ków i przekazał im to, co wylicy-
tował, mówiąc: – To na pamiątkę.

Licytował też łowiczanin Mi-
chał Grażka. Z imprezy wyszedł 
jako właściciel koszulki Mateusza 
Klicha i piłki w łowickie wzo-
ry z podpisami reprezentacji Pol-
ski. Była to jego pierwsza licyta-
cja na Gwiazdach. – Oczywiście, 
koszulka trafi za szkło i zawiśnie 
na ścianie w domu, dla piłki tak-
że znajdę jakieś wyeksponowane 
miejsce – cieszył się w rozmowie 
z NŁ, dodając, że ma już koszul-
kę z podpisami reprezentacji Pol-
ski w Eurobaskecie z 2005 roku. 

O samej imprezie powiedział:  
– To piękna sprawa, że lokalnie je-
steśmy w stanie pomóc tym, któ-
rzy tego potrzebują, bardzo fajnie, 
że zaangażował się w to Maciej 
Rybus, że jest twarzą akcji, może-
my być dumni z niego, że mu się 
chce. 

Ale o koszulki walczyły nie tyl-
ko osoby, które zasiadały na trybu-
nach, licytowali również rozgry-
wający mecze, przykładem może 
być Łukasz Jurkowski „Juras”, 
który za 1,9 tys. zł nabył koszulkę 
należącą do Kamila Glika.

Ważne są kontakty  
i cierpliwość
Krystian Cipiński, główny or-

ganizator akcji, jest zadowolo-
ny z jej przebiegu. Podkreślił, że 
po tylu latach jest ona już rozpo-
znawalna wśród zawodników. Jak 

przyznaje, sukces w postaci przy-
ciągnięcia tak wielu znanych na-
zwisk jest konsekwencją budowa-
nej od 2012 roku bazy telefonów 
do sportowców i osób związanych 
ze sportem. Dziś jest w niej oko-
ło 80 numerów. Drugim elemen-

tem składającym się na sukces 
jest cierpliwość, bo posiadanie nu-
meru nie gwarantuje, że uda się 
nawiązać kontakt. Oprócz tego, 
oczywiście, ważni są sprawdzeni 
współpracownicy, którzy współ-
organizują wydarzenie. 

maciej ryBus: za roK też przyjadę

Maciej�rybus,�który�jest�twarzą�
akcji,�powiedział�nam,�że�
odczuwa�dużą�satysfakcję,�
iż�może�uczestniczyć�po�raz�
szósty�w�organizacji�turnieju.��
–�Fajnie,�że�tak�dużo�osób�
chce�przyjechać�do�łowicza�
i�zagrać�dla�tych,�którzy�
potrzebują�wsparcia�–�mówi.��
–�wielki�szacunek�dla�nich,��
bo�wiem�po�sobie,�że�nie�jest�
im�łatwo�znaleźć�w�kalendarzu�
wolny�dzień.�a�jadą�niekiedy�
do�łowicza�z�drugiego�końca�
Polski,�wszystko�po�to,�aby�być�
tu�przez�kilka�godzin�i�grać.�

Mam�nadzieję,�że�z�roku��
na�rok�impreza�będzie�się�
rozrastała�pod�względem�
uczestników,�podnosiła�swój�
poziom�i�dawała�efekt��
w�postaci�coraz�większych�
kwot,�które�uda�się�zebrać.��
Ja�deklaruję,�że�będę�dalej�
wspierał�tę�akcję��
w�kolejnych�latach.�
aby�wziąć�udział�w�Gwiazdach,�
Maciej�rybus�przyleciał�dzień�
wcześniej�z�Moskwy�i�dzień�
po�imprezie�odleciał�do�stolicy�
rosji.�Przyjechał�sam,�bez�żony�
i�dziecka.�tb
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maciej Rybus bardzo chętnie fotografował się z publicznością,�sprawiając�radość�szczególnie�najmłodszym.
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Showman Bilguun ariunbaatar przyciągał młodych ludzi,�którzy�chcieli�mieć�z�nim�pamiątkową�fotkę.
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Łowiczanin, reprezentant Polski maciej Rybus,�zastąpił�na�bramce�
Macieja�Szczęsnego,�który�nie�mógł�dotrzeć�z�powodu�choroby.
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W jednym z pomieszczeń na zapleczu sali cały czas liczono 
wpłacane pieniądze,�zajmowali�się�tym�(od�lewej)�karolina�i�aleksandra�
Dolińskie�oraz�aleksander�Jaros.
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koszulka kapitana Polskiej reprezentacji roberta�lewandowskiego,��
już�w�rękach�właściciela,�pana�Michała�z�firmy�Pro-Vega.
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maciej Rybus (przodem) przybija „piątkę” z�zawodnikiem�swojej�
drużyny�ryba�team�Bartłomiejem�Urbańskim.
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Przy piłce Sebastian mila z Ryba team,�przed�nim�z�nr�14�łukasz�
Masło�Masłowski�z�reprezentacji�Pko�BP,�były�piłkarz�m.in.�widzewa�
łódź,�obecnie�dyrektor�sportowy�wisły�Płock.
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�19 grudnia: zbigniew�
Niebudek,�l.69;�tomasz�
Szcześniak,�l.44,�Głowno.

�20 grudnia: 
władysław�Doroba,�l.62.

�21 grudnia: 
Magdalena�kozioł,�l.27,�
łowicz;�Beata�zapała,�l.48.

�22 grudnia: Danuta�Bogusz,�
l.70;�Stanisława�wysocka,�l.64.

�23 grudnia: 
Barbara�załuska,�l.85,�łowicz.

�24 grudnia: 
helena�Frątczak,�l.92,�łowicz.

�26 grudnia: władysława�
łuczak,�l.91,�Głowno.

�27 grudnia: Marianna�
Płuska,�l.79;�Joanna�
krzemińska,�l.85.�

�29 grudnia:�
Mirosława�Motylewska,�l.82,�
Stryków.

�31 grudnia: 
ryszard�kalbarczyk,�l.69;�
andrzej�Stępień,�l.59,�łowicz.

�1 stycznia: 
Stanisława�osóbka,�l.89�

�2 stycznia: kazimierz�
ciesielski,�l.76;�władysława�
Salamon,�l.66,�łowicz.

�3 stycznia: Jerzy�wróbel,�
l.66;�Marianna�Grzanka,�l.81,�
Głowno;�Jan�wiktor�koszlaga,�
l.82,�Głowno.

�4 stycznia: 
krystyna�Guzek,�l.80.

�7 stycznia: henryka�
rożniata,�l.80,�Głowno.

reklaMa

reklaMa

 Ryszard Piskun
(1927-2008) 

Do�łowicza�trafi�ł�jako�
repatriant�z�kazachstanu.�
Był�radnym,�działaczem�
spółdzielczym,�został�
zapamiętany�jako�dusza�
środowiska�łowickich�
Sybiraków.�to�on�też�
doprowadził�do�nazwania�
jednej�z�ulic�łowicza�
imieniem�Sybiraków.�Stał�
również�za�wmurowaniem�
i�odsłonięciem�
w�kościele�pijarskim�tablicy�
upamiętniającej�Polaków�
pomordowanych�na�
wschodzie.�w�latach�90.
doprowadził�do�tego,�
że�do�łowicza�trafi�ły�
pierwsze�rodziny�Polaków�–�
repatriantów�z�kazachstanu.�
to�dzieło�jest�kontynuowane�
przez�kolejne�władze�
łowicza�po�dziś�dzień.�

Pochodził z Pińska na Kresach, przeżył wojenną gehennę 
na zesłaniu w Kazachstanie. Do Łowicza trafi ł
jako repatriant. Zaangażował się w życie miasta: 
w latach 90-tych był radnym, przez wiele lat działaczem 
spółdzielczym (spółdzielnia mieszkaniowa i PSS). 
Przez wiele osób jednak został zapamiętany
jako dusza środowiska łowickich Sybiraków.

Około 10 lat po nieoczekiwanej 
śmierci Ryszarda Piskuna – bo on 
ciągle miał plany na przyszłość, 
był pełen życia – wspominają go 
córki Elżbieta Stępień i Bogumiła 
Wojciechowska. 

Osobom, które nie miały okazji 
poznać Ryszarda Piskuna, przy-
pominamy, że to nie kto inny jak 
śp. Ryszard Piskun zintegrował 
środowisko łowickich Sybiraków. 
Wespół z ówczesnym nauczycie-
lem historii, obecnie burmistrzem 
Krzysztofem Kalińskim, dopro-
wadził do regularnych, corocz-
nych spotkań Sybiraków z ucznia-
mi I Liceum Ogólnokształcącego, 
na których przypominano losy lu-
dzi z Kresów. O spotkaniach tych 
pisaliśmy wielokrotnie. Odbywa-
ją się one do dzisiaj i na każdych 
wspominany jest i Ryszard Pi-
skun. 

To on też doprowadził do na-
zwania jednej z ulic Łowicza 
imieniem Sybiraków. Stał również 
za wmurowaniem i odsłonięciem 
w kościele pijarskim tablicy upa-
miętniającej Polaków pomordo-
wanych na Wschodzie. Odsłaniał 
ją wtedy z wówczas 90-letnią mat-
ką, Pauliną, którą opiekował się do 
ostatnich jej dni. 

W latach 90-tych zainicjował, 
a tak naprawdę to osobiście do-
prowadził do tego, że do Łowicza 
trafi ły pierwsze rodziny Polaków 
– repatriantów z Kazachstanu. Za-
wsze był osobiście zaangażowa-
ny w organizowanie tych przy-
jazdów: interesował się podróżą 
repatriantów do Polski, pomagał 
organizować dla nich mieszkania, 
pracę, a nawet dbał o atmosferę 
w jakiej byli przyjmowani w Ło-
wiczu. Spotykał się z nimi nie tyl-
ko bezpośrednio po przyjeździe, 
ale często ich odwiedzał, poma-
gał rozwiązywać problemy dnia 

codziennego w nowym dla nich 
miejscu. 

To dzieło jest kontynuowane 
przez kolejne władze Łowicza po 
dziś dzień, a przykładu nie trze-
ba szukać sięgając pamięcią da-
leko wstecz. Dzień przed wigilią 
Bożego Narodzenia 2018 roku do 
Łowicza przyjechała by u nas za-
mieszkać już 14 (!) rodzina Pola-
ków: Alina Jakimowicz z mężem 
Włodzimierzem i 8-letnią Wik-
torią. Gdyby śp. Ryszard Piskun 
żył, zapewne znałby historię tej 
rodziny ze szczegółami – przed 
nim repatrianci nie mieli tajemnic, 
a na pewno by nie raz z nimi za-
siadł przy herbacie, by rozmawiać 
o Polsce i ułatwić ich odnalezienie 
się w Ojczyźnie. 

Wiele lat temu od śp. Ryszarda 
Piskuna usłyszeliśmy krótką re-
fl eksję na temat losów Sybiraków. 
Cytował mamę, z którą był bardzo 
zżyty: „Gdy powróciliśmy do kra-
ju, moja mama zwykła mawiać: 
Człowiek jest silniejszy od konia, 
bo koń by tego nie wytrzymał.” 

Wspomnienia córek 
W 2018 roku, dnia 31 paź-

dziernika, minęła dziesiąta rocz-
nica śmierci śp. Ryszarda Pisku-
na, naszego Taty, a nam ciągle 
Go brakuje, bardzo za Nim tęsk-
nimy. Chciałybyśmy w tę smutną 
rocznicę przypomnieć kilka fak-
tów z życia naszego Taty i prosić 
o wspomnienie o Nim wszystkich, 
którzy mają Go w swej życzliwej 
pamięci. 

Ryszard Piskun urodził się 
20 października 1927 r. w Pińsku 
na Polesiu. Pogodne i dostatnie 
dzieciństwo, szkoła, przyjaźnie 
z kolegami zostały brutalnie prze-
rwane 17 września 1939 roku, kie-
dy wojska sowieckie przekroczy-
ły naszą wschodnią granicę. Tego 
dnia aresztowano Jego ojca. Miał 
wtedy dwanaście lat i zrozumiał, 
że musi pomagać matce w walce 
o przetrwanie. To był dopiero po-
czątek tragedii, która dotknęła ro-
dzinę Piskunów.

Ojciec Ryszarda jako więzień 
polityczny bez żadnego procesu 
został skazany na wyniszczającą 
pracę przy wyrębie lasów w obo-
zie w Republice Komi. Tymcza-
sem 13 kwietnia 1940 r. pozostałą 
rodzinę wywieziono na Syberię, 
do północnego Kazachstanu. Naj-
młodszy z rodzeństwa brat Jurek 
miał wtedy półtora roku, nasz Tata 
miał lat trzynaście. 

Po długiej podróży w bydlęcych 
wagonach dotarli do wsi Wołodo-
rówka, tam mieszkali najpierw 
w ziemiance, potem w jednej izbie 
u bardzo dobrej dla nich Rosjan-
ki. Dzięki dzielności naszej babci 
Pauliny i naszego taty przetrwa-
li do powrotu męża i ojca, który 
odnalazł rodzinę po zwolnieniu 
z obozu w wyniku amnestii po po-
rozumieniu Sikorski-Majski.

Natychmiast po zsyłce na Sy-
berię nasz Tata rozpoczął ciężką, 
przewyższającą Jego siły pracę 
w kołchozie. Wykonywał różne 
prace, potem był poganiaczem 
wołów, pasł je na stepie. Wspomi-
nał, że bardzo bał się wilków, któ-
rych głosy rozlegające się z róż-
nych kierunków słyszał na stepie. 
Na Syberii był straszliwy głód, 
Tata w ten sposób wypracowywał 
kawałek chleba dla rodziny, czuł 
się odpowiedzialny za młodsze 
rodzeństwo. Tym traumatycznym 
przeżyciom i pracy ponad siły do-
rastającego chłopca towarzyszyła 
tęsknota za Polską, ale i nadzieje, 
że wymodlą ten upragniony po-
wrót. 

Powrócili wszyscy do Ojczy-
zny w 1946 roku i zamieszkali 
w Łowiczu. Przed wojną byli 
ludźmi zamożnymi, a straci-
li wszystko, teraz byli obdarci, 
biedni, bez mieszkania. Dotknęła 
ich ogromna bieda, np. mieszkali 
w sześć osób w jednej małej kuch-
ni wujka Pawła, brata naszego 
dziadka. Potem otrzymali miesz-
kanie przy ul. Zduńskiej 43, w za-
grzybionym drewniaku, opalali 
go tzw. trociniakiem. Jednak byli 
szczęśliwi, choć nie pozbyli się 
pewnego lęku, który towarzyszył 
im przez te lata, kiedy lepiej było 
nie mówić o tym, co ich spotkało. 

Nasz Tata rozpoczął naukę 
w Technikum, ale został z nie-
go powołany do służby wojsko-
wej. Po wyjściu z wojska pracował 
w różnych instytucjach, a po przej-
ściu na emeryturę zaangażował się 
w działalność społeczną. Był prze-
wodniczącym Rady Nadzorczej 
Łowickiej Spółdzielni Mieszka-
niowej, pełnił wiele funkcji w Po-

wszechnej Spółdzielni Spożyw-
ców „Społem”, był radnym Rady 
Miejskiej w Łowiczu i członkiem 
zarządu miasta. Bardzo angażo-
wał się w działalność łowickie-
go Koła Sybiraków, którego był 
współzałożycielem i wieloletnim 
przewodniczącym. 

Szczególną uwagę przywią-
zywał do spotkań Sybiraków 
z młodzieżą Liceum Ogólno-
kształcącego im. Józefa Cheł-
mońskiego, którego absolwentem 
On nie był, ale szkołę tę ukończy-
ło wielu członków Jego rodziny 
i my, Jego córki. Nauczyciel histo-
rii w liceum, dziś burmistrz Łowi-
cza Krzysztof Kaliński, był wspa-
niałym organizatorem spotkań 
z Sybirakami. Budziły one wiele 
emocji po stronie Sybiraków, ale 
i młodzieży. 

Myślimy, że wielu spośród ów-
czesnych uczniów będzie pamię-
tało ten fragment historii, który 
przez długie lata był ukrywany. 
Szczególnie wzruszyły nas sło-
wa ze wstępu do książki „Wspo-
mnienia łowickich Sybiraków”: 
„...takie wspomnienia mają tym 
większą wartość. One wychowu-
ją dla Dobra. Wzruszenie Pań-
stwa – Drodzy Sybiracy, łzy, które 
często nie pozwalały Wam mó-
wić dalej, pozostaną w sercach 
młodzieży, one nie przepadły”. 
Wyżej wymieniona książka oraz 
prace uczniów wydane dzięki sta-
raniom nauczycieli Liceum Ogól-
nokształcącego pt. ,,Losy Pola-
ków na Wschodzie po IX 1939 
r.” są skrzętnie przechowywane 
w naszej bibliotece. Tata wraz 
z władzami miasta był organizato-
rem sprowadzenia Polaków z Ka-
zachstanu do Łowicza, czynnie 
uczestniczył w ich adaptacji w no-
wych warunkach. 

Wspominamy o dokonaniach 
społecznych Ryszarda Piskuna, 
ceniłyśmy to, ale dla nas był za-
wsze ukochanym Tatą, który in-
teresował się wszystkimi naszymi 
sprawami, potem naszymi rodzi-
nami, uczestniczył w całym na-
szym życiu, również w tym doro-
słym. Zawsze pełen optymizmu, 
uśmiechnięty, życzliwy wobec lu-
dzi i przez nich lubiany. Duże wra-
żenie zrobiła na nas opieka taty 
nad bardzo zaawansowaną w la-
tach babcią Pauliną. Poświęcił się 
jej, wiele nieprzespanych nocy nie 
nastawiło Go negatywnie. Mówił, 
że jest to jego obowiązek wobec 
wspaniałej Mamy. Tym samym 
pokazywał nam i swoim wnukom 
jak należy zachowywać się wobec 
starszych, chorych. 

Sam mało dbał o swoje zdro-
wie. Śmierć Taty była zaskocze-
niem dla nas i pozostałej rodziny, 
znajomych. Był przecież, mimo 
swych lat, taki aktywny, żywotny, 
myślał o przyszłych działaniach. 
Powtarzamy sobie w rodzinie zda-
nie: ,,miłość i tęsknota to siostry 
bliźniacze”. My tęsknimy za Tatą 
i jak wielu łowiczan pamiętamy 
Go uśmiechniętego, w charakte-
rystycznym czarnym kapeluszu 
na głowie, no i On ciągle interesu-
je się sprawami rodziny i Łowicza.

córki: elżbieta Stępień, 
Bogumiła Wojciechowska, 

opr. mak

Ryszard Piskun (1927-2008) 



19www.lowiczanin.info � ���nr 2������10�stycznia�2019

Witamy WŚRóD NaS�|�w�oStatNich�DNiach�UroDzili�Się�w�SzPitalach�w�łowiczU�i�w�GłowNie

reklaMa

adam Szymanik,�ur.�31.12.2018�r.,
godz.�13.40,�dł.�54�cm,�
waga�3.610�g,�syn�Moniki�
i�Marcina,�zam.�łowicz.

Filip Dłużewski,�ur.�31.12.2018�r.,
godz.�11.35,�dł.�56�cm,�
waga�3.660�g.,�syn�agnieszki�
i�krzysztofa.�zam.�ozorków.

krzysztof Gawinek,�
ur.�1.01.2019�r.,�godz.�13.50,�
dł.�51�cm,�waga�2.350�g,�syn�
katarzyny�i�Patryka,�zam.�łowicz.

antoni zawadzki,�
ur.�2.01.2019�r.,�godz.�1.18,�
dł.�54�cm,�waga�3.440�g,�syn�
Beaty�i�łukasza,�zam.�Głowno.

liliana jasińska,�ur.�2.01.2019�r.,�
godz.�7.45,�dł.�53�cm,�
waga�2.490�g,�córka�anny�
i�krzysztofa,�zam.�leśne�odpadki.

Nasz plebiscyt�|�Sportowiec�ziemi�łowickiej�roku�2018�

Kto zostanie Sportowcem Roku?
To będzie Wasza decyzja!

dokończenie ze str. 15

Od kilku lat w ścisłej czołów-
ce zawodów Road Tour organizo-
wanych przez Cezarego Zamana 
i Dariusza Baranowskiego. Przy-
godę z kolarstwem zaczynał od 
MTB. Kontynuuje rodzinne trady-
cje – ojciec Marek Sęk jest utytu-
łowanym zawodnikiem.

Startuje w stroju sygnowanym 
herbem Miasto Łowicz i logo Po-
wiat Łowicki. Dzięki jego suk-
cesom indywidualnym i druży-
nowym, powiat łowicki będzie 
w 2019 r. gospodarzem dwóch 

imprez wpisanych do kalendarza 
PZKol. 

cyprian 
mrzygłód 
(lekka atletyka, 
rocznik 1998) 
– lekkoatleta spe-
cjalizujący się 

w rzucie oszczepem. Mistrz Eu-
ropy juniorów (2017), wicemistrz 
Polski seniorów (2018). Rekord 
życiowy w rzucie oszczepem – 
83,85 m. Rzucił na taką odległość 
podczas mistrzostw Europy, które 
odbyły się 8 sierpnia 2018 w Berli-

nie. Był to 9. wynik w historii pol-
skiej lekkoatletyki. Jest również 
rekordzistą Polski juniorów (80,52 
m uzyskane 22 lipca 2017 pod-
czas mistrzostw Europy juniorów 
w Grosseto).

Wychowanek UKS „Błyska-
wica” Pochodzi ze Skaratek, wy-
stępuje obecnie w barwach klubu 
AZS AWFiS Gdańsk, 

martyna 
Wiankowska
(piłka nożna) 
22-letnia repre-
zentantka Polski 

kobiecej piłki nożnej Martyna 
Wiankowska w nowym sezonie 
zagra w zespole wicemistrza Pol-
ski Czarni Sosnowiec. Wian-
kowska grę w piłkę rozpoczyna-
ła w Olimpii Chąśno, grała także 
w Pelikanie Łowicz i przez czte-
ry sezony w UKS SMS Łodź. 
Z Pelikanem awansowała z III do 
II ligi, a następnie do I ligi, a z UKS 
SMS wywalczyła awans do Eks-
traligi. Była królową strzelczyń 
w pierwszej lidze, a w najwyższej 
klasie rozgrywkowej rozegrała 52 
mecze, w których strzeliła 26 bra-
mek.  opr. mak

imię i nazwisko 
sportowca

(dyscyplina, klub)

Głosowanie SmS
na numer 7248 

(koszt SmS:
2,46 zł z Vat/SmS)

Suma 
punktów 
z etapu 

pierwszego:

zbigniew Bródka 
(łyżwiarstwo�szybkie,�UkS�
Błyskawica�Domaniewice)

SMS�o�treści�nls.1 20

artur janicki 
(łyżwiarstwo�szybkie,�UkS�
Błyskawica�Domaniewice)

SMS�o�treści�nls.2 10

michał adamczyk 
(piłka�nożna,�

kS�Pelikan�łowicz)
SMS�o�treści�nls.4 10

Dawid Pawlak�
(piłka�siatkowa,�

UkS�korabka�łowicz)
SMS�o�treści�nls.6 40

krystian kruk�
(piłka�nożna,�

MUkS�Pelikan�łowicz)
SMS�o�treści nls.7 310

jakub Pająk 
(lekka�atletyka,�UkS�

Błyskawica�Domaniewice)
SMS�o�treści nls.9 180

konrad karwat 
(strongman)� SMS�o�treści nls.8 30

tomasz Wieteska
(lekka�atletyka,�UkS�

Błyskawica�Domaniewice)�
SMS�o�treści nls.10 920

Łukasz Sęk
(kolarstwo,�

klub�kolarski�łowicz)
SMS�o�treści�nls.11 690

cyprian mrzygłód 
(lekka�atletyka) SMS�o�treści�nls.12 10

martyna Wiankowska
(piłka�nożna) SMS�o�treści nls.14 300

Samorząd�|�Sołeckie�zebrania

Gdzie i kiedy odbędą się 
zebrania wiejskie?
Pierwsze zebrania wiejskie w miejscowościach
naszego powiatu już za nami. Mieszkańcy spotkali się po to,
by wysłuchać sprawozdań za działalność rad sołeckich 
w ubiegłym roku, ale przede wszystkim po to, 
żeby dokonać wyboru nowych sołtysów i rad sołeckich. 
Gdzie i kiedy odbędą się kolejne spotkania?

Podajemy terminy spotkań od 
najbliższego czwartku do przy-
szłej środy – czyli tylko w tych 
gminach, w których w tym czasie 
są one zaplanowane. W kolejnych 
wydaniach NŁ będziemy przypo-
minać o kolejnych zebraniach. 

Gminy Bielawy 
10 stycznia (czwartek) godz. 

10.30 Łazin, świetlica;
11 stycznia (piątek) godz. 10.30  

emilianów (u sołtysa) i Stare 
Orenice (świetlica)

11 stycznia (piątek) godz. 12.30  
Oszkowice (świetlica)

14 stycznia (poniedziałek) 
godz. 10.30 Piaski Bankowe 
(u sołtysa), godz. 12.30  Stare 
Piaski (u sołtysa);

15 stycznia (wtorek) godz. 
10.30 Bogumin (u sołtysa);

16 stycznia (środa) godz. 10.30  
Skubiki (u sołtysa);

Gminie domaniewice 
11 stycznia (piątek) godz. 19.00  

Skaratki, Skaratki pod Rogóź-
no i Skaratki pod las  wszyst-
kie 3 zebrania będą odbywały się 
równocześnie w pomieszczeniach 
szkoły w Skaratkach;

14 stycznia (poniedziałek) 
godz. 19.30 Strzebieszew (świe-
tlica wiejska);

15 stycznia (wtorek) godz. 
19.00  Reczyce (świetlica wiej-
ska);

16 stycznia (środa) godz. 17.00  
Domaniewice (GOK). 

Gminie Kocierzew płd. 
W poniedziałek, 7 stycznia, na 

kolejną kadencję sołtysa lipnic 
został wybrany Jan Stańczyk. 

W środę 9 stycznia od godz. 
14.00, gdy już zamykaliśmy ten 
numer NŁ, trwały wybory sołty-
sa Wicia, dotychczas był nim Jan 
Siekiera. 

W poniedziałek 14 stycznia 
o godz. 10.00 zaplanowano zebra-
nie sołeckie w Różycach, gdzie 
ostatnio sołtysem była Katarzyna 
Marczak. W obu przypadkach ze-
brania odbędą się w miejscowych 
strażnicach OSP. 

Gmina Kocierzew Płd. jest po-
dzielona na 19 sołectw. Sekretarz 
Zbigniew Żaczek jest w trakcie 
ustaleń terminów kolejnych ze-
brań, o których napiszemy, gdy 
będą znane.

Gmina Nieborów
Pierwsze zebrania już się odby-

ły. 7 stycznia w arkadii mieszkań-
cy wybrali ponownie na tę funkcję 
Lucynę Szostek, 8 stycznia w Beł-
chowie Osiedlu sołtysem został 
Marek Sekuła (96 głosów), któ-
ry wygrał z Leszkiem Antosem 
(87 głosów). Dotychczasowy soł-
tys Kazimierz Kowara wszedł do 
Rady Sołeckiej. 

Kolejne spotkania w tym ty-
godniu: 10 stycznia o godz. 
17.00 w michałówku (u sołtysa) 
i 11 stycznia w Nieborowie 
(w OSP) o godz. 17.30.

W przyszłym tygodniu: Bed-
nary – 14 stycznia o godz. 17.00 
w strażnicy OSP, julianów – 15 
stycznia o godz. 12.00 w szkole 
w Nieborowie, Dzierzgów – 15 
stycznia o godz. 17.00 w strażnicy 
OSP, Bobrowniki – 16 stycznia 
o godz. 16.00 w fi lii GOK. 

Gmina zduny 
Zebrania rozpoczną się w po-

niedziałek 14 stycznia i trwać będą 
do 27 lutego. We wszystkich swo-
ją obecność zapowiedział wójt 
Krzysztof Skowroński. Sołty-
sa wybiorą najpierw mieszkańcy 
Dąbrowy – 14 stycznia o godz. 14 
w domu sołtysa. 

Kolejne zebrania planowane są 
po 18 stycznia.  opr. mak 

julia marczak,�ur.�9.01.2019�r.,
godz.�12.30,�dł.�58�cm,�
waga�3.600�g,�córka�Moniki�
i�krzysztofa,�zam.�kutno.
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Łowicz�|�X�konkurs�na�łowicką�Szopkę�Bożonarodzeniową

Pokonkursowa wystawa w muzeum
Do końca stycznia  
w Muzeum w Łowiczu 
można oglądać wystawę 
prac z konkursu na łowicką 
szopkę bożonarodzeniową, 
który był organizowany 
już po raz 10. Większość 
szopek wierna jest 
tradycji, ale zaskakuje 
pomysłowością, a w każdej 
znajdziemy jakiś łowicki 
element.

Prezentowane prace przestrzen-
ne nawiązują do regionalnych tra-
dycji świątecznych, zawierają ele-
menty folkloru i historii Łowicza 
oraz regionu, a także elemen-
ty miejscowej architektury i kra-
jobrazu. Na konkurs tym razem 
wpłynęło 55 prac. 

W kategorii dla podopiecznych 
przedszkoli i klas I-III szkół pod-
stawowych I miejsce przyznano 
szopce wykonanej przez Zuzan-
nę Markiewicz ze Szkoły Podsta-
wowej nr 2. Drugie miejsce zaję-
ła Agata Mitek z Przedszkola nr 
4, a III miejsce Amelia Woźniak 
z Przedszkola nr 1. Wyróżnienie 
otrzymali: Jan Skoneczny (Przed-
szkole nr 7), Szymon Stachnal (SP 
nr 2) i Hanna Mitek (SP nr 2).

Druga kategoria wiekowa obej-
mowała uczniów klas IV-VIII  
i oddziałów gimnazjalnych.  
I miejsce przyznano pracy Miko-
łaja Okraski ze Szkoły Podstawo-
wej nr 2. Drugie miejsce zajęła 
Gabriela Gać z Pijarskiej Szko-
ły Podstawowej, a trzecie Alek-
sander Sawicki, Bartosz Kowalik 

i Antoni Haczykowski, również 
uczniowie łowickiej szkoły pijar-
skiej. Wyróżnienia w tej katego-
rii zdobyli: Marcel Brodecki (SP 
nr 3), Zuzanna Kowalik (Pijarska 
Szkoła Podstawowa) i Wiktoria 
Pabjan (SP w Wygodzie).

W kategorii szkół ponadgimna-
zjalnych, ze względu na niewielką 
liczbę prac, przyznano tylko jedno 
wyróżnienie – dla Adrianny Wilk 
z I LO w Łowiczu. Podobnie było 
w kategorii dorosłych, tam je-
dynym wyróżnionym był Mi-
chał Smolec, reprezentujący DPS  
w Borówku.

Przyznawano też nagrody spe-
cjalne. Nagrodę Burmistrza Mia-
sta Łowicza odebrał Seweryn Ko-
walski z SP nr 3, Nagrodę Starosty 
Łowickiego Hanna Jelonek z SP 
nr 2, Nagrodę Dyrektora Muzeum 
w Łowiczu Marcel Lubikow-
ski z Zespołu Placówek Oświa-
towych w Nieborowie, Nagrodę 
Dyrektora Łowickiego Ośrodka 
Kultury Wiktoria Kopeć z SP nr 
2 w Łowiczu, a Nagrodę Koła 
Przewodników PTTK im. Anie-
li Chmielińskiej w Łowiczu Maja 
Rychlewska z Przedszkola „Tere 
Fere”.  tm

reklaMa

reklaMa

ŁOk�|�wyniki�plebiscytu�

Łowiczanie 
wybrali 
Weekend

Discopolowy zespół Weekend 
zdecydowanie zwyciężył w inter-
netowym plebiscycie Łowickie-
go Ośrodka Kultury na artystów, 
których chcielibyście posłuchać 
na tegorocznych imprezach plene-
rowych w Łowicz. Największe to 
Dni Łowicza i Księżackie Jadło. 
Czy na jednej z nich zabrzmi nie-
kwestionowany przebój „Ona tań-
czy dla mnie”? 

Dyrektor ŁOK Maciej Malan-
giewicz powiedział nam, że w te-
gorocznym plebiscycie głosowało 
3.220 osób. 

– Najwięcej głosów zdobył ze-
spół Weekend. Widać jednak 
różnorodność w stylistyce wy-
konawców: jest hip-hop (Taco He-
mingway, Queboanfide), wyko-
nawcy uznani: Lady Pank, Dżem, 
Perfect, Ich Troje, jest też młode 
pokolenie: Bedoes, Felivers, So-
nar etc. – mówi dyrektor o wyni-
kach internetowej sondy. 

Teraz ŁOK nawiąże kontakt 
z menagerami artystów, zapy-
ta o dostępność terminów i kwo-
ty honorariów. – Będzie decydo-
wał zdrowy rozsądek – wiemy, że  
w przypadku niektórych podmio-
tów ceny są zaporowe. Myślę, że  
z tej listy 4-6 podmiotów uda się 
zaprosić – ma nadzieję Maciej 
Malangiewicz. 

Wiadomo na pewno, że kon-
certów niebiletowanych nie grają 
Dawid Podsiadło, Paweł Doma-
gała i Kortez, którzy znaleźli się 
wśród najczęściej wymienianych. 

Prezentujemy listę wykonaw-
ców z największą ilością głosów 
(kolejność alfabetyczna): Afro-
mental, Bedoes, Dawid Podsiadło, 
Dżem, Felivers, Ich Troje, Lady 
Pank, Lemon, Kortez, Sonar, Taco 
Hemingway, Quebonafide, Paweł 
Domagała, Perfect i najpopular-
niejszy w zestawieniu – Weekend. 

Warto przypomnieć, że ŁOK 
już kolejny rok z rzędu prze-
prowadził sondę polegającą na 
wskazaniu ulubionych artystów.  
W poprzednich latach udało się 
ściągnąć najbardziej pożądane 
gwiazdy, m.in. Zenka Martyniu-
ka, który porwał do zabawy tłumy 
na Księżackim Jadle.  aa 

Hopkultura�|�Nauka�od�podstaw�

Bezpłatne warsztaty perkusyjne 
W czwartek 10 stycznia o godz. 

18.00 warto wybrać się do klu-
bu HopKultura w podziemiach 
ŁOK, by wziąć udział w otwar-
tych warsztatach perkusyjnych. 
Poprowadzi je uznany perkusi-
sta sesyjny i koncertowy Mariusz 
Mocarski. 

Tematem przewodnim warsz-
tatów będą rudimenty, czyli pod-
stawy gry werblowej, a także ich 

wykorzystanie na zestawie per-
kusyjnym – akustycznym i elek-
tronicznym. Drugą grupę zagad-
nień stanowić będzie popularna 
w ostatnim czasie tematyka zesta-
wów hybrydowych, czyli łączenie 
perkusji akustycznej z elementami 
elektronicznymi. Warsztaty zosta-
ną połączone z prezentacją sprzę-
tów perkusyjnych marki Roland. 
Udział w nich jest bezpłatny.  aa 

Szopka zuzanny markiewicz, i miejsce w najmłodszej kategorii wiekowej. „łowickim”�elementem�są�w�niej�
ludowe�stroje�pary�postaci�przy�żłobie.�

Szopka Seweryna kowalskiego 
ze Szkoły Podstawowej nr 3 
zdobyła�nagrodę�specjalną�
burmistrza�krzysztofa�Jana�
kalińskiego.�
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Domaniewice�|�Nowoczesna�biblioteka�

Ruszył elektroniczny 
system wypożyczania 
książek
Biblioteczny system 
kartkowy odchodzi  
do lamusa. Od 2 stycznia 
w bibliotece znajdującej 
się przy Gminnym 
Ośrodku Kultury  
w Domaniewicach działa 
elektroniczny system 
wypożyczania książek.

Wszelkie nowości bibliotecz-
ne katalogowane są w systemie 
komputerowym SOWA już od 
2001 roku, a wraz z początkiem 
stycznia br. zaistniała dodatkowa 
możliwość zamawiania książek 
online. Pomimo tego, że kompu-
terowy system wypożyczeń już 
działa, chętni powinni uzbroić się 
w cierpliwość jeszcze przez jakiś 
czas. 

– Na początku roku zawsze 
mamy sporo pracy, a wiąże się 
ona z prowadzeniem zapisów 
oraz uzupełnianiem danych oso-
bowych czytelników. Książ-
ki widnieją wprawdzie w elek-
tronicznym katalogu, jednak by  
w Internecie widoczny był ich 
status, czyli informacja o tym czy 

książka jest w danej chwili w pla-
cówce dostępna i możliwe jest jej 
zamówienie, konieczne jest prze-
skanowanie wszystkich dostęp-
nych w naszej bibliotece wolu-
minów. To chwilę potrwa, jednak 
już wkrótce czytelnicy będą mo-
gli zamawiać książki z powodze-
niem – powiedziała nam Elżbieta 
Szewczyk z domaniewickiej bi-
blioteki. 

Uruchomiony wraz z począt-
kiem roku system komputerowy 
w niedalekiej przyszłości uspraw-
ni wypożyczanie bibliotecznych 
zbiorów oraz umożliwi czytel-
nikom przeglądanie dostępnych 
książek, a następnie zamawianie 
wybranych tytułów poprzez In-
ternet. Po zamówieniu, wybrana 
książka będzie oczekiwać w bi-
bliotece na czytelnika. 

Dodajmy, że osoby korzysta-
jące z dostępnego księgozbioru 
będą miały odtąd założone kon-
to w systemie bibliotecznym oraz 
otrzymają elektroniczną kartę 
czytelnika. Wszyscy, którzy wy-
biorą się do placówki, proszeni są 
więc o zabranie ze sobą dowodu 
osobistego niezbędnego do zało-
żenia takiego konta.  aw

Domaniewice |�kolędy�i�Pastorałki

Trwa nabór młodych artystów
Utalentowani pasjonaci 
kolęd po raz kolejny mają 
szansę zaprezentować 
swoje umiejętności 
szerszej publiczności.

Gminny Ośrodek Kultury  
w Domaniewicach prowadzi na-
bór osób, które chciałyby wziąć 
udział w XVI Festiwalu Kolęd  
i Pastorałek 2019. Termin zgło-
szeń upływa w najbliższy ponie-
działek, 14 stycznia. 

Do udziału w przeglądzie 
umiejętności wokalnych zachę-
ca się dzieci i młodzież z terenu 
powiatu łowickiego, zgierskiego, 
skierniewickiego, brzezińskiego, 
łęczyckiego oraz kutnowskiego. 
Przesłuchania konkursowe odbę-
dą się 18 i 19 stycznia (piątek i so-
bota) od godz. 9.00 w domanie-
wickim GOK-u. Wielki finałowy 
koncert, podczas którego pozna-

my laureatów, będzie miał miejsce 
w niedzielę, 20 stycznia, o godzi-
nie 15.00. W wykonaniu młodych 
artystów tego dnia publiczność 
usłyszy najpiękniejsze kolędy oraz 
świąteczne pastorałki. 

– Festiwal jest jednym z naj-
większych wydarzeń organizo-
wanych przez nasz ośrodek. Jak 
co roku spodziewamy się prze-
pięknych wystąpień. Młodych lu-
dzi zachęcamy do wzięcia udziału 
w artystycznej rywalizacji, a chęt-
nych do podziwiania ich umiejęt-
ności podczas niedzielnego kon-
certu finałowego – powiedziała 
nam dyrektor domaniewickiego 
GOK-u Edyta Baleja. 

Karta zgłoszenia na konkurs 
dostępna jest na stronie interneto-
wej placówki. 

Dla wszystkich uczestników or-
ganizatorzy przewidzieli drobne 
upominki, zaś dla zwycięzcy sta-
tuetki oraz nagrody.  aw

Łowicz�|�Powiatowa�Biblioteka�Publiczna

DKK zmienia moderatora
15 stycznia o godz. 17.00  
w Powiatowej  
Bibliotece Publicznej  
w Łowiczu rozpocznie 
się pierwsze w tym roku 
spotkanie Dyskusyjnego 
Klubu Książki.  
Jego uczestnicy 
rozmawiać będą  
o książce Mariusza 
Szczygła pt. „Projekt 
prawda”. Dla członków 
klubu przewidziano 
niespodziankę.

Zaskoczeniem dla nich nie bę-
dzie jednak to, że po raz pierwszy 
spotkania tego nie będzie prowa-
dziła dotychczasowa moderator 
Marianna Mońka, lecz bibliote-
karka zatrudniona w placówce 
Monika Grzelka-Sokołowska. 

Marianna Mońka oficjalnie po-
żegnała się z DKK w listopadzie, 
choć prowadziła jeszcze spotka-
nie autorskie w grudniu, które-
go gościem była Sylwia Chutnik.  
W sumie przez 4 lata – bo tyle 
działa ten DKK – jego modera-
torka poprowadziła 40 spotkań, 
po jednym w miesiącu (zwykle 
była to środa lub czwartek w po-
łowie miesiąca), z wyjątkiem lip-
ca i sierpnia. 

Dyrektor PBP Renata Frączek 
powiedziała nam, że bardzo się 
cieszy, że klub powstał i działa 
(od stycznia 2015 roku). Nie ukry-
wa też, że Marianna Mońka sama 
się zgłosiła, aby go poprowadzić. 
Placówka w dniu spotkań klubu 
jest czynna godzinę dłużej, czyli 
do godz. 18.00 (normalne godzi-
ny jej pracy to 9.00-17.00), co jest 
„ukłonem” w stronę czytelników.  
– Książka aktywuje wszystkie 
zmysły i po jej przeczytaniu natu-
ralnie pojawia się chęć rozmowy  
o niej. Klub stwarza do tego moż-
liwości – mówi dyrektor. 

Grupa jest mała, ale Dysku-
syjne Kluby Książki z założenia 
są małe. Liczą zwykle około 10 
osób. Formuła ich działalności jest 
otwarta. Można przyjść na spotka-
nie nie będąc jego członkiem, po 
to, aby się zorientować na czym to 
polega. Można być tylko słucha-
czem, albo włączyć się w dysku-
sję. Bywało, że na spotkania przy-
chodziło ich mniej. Ale – jak nam 
powiedziała dotychczasowa mo-
derator – wszystkie zaplanowane 
spotkania się odbyły, choć zda-
rzyło się – najczęściej wtedy, gdy 
pogoda była niesprzyjająca – że 
oprócz niej przyszła jedna osoba. 

Renata Frączek w rozmowie  
z nami przyznała, że choć spotka-
nia odbywają się raz w miesiącu, 
to ma świadomość, że prowadze-
nie DKK jest absorbujące i rozu-
mie Mariannę Mońkę, że z tego 
zrezygnowała. 

Marianna Mońka powiedzia-
ła nam z kolei, że jej przygoda 
z DKK rozpoczęła się w 2014 
roku. Przeczytała wtedy w NŁ 
informację o klubie, jaki powstał 
w bibliotece w Bolimowie. Zapi-
sała się do niego i jeździła na spo-
tkania przez kilka miesięcy. Bar-
dzo się jej taka forma rozmów  
o książkach podobała, ale porą zi-
mowo-jesienną, gdy pogoda jest 
zmienna, a dzień krótki, było to 
kłopotliwe. Postanowiła dowie-
dzieć się, czy w Łowiczu nie ma 
podobnego klubu. Ponieważ pra-
cuje w muzeum, biblioteką dla 
niej najbliższą jest powiatowa, 
działająca w tym samym budyn-
ku. Gdy w placówce dowiedziała 
się, że klubu nie ma, ponieważ nie 
ma go komu poprowadzić, zade-
klarowała, że ona może to robić. 

Dość szybko pomysł został 
zrealizowany. DKK zaistniał  

i – jak zauważyła – spełniał 
dobrze swoją rolę, bo jego 
członkowie coraz śmielej się  
na spotkaniach wypowiadali, 
przedstawiając swoje argumenty 
za tym czy dana książka im się 
podoba, czy nie. 

Rola moderatora wymagała 
od niej nieco czasu, np. dwa razy 
w roku udziału w szkoleniach  
w Bibliotece Wojewódzkiej  
w Łodzi. Były bardzo ciekawe, 
jednak aby w nich uczestniczyć, 
w swojej pracy musiała brać wol-
ne. W PBP osobą odpowiedzialną 
za DKK była Monika Paciorek,  
z którą moderator współpraco-
wała ponad 3 lata. Wiosną ubie-
głego roku odeszła ona z pracy  
w placówce. Po pewnym cza-
sie do roli tej została wyznaczo-
na Monika Grzelka-Sokołow-
ska, która poprowadzi styczniowe 
spotkanie.  mwk

listopadowe spotkanie w Dkk w Powiatowej Bibliotece. to�na�nim�oficjalnie�pożegnana�została��
Marianna�Mońka�(trzecia�z�lewej)�jako�moderator.
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Łowicz�|�koncert�
Snowman  
w HopKulturze 

W najbliższą sobotę, 12 stycz-
nia, o godz. 20.00 w klubokawiar-
ni HopKultura wystąpi formacja 
Snowman. Zespół zadebiutował 
na polskim rynku fonograficznym 

w 2008 roku krążkiem „Lazy”. 
Do opisania ich muzyki używa-
no określeń takich jak: post rock, 
elektronika, psychodelia, gitarowa 
alternatywa lub po prostu „ekspe-
ryment”. 

Bilety są do kupienia w cenie: 
30 zł – w przedsprzedaży i 40 zł  
w dniu koncertu, dostępne w klu-
bokawiarni oraz na goout.pl.  aa 
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Łowicz |�warsztaty�w�muzeum

Prezenty dla babci i dziadka
Muzeum w Łowiczu zapra-

sza starsze dzieci, młodzież i do-
rosłych na kolejne warsztaty. 20 
stycznia będzie można wykonać 
nietypowe podarunki dla babć  
i dziadków, z okazji zbliżających 
się ich świąt. Uczestnicy stworzą 
filcowe breloczki do kluczy ozdo-

bione naszywkami, guzikami  
i wstążeczkami. 

Warsztaty „Ale gratka! Pre-
zent dla Babci i Dziadka” plano-
wane są w dwóch grupach, które 
rozpoczną się o godz. 10.30 i 13. 
Zapisy: tel. 46 837 39 28 wew. 36. 
Wstęp 10 zł.     oprac. tm

Łowicz�|�Szkoły�pijarskie

Opowieść wigilijna wg Dickensa
Pijarskie Szkoły Królowej Po-

koju tradycyjnie już zapraszają 
wszystkich zainteresowanych na 
jasełka. W tym roku – 13 stycznia 
– wystawią w szkole „Opowieść 
Wigilijną” według Charlesa Dic-
kensa. Będzie to adaptacja raczej 
wierna oryginałowi, z niewielkimi 

modyfikacjami i odniesieniami do 
innych tekstów kultury (na przy-
kład do „Dziewczynki z zapałka-
mi” Andersena). 

Spektakl rozpocznie się o go-
dzinie 17 w sali audiowizualnej 
(gimnastycznej) placówki przy ul. 
Pijarskiej.     tm

Rzut Okiem�|�„kierNoziaNie”�wyStęPUJą�w�kościołach 

zespół Pieśni ludowej 
„kiernozianie”�wystąpił��

w�święto�trzech�króli�
(objawienie�Pańskie)�w�

niedzielę,�6�stycznia,�w�kościele�
św.�Małgorzaty�w�kiernozi.�
członkowie�zespołu�zajęli�

się�oprawą�muzyczną�mszy�
świętej�oraz�dali�koncert�kolęd.�
wszystkie�śpiewali�w�łowickiej�

gwarze.�Był�to�już�kolejny�
–�ale�nie�ostatni�–�występ�

„kiernozian”.�Składający�się�
z�15�śpiewanych�gwarą�kolęd�
miał�premierę�podczas�świąt�

Bożego�Narodzenia�w�kościele�
w�kiernozi,�później�można�było�

usłyszeć�kiernozian��
w�tym�samym�kościele�w�święto�

trzech�króli.�w�najbliższą�
niedzielę,�13�stycznia�o�godz.�

10.00�zespół�wystąpi�oraz�
zadba�o�oprawę�mszy�św.�
w�kościele�w�kocierzewie�

Południowym.�Planowane�są�
też�inne�występy,�ale�jeszcze�nie�

zostały�potwierdzone.�mak 

Łowicz |�koncert�„Burmistrz�zaprasza”

Kolędowanie na 60 głosów
Wśród wielu koncertów Dzie-

cięco-Młodzieżowego Zespołu 
Ludowego „Koderki”, świątecz-
ny występ z 6 stycznia w sali ba-
rokowej muzeum w Łowiczu na 
pewno na długo pozostanie w pa-
mięci słuchaczy. Grupa wystąpiła  
w 60-osobowym składzie, z we-
rwą wykonując repertuar, na któ-
ry złożyły się m.in. kolęda „Betle-
jemski i łowicki” ze słowami bp. 
Józefa Zawitkowskiego. 

Sala wypełniła się do ostat-
niego miejsca, sporo osób stało  
w holu, na zakończenie młodzi 
artyści otrzymali gromkie bra-
wa. Burmistrz Krzysztof Kaliński  
w czasie krótkiego wystąpie-
nia trafnie zauważył, iż podczas 
koncertu było widać na twarzach 
dzieci, że śpiewanie sprawiło im 
ogromną radość. Podziękował on 

za przygotowanie ich Ewie Sme-
reckiej, która w zespole odpowia-
da za kwestie wokalne. 

W rozmowie z nami pani Ewa 
powiedziała, że koncert był spraw-
dzianem i rozgrzewką dla zespołu 
przed planowanymi w tym tygo-
dniu festiwalach kolęd i pastorałek 
w Łodzi i Będzinie.  tb
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Na pierwszym planie najmłodsza grupa zespołu koderki�
w�oczekiwaniu�przed�wejściem�na�salę�barokową.

ŁOk�|�20.�och!�Film�Festiwal�coraz�bliżej

Warto się śpieszyć 
z kupnem biletów
Choć sprzedaż biletów na wydarzenia towarzyszące 20. Och! Film Festiwalu 
ruszyła w miniony poniedziałek, to na niektóre z nich już nie ma biletów. 
Dzisiaj, 10 stycznia, rusza sprzedaż biletów i karnetów filmowych.

W ciągu zaledwie godziny – 
co jest rekordem festiwalu – roze-
szły się bilety na finałowy koncert 
Stanisławy Celińskiej, zaś już po 
jednym dniu na spektakl Wojcie-
cha Pszoniaka „Belfer”. Warto też 
pośpieszyć się z kupnem biletów 
na pozostałe koncerty, bo w śro-
dę przed otwarciem kasy dostęp-
ne było jeszcze tylko 6 biletów na 

Pablopavo i Ludziki, 15 na Kroke, 
25 na Wojtek Mazolewski Quintet 
i 37 na Przybyła – zapewne dziś 
jest ich jeszcze mniej.

Wśród propozycji filmowych 
festiwalu są pokazy przedpremie-
rowe: „Ułaskawienie”, po którym 
z widzami spotka się reżyser Jan 
Jakub Kolski, a także argentyń-
ski „Anioł”, amerykański „Green 

Book” (który rozbił bank nagród 
w tegorocznych Złotych Globach) 
czy libańskie „Kafarnaum”. 

Gośćmi festiwalu będą też Ka-
tarzyna Trzaska po pokazie jej 
filmu „Wieś pływających krów” 
oraz filmoznawczyni Urszula Tes, 
podczas promocji jej najnowszej 
książki „Człowiek, zbiorowość, 
pamięć w filmach dokumental-

nych Ireny Kamieńskiej”. Fil-
mów zapowiadających się cieka-
wie jest dużo więcej. Wymienić 
można na przykład animowa-
ny dokument „Jeszcze dzień ży-
cia” na podstawie książki Ryszar-
da Kapuścińskiego, dokument 
„Bergman – rok z życia”, o prze-
łomowym momencie w filmo-
wej karierze mistrza kina au-
torskiego Ingmara Bergmana, 
dramat „Donbas” Sergieja Łoźnicy   
o konflikcie we wschodniej Ukra-
inie czy też „Oni” Paolo Sor-
rentino będący krytyczno-saty-
rycznym spojrzeniem na Silvio 
Berlusconiego i włoską elitę po-
lityczną. Hitem festiwalu może 
być nagrodzona Złotym Lwem 
i dwoma Złotymi Globami (film 
zagraniczny i reżyseria) „Roma” 
Alfonso Cuarona.

Bilety na filmy w sekcji doku-
mentalnej kosztują 11 zł, a na po-
zostałe sekcje (w tym główną) 13 
zł. Karnet kosztuje 130 zł, obejmu-
je tylko filmy sekcji głównej.   tm
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 iNFORmatOR�łowicki�

informacje
�� infolinia PkP�intercity�703�200�200,�

koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,�łódzka�
kolej�aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� informacja PkS 46-837-38-13
��krajowe Biuro Numerów 118-913
��międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;� 606-486-555;� 600-508-308;�
Dworcowa:�602-774-552

��taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��urząd miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��urząd Skarbowy:�centrala�46�837-43-

58,�46-837-32-38,�sekretariat�46-837-80-28�
��zuS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie abstynenc-

kie „Pasiaczek”�łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa aa „Łowiczanka” spotkania��
przy�klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa abstynencka��
w Bielawach,�spotkania�w�czwartki�
w�godz.�10-11.�informacji�udziela�UG�Biela-
wy�w�czwartki�w�godz.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach,�(problem�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa abstynencka�
„Nie ma mocnych” w zdunach 
(siedziba�Gok),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�Ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia leczenia uzależnień,��
ul.�Ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia zdrowia Psychicznego��
ul.�3�Maja,�tel.�46-837-33-07

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

łSM�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�

46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��lecznice dla zwierząt:  
ul.�Starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
Bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie centrum zarządzania 
kryzysowego�w�łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��kościół pw. chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00.

��kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety��
(grafik�orientacyjny,�dokładne�informacje�
na�miejscu);�pon.-pt.�ostatnie�wejście�o�21;�
sob.-ndz.�ostatnie�wejście�o�19.00:

��Poniedziałek, środa, piątek  
–�16.20-18.30;�19.30-22.00;

��Wtorek, czwartek�–�15.45-18.30;�
19.30-22.00;

��Sobota�–�10.30-20.00;
��Niedziela�–�9.40-20.00.

lodowisko  
łowicz,�Nowy�rynek

czynne:
Poniedziałek – piątek:�godz.�14.00-20.00�
Sobota – niedziela:�godz.�10.00-20.00�
wstęp�wolny�(dla�posiadających�własne�łyż-
wy).�wypożyczenie�łyżew:�7�zł�/�75�minut.�

boiska i hale 
sportowe

��Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynne:�
12.00-20.00

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�Starzyń-
skiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala OSiR nr 1 ul. jana Pawła ii nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:�7.00-
15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)�

��Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�

tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy lO im. chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko Orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�łyszkowice)
��SP mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��zSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�rynek�5/7�

–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).�Bilety:�
normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czaso-
we�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci�do�18�
r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�czasowe�3�zł;�wstęp�
bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„etnografia księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XiX – pocz. XX w. z kolekcji muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
izba Pamięci Łowickich Żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�Żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�w.,�wybuch�ii�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.
„#1Nowe szycie makatki/otwarty kon-
kurs” –�wystawa�czynna�do�13�stycznia.
Łowicka Szopka Bożonarodzeniowa 
–�wystawa�pokonkursowa:�prace�prze-
strzenne�nawiązujące�do�regionalnych�
tradycji�świątecznych,�zawierające�ele-
menty�folkloru,�historii�łowicza�i�regionu,�
a�także�elementy�miejscowej�architektury�
i�krajobrazu;�czynna�do�31�stycznia.�
��Skansen przy muzeum w Łowiczu –��

do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz�od�
wtorku�do�niedzieli�w�godz.�10.00-16.00;�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł; 

��Łowicki Park etnograficzny – Skansen 
w maurzycach�–�do�31�marca�nieczynny

��muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�Ba-
zylice�katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17.�w�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

��Foto art. Galeria „ekspozycja 34” 
w Łowiczu, Galeria�łowicka�(wejście�od�
strony�ul.�Stanisławskiego),�wstęp�wolny: 

„Namaste! Podróż do indii i Nepalu”�–�
zdjęcia�łowiczanki�edyty�zawół�z�podróży�
do�indii,�a�także�do�Nepalu.
��muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-

pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�łowicka,��
i�piętro,�ul.�Stanisławskiego.�

�� izba Pamięci Stanisława klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�historyczną�„kampinos”�na�i�piętrze�
Baszty�im.�gen.�klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�wstęp�wolny.

�� izba Pamięci o i wojnie światowej�–��
na�wystawie�prezentowane�są�przedmioty�
wydobyte�podczas�prac�archeologicznych�
w�rejonach�Nieborowa,�Joachimowa�Mogił,�
woli�Szydłowieckiej,�Bolimowskiej�wsi�i�
Jasionnej�m.in.�bagnety�do�karabinów,�
łuski�od�pocisków�artyleryjskich,�saperki,�
fragmenty�drutów�kolczastych,�„potykacze”,�
fragmenty�umundurowania�i�inne,�uzyskane�
w�ramach�otwartej�w�ramach�projektu�
„archeologiczne�przywracanie�pamięci��
o�wielkiej�wojnie.�Materialne�pozostałości�
życia�i�śmierci�w�okopach�na�froncie�
wschodnim�oraz�stan�przemian�krajobrazu�
pobitewnego�w�rejonie�rawki�i�Bzury�
(1914-2014);�czynna�w�Gminnym�ośrodku�
kultury�w�Bolimowie,�ul.�łowicka�9,�w�godz.:�
pon.-�wt.�12.00-20.00,�śr.-czw.�10.00-18.00,�
pt.�12.00-20.00.

��miejska Biblioteka im. a. k. cebrow-
skiego,�łowicz,�os.�Bratkowice�3a:

„Łowicz w zbiorach biblioteki” –�pre-
zentacja�wydruków�o�łowiczu�z�książek�
wydanych�w�XiX�i�XX�wieku.�Ponadto�księ-
gozbiór�lovicianów�(ponad�700�tytułów)�
–�dostępny�w�czytelni.�wstęp�wolny.
��muzeum motoryzacji, Nieborów 231a 

–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�Bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Nieborów i arkadia: Pałac, wystawa 
majoliki Nieborowskiej –�do�końca�lutego�
ekspozycje�muzealne�–�nieczynne.

��Nieborów i arkadia: Ogrody –�do�31�
marca�czynne�od�godz.�10.00�do�zmierz-
chu.�wstęp�bezpłatny.

��Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00;�
opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-15.30.�zwiedzanie�pałacu�pod�opieka�
przewodnika:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.30;�
sob.-ndz.�10.00-18.00.�Bilety�do�pałacu�–10�
zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�
gratis.�Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich;�
„lekkość płatków śniegu, ciężkość 
świątecznego stołu” –�wystawa�malar-
stwa�agnieszki�kopczyńskiej;��
czynna�do�31�stycznia.
��Sromów: muzeum ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�Sromów�11,��
gmina�kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można�zoba-
czyć�m.in.�apartament�napoleoński,�kaplicę,�
poznać�historię�hodowli�koni�rasy�półkrwi�
angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��złaków kościelny: obrazy matki 

Boskiej częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�wszystkich�świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Żelazowa Wola: Dom urodzenia 
Fryderyka chopina i Park�–�oddział�
Muzeum�Fryderyka�chopina�w�warszawie;�
Żelazowa�wola�15,�46/863�33�00;�czynny:�
do�30�marca:�wtorek�–�niedziela��w�godz.�
9.00-17.00�(ostatni�zwiedzający�wpuszczani�

są�o�16.15,�Dom�Urodzenia�zamykany�jest�
o�16.45),�poniedziałek�czynny�tylko�park;�
bilety:�normalny�–�park�i�muzeum�23�zł,�
park�7�zł;�ulgowy�–�park�i�muzeum�14�zł,�
park�4�zł;�bilety�dla�posiadaczy�karty�dużej�
rodziny�normalny�–�park�i�muzeum�11,5�zł;�
park�3,5�zł,�ulgowy�–�park�i�muzeum�7�zł,�
park�2�zł;�wstęp�wolny:�środa.

��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć�w�du-
żym�formacie;�zespół�Szkół�Ponadgimna-
zjalnych�nr�1�w�łowiczu,�ul.�Podrzeczna�30.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�oddziału�w�łowiczu�archiwum�
Państwowego�m.st.�warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

koncerty
��Sobota, 12 stycznia:
godz.�20.00�–�Snowman�(post�rock,�
elektronika,�psychodelia,�gitarowa�alter-
natywa)�–�klub�hopkultura�w�łowiczu,�
ul.�Podrzeczna�20�(dziedziniec�łok),�
bilety:�30�zł�przedsprzedaż,�40�zł�w�dniu�
koncertu.
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�15.00�–�XVi Festiwal kolęd 
i Pastorałek�–�koncert�finałowy;�Gminny�
ośrodek�kultury�w�Domaniewicach,�ul.�
Główna�3;�wstęp�wolny.

kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��czwartek, 10 stycznia:
godz.�12.00�– X muza – Historia o róż-
nych obliczach: „Podróż Niny”�–�film�
dokumentalny,�prod.�Szwecja,�rok�2005,�
reż.�lena�einhorn,�czas�trwania�120�min.�
Spotkanie�poprowadzi�Grzegorz�Pień-
kowski�–�wykładowca�akademii�Filmu�
i�telewizji,�filmoznawca.�wstęp�wolny.
godz.�15.00�–�„Grinch” –�animowany,�
prod.�chiny,�USa;�reżyseria:��yarrow�che-
ney,�Scott�Mosier;�czas:�1�godz.�30�min.
godz.�17.00�–�„Pech to nie grzech”�
–�komedia�romantyczna,�prod.�Polska;�
reżyseria:�ryszard�zatorski
godz.�17.15�–�„Sergio i Siergiej”�/sala�
ii�–�dramat,�prod.�hiszpania,�kuba;�reż.��
ernesto�Daranas;�czas:�93�min.
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OcH! – „Whiplash”�/sala�ii�–�
dramat,�muzyczny�prod.�USa;�reżyseria:�
Damien�chazelle;�czas:�105�min.;�13�zł;
godz.�19.15�–�„zabawa zabawa” –�
dramat,�komedia�prod.�Polska;�reżyseria:��
kinga�Dębska,�czas:�1�godz.�28�min.
��Piątek, 11 stycznia:
godz.�16.15�– „królowa Śniegu: Po dru-
giej stronie lustra”�–�animacja,�familijny,�
przygodowy,�prod.�rosja;�reż.�robert�
lence,�aleksey�tsitsilin;�czas:�80�min.
godz.�17.00�–�„zabawa zabawa”�/�sala�ii
godz.�18.00�–�„underdog”�/�premiera�–�
film�prod.�Polska;�reż.�Maciej�kawulski;�
czas:�80�min.
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OcH! – „Dzikie historie” /�sala�ii��
–�reż.�Damian�Szifron,�argentyna/hiszpa-
nia�2014,�122�min.;�bilety�13�zł
godz.�20.30�–�„underdog”�/premiera
��Sobota, 12 stycznia:
godz.�16.15�– „królowa Śniegu: Po 
drugiej stronie lustra”
godz.�17.00�–�„zabawa zabawa”�/�sala�ii
godz.�18.00�–�„underdog�
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OcH! „Samba”�/�sala�ii�–�reż.�
olivier�Nakache,�eric�toledano,�Francja�
2014,�120�min.;�bilety�13�zł

telefony
 � informacja: PkS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe��

999�alarmowy
 �taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PuP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �urząd miejski w Głownie�42-719-11-51
 �urząd miasta-Gminy w Strykowie  

42-719-80-02
 �kRuS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej zbiórki Odpadów 

komunalnych,�teren�zGkiM�w�Strykowie�
ul.�Batorego�25,�czynny:�wt.–pt.�w�godz.�
10.00-18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;��

w Głownie�42-719-20-20;��
w Strykowie:�42-719-80-07

 �Straż pożarna:�998,��
w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy
 �lecznica dla zwierząt w Głownie:�

42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie:�42-719-80-24�

 �zakład pogrzebowy  
w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe��

w Głownie�42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne 

w Strykowie 42-719-80-10;��
w zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 10 stycznia:
ul.�kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
piątek, 11 stycznia:��
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
sobota, 12 stycznia:
ul.�Sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
niedziela, 13 stycznia: 
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
poniedziałek, 14 stycznia:  
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
wtorek, 15 stycznia:  
ul.�zgierska�27,�tel.�736-697-733
środa, 16 stycznia:  
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
apteki pełnią dyżury:��
w�dni�powszednie�od�zakończenia�zmiany�
dziennej�do�8.00�dnia�następnego;��
sob.�w�godz.�20.-8.�dnia�nast.;��
niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 13 stycznia:  
pl.�łukasińskiego�15,tel.�42�719-80-85,�
apteka�pełni�dyżur�w�godz.�9-14.
��Punkt apteczny  
w Popowie Głowieńskim nr 35 
tel.�42�719-57-57,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.
��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30
��Punkt konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��
ul.�kilińskiego�2�pok.�nr�2,�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;�
Stryków,�ul.�kościuszki�29,�pon.-pt.�12-16

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia Św. marcina w Strykowie:�
8:00,�9:30,�11:00,�18:00

��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00

koncerty
��Sobota, 12 stycznia:
godz.�17.00�–�„Niesułków dzieciakom”�
–�koncert�z�okazji�27.�Finału�wośP,�
wystąpią:�zespół�dziecięcy�Samosiejka,�

klub�seniora�Nasza�Ferajna;�sprzedaż�
cegiełek�fantowych,�poczęstunek;�Domu�
kultury�w�Niesułkowie.�
godz.�17.00-19.30�– „Nie czuj się winny” 
–�koncert�noworoczny,�wystąpi:�
orkiestra�parafialna�kościoła��
pw.�św.�Marcina�w�Strykowie;��
w�przerwie�degustacja�win�z�piwnic�oko-
licznych�mieszkańców�oraz�domowych�
wypieków�kGw�Swędów.�w�trakcie�
koncertu�zbierane�będą�datki�do�puszki�
wośP;�sala�oSP�Swędów.�wstęp�wolny.
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�14.00-22.00�–�koncert na rzecz 
WOŚP,�wystąpią�m.in.:�iwona�węgrow-
ska,�Diwers�Dance�(disco�polo),�arnold�
Band,�Julia�rosak,�DJ�zalep;�prowa-
dzone�będą�też�licytacje�i�światełko�do�
Nieba.�Plac�łukasińskiego�w�Strykowie.
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�16.00�–�Noworoczne granie 
i śpiewanie�–�kolędowo-karnawałowy�
koncert�noworoczny,�wystąpią�zespoły�
i�soliści�oraz�chóry�reprezentujące�Szkołę�
Muzyczną�w�Głownie,�związek�Nauczy-
cielstwa�Polskiego�w�Głownie�oraz�Studio�
Piosenki�Mok�Głowno;�pokaz�tańca��
w�wykonaniu�zespołu�GolD�Głowno.�
Miejski�ośrodek�kultury�w�Głownie,��
ul.�kopernika�45.�wstęp�wolny.

wystawy
��„Powrót do Ogrodów Sztuk”��

– wystawa�autocynkografii�i�monotypii�
henryka�Płóciennika,�czynna�od�ponie-
działku�do�pt.�w�godz.�9.00-17.00;��
Galeria�Bank&DM�w�Głownie,�ul.�Młynarska�

5/13,�i�piętro�(budynek�Banku�Spółdziel-
czego).

��Wojciech korkuć: plakaty –�wystawa�
prac�jednego�z�najwybitniejszych��
współczesnych�plakacistów�polskich,�
czynna�do�20�stycznia;�dworzec�PkP�
w�Strykowie,�ul.�Batorego,�wstęp�wolny.

inne
��Sobota, 12 stycznia:
godz.�18.00�–�Spotkanie opłatkowe 
członków�i�sympatyków�związku�emery-
tów,�rencistów�i�inwalidów;�sala�oSP�
w�Głownie,�ul.�złota�1.�
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�10.00�–�WOŚP: licytacje  
przejazdów z kierowcami rajdowymi�–�
tor�łódź�w�kiełminie;�wstęp�na�tor�
bezpłatny.
godz.�14.30-18.00�–�„kraina Gagatka 
Pomaga”�–�atrakcje�dla�dzieci,�pomiar�
cukru,�rejestracja�dawców�szpiku�i�inne;�
datki�zbierane�do�puszek�przeznaczone�
będą�na�wośP;�Dom�kultury�w�Stryko-
wie,�pl.�łukasińskiego�4.�
godz.�18.00-19.30�–�licytacja  
gadżetów WOŚP�(m.in.�budzik,�breloki,�
kalendarze,�notesy,�koszulki,�torba,�kubek�
czy�rozgrzewająca�herbatę);�restauracja�
„europa”�w�Głownie,�ul.�Swoboda.
��Piątek, 15 lutego:
godz.�21.00�–�„Gramy z sercem  
dla Romana”�–�dyskoteka�charytatywna,��
z�której�dochód�zostanie�przeznaczony�
na�leczenie�romana�Marczyka;�zagrają�
m.in.:�DJ�cue,�DJ�ann.k�i�DJ�hajdi;�
sala�ochotniczej�Straży�Pożarnej��
w�Głownie,�ul.�złota�1.�Bilety:�10�zł.

 iNFORmatOR�GłowieńSki�i�StrykowSki�

OFeRty PRacy
Powiatowy�UrząD�Pracy�w�łowiczU
(oferty�z�dnia�8.01.2019�r.)

�� kasjer�sprzedawca
�� Pracownik�porządkowy
�� operator�maszyn�do�produkcji�wyrobów�
z�drutu,�lin,�siatek�i�kabli

�� czynności�pomocnicze�przy�produkcji�
spożywczej

�� operator�zautomatyzowanej�linii�
produkcyjnej

�� Monter�/�konserwator�urządzeń�
przeciwpożarowych

�� Pracownik�produkcji�elementów�
metalowych

�� księgowa-fakturzystka
�� asystent�rodziny
�� opiekun�osoby�starszej
�� Pomoc�administracyjna
�� kucharz

SkaRB ROlNika 
NotowaNia�z�tarGowiSka�MieJSkieGo�
(ceny�z�dnia�8.01.2019�r.)

� � w�łowiczu� w�Głownie
buraki�czerwone� kg� 2,00� 2,00
cebula�� kg� 2,50� 2,00-2,50
czosnek� szt.� 2,00� -
gruszki� kg� 4,00� 2,00
jabłka� kg� 0,50-1,50� 1,00-2,00
jaja�fermowe� 15�szt.� 7,00-10,00�
jaja�wiejskie� 15�szt.� 9,00-12,00� 12,00
kapusta�kiszona� kg� 4,00-5,00� 5,00
miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00
marchew�� kg� 2,00-2,50� 2,50
ogórki�kiszone� kg� 6,00� -
pietruszka� kg� 5,00-6,00� 5,00
por� szt.� 2,00-2,50� 2,00
rzodkiewka� pęczek� 2,50� -
sałata� szt.� 2,50� -
seler� szt.� 4,00� 3,00
włoszczyzna�� pęczek� 3,50� 3,50
ziemniaki�� kg� 1,50-1,80� -

ROlNik SPRzeDaje 
(ceny�z�dnia�8.01.2019�r.)

Żywiec wieprzowy:

�� różyce:�3,50�zł/kg+Vat

�� Domaniewice:�3,50�zł/kg+Vat

�� chąśno:�3,40�zł/kg+Vat

�� Skowroda�Płd.:�3,70�zł/kg+Vat

�� karnków:�3,50�zł/kg+Vat

�� kiernozia:�3,40�zł/kg�+�Vat

Żywiec wołowy:

�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+Vat,��
krowy�5,50�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat

�� różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat

godz.�20.30�–�„underdog”�
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�16.15�– „królowa Śniegu:  
Po drugiej stronie lustra”
godz.�17.00�–�„zabawa zabawa”�/�sala�ii
godz.�18.00�–�„underdog”�
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OcH! „Powtórnie narodzony”�/ 
sala�ii�–�reż.�Sergio�castellitto,�hiszpania/
włochy�2012,�127�min.;�bilety�13�zł
godz.�20.30�–�„underdog”
��Poniedziałek – czwartek, 

    14-17 stycznia: 
godz.�16.15�– „królowa Śniegu:  
Po drugiej stronie lustra”
godz.�18.00�–�„underdog”�
godz.�19.00�–�„zabawa zabawa”�/sala�ii
godz.�20.30�–�„underdog”

inne
��czwartek, 10 stycznia:
godz.�18.00�–�Warsztaty perkusyjne 
oraz�prezentacja�sprzętów�perkusyjnych�
marki�roland;�prowadzenie:�Mariusz�Mo-
carski�(perkusista�sesyjny�i�koncertowy);��
klub�hopkultura�w�łowiczu,�ul.�Podrzecz-
na�20�(dziedziniec�łok).�wstęp�wolny.
��Piątek, 11 stycznia:
godz.�12.00�–�Polonez maturzystów;�
przed�tańcem:�krótkie�przemówienie�
i�życzenia�od�starosty�łowickiego;��
Stary�rynek�w�łowiczu.�
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�14.00-20.00�–�Finał Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy  
w Bolimowie –�w�programie�m.in.�loteria�
fantowa,�występy�lokalnych�artystów;��
Gminny�ośrodek�kultury�w�Bolimowie,�
ul.�łowicka�9.
godz.�17.00�–�„Opowieść Wigilijna” 
według�charlesa�Dickensa�–�spektakl�w�
wykonaniu�uczniów�szkół�pijarskich;�sala�
gimnastyczna�Pijarskich�Szkół�królowej�
Pokoju,�ul.�Pijarska.�wstęp�wolny.
��Środa, 16 stycznia:
godz.�9.00-12.00�–�Bezpłatne szkolenia 
zuS:�Nowe�zasady�ustalania�podstawy�
wymiaru�składek�,,Mały�zUS”;�Program�
Płatnik;�e-akta�–�skracamy�czas�prze-
chowywania�akt�pracowniczych;�zUS�
inspektorat�w�łowiczu,�ul.�kaliska�8�
pok.�3.�zapisy:�46�830-17-02.
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Ogłoszenia

 
PuNkty PRzyjmOWaNia OGŁOSzeń DROBNycH DO „NOWeGO ŁOWiczaNiNa”: BiuRO OGŁOSzeń ŁOWicz,�Ul.�PiJarSka�3a; BeDNaRy,�SkleP�P.�PaPierNik�24a;�BOBROWNiki 27,�SkleP�P.�Pacler;�BOlimóW,�Ul.�ryNek�kościUSzki�
17,�SkleP�„ewa”,�P.�PaPierNik;�DOmaNieWice,�Ul.�GłówNa�26,�SkleP�P.�JakUBiak;�GąGOliN POŁuDNiOWy,�SkleP�„koS”;�iŁóW:�Pl.�ryNek�StaroMieJSki�21;�SkleP�P.�PaPierowSkieGo;�kOcieRzeW PóŁNOcNy 37a,�SkleP�P.�kryGier; 
kuRaBka 17a,�SkleP�P.�toPolSkieJ;�ŁOWicz,�oS.�Bratkowice,�kioSk�lotto;�ŁySzkOWice,�SkleP�„DUet”,�Ul.�GMiNNa�6;�NieBORóW,�al.�leGioNów�PolSkich�18,�SkleP�P.�FiGata;�NOWa SucHa 22,�SkleP�P.�Siewiery;�OStRóW 
20,�SkleP�P.�BeJDy;�OSmOliN:�Ul.�ryNek�2,�SkleP�P.�Serwach;�Ul.�ryNek�19,�SkleP�SPoŻywczo-PrzeMySłowy;�PSzczONóW 147,�SkleP�P.�liPińSkieGo;�SaNNiki,�Ul.�warSzawSka�183,�SkleP�P.�olkowicz;�SOBOta,�Pl.�zawiSzy��
czarNeGo�12,�SkleP�P.�Bińczak;�SOkOŁóW 19,�SkleP�P.�GłowackieGo;�StacHleW 113a,�SkleP�P.�wierzBickieJ;�StaRy DęBSk 6a,�SkleP�SPoŻywczo-PrzeMySłowy,�ŚleSzyN,�Ul.�GórNa�5,�SkleP�P.�MączyńSkieJ;��zaWaDy 67,�
SkleP�P.�SokalSkieJ;�zŁakóW BOROWy 139a,�SkleP�P.�Piecki;

„WieŚci z GŁOWNa i StRykOWa”:�BiuRO OGŁOSzeń�GŁOWNO,�Ul.�łowicka�40;�DmOSiN 1:�PiekarNia�BoŻeNa,�krzeSzewSka;�StRykóW:�Stary�ryNek�1;��Ul.�cMeNtarNa�12.

„NOWy ŁOWiczaNiN„ WyDaNie Dla ŻycHliNa i OkOlic”: BeDlNO 28 SkleP�MiNi-MaG;�DOBRzeliN�SkleP�„MaGDa”,�Ul.�wł.�JaGiełły;�PacyNa,�Ul.�towarowa�4,�SkleP�P.�M.�DUrki;�Plecka DąBROWa,�SkleP�„MoNika”;�PODczacHy 
16,�SkleP�SPoŻywczo-PrzeMySłowy;�ŚleSzyN,�Ul.�GórNa�5,�SkleP�P.�MączyńSkieJ;�ŻycHliN,�Ul.�29�liStoPaDa�28,�SkleP�SPoŻywczo-PrzeMySłowy.

WyDaWca i ReDakcja Nie PONOSzą ODPOWieDzialNOŚci za tReŚć OGŁOSzeń i Reklam OPuBlikOWaNycH zGODNie z aRt. 36 uStaWy  z DNia 26.01.1984 R. „PRaWO PRaSOWe”

samochodowe
kupno

��złomowanie�Pojazdów-�
zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�rząśno�13,�
tel.�602-123-360.

 �Subiekt Nieborów auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �auta każde kupię, tel. 500-308-011.

 �auta każde kupię, najlepsze ceny, 
tel. 786-263-059.

��każdego�Dostawczego,�tel.�
725-562-998.

��każdego�Mercedesa,�toyotę,�tel.�
725-361-836.

sprzedaż
��aUDi�a6�c5�avant�benzyna/gaz,�

Bezwypadkowe.�w�kraju�od�2014r.�
Nowoczesna�instalacja�gazowa.�Stan�
wnętrza�bdb.�tapicerka�bez�przetarć.�
oryginalny�lakier�bez�korozji,�opony�
wielosezonowe�2017r.,�aktualne�oc�,�
11.000zł,�tel.�693-705-799.

��aUDi�a3,�1.4�turbo,�2009�rok,�
granatowy�metalik;�20.800�zł,�możliwość�
zamiany�(tańszy),�tel.�513-329-718.

��aUDi�a4�Diesel�150�kM,�2006�
rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�
w�rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�
604-706-309.

��aUDi�a6,�2.5tDi,�tel.�693-531-562,�
782-667-551.

��BMw,�2001�rok,�diesel,�tel.�
692-387-028.

��citroËN�Berlingo,�2003�rok,�
Multispace�2.0�hDi,�tel.�695-975-023.

��Fiat�Grande�Punto,�1.2,�2010/11�rok,�
35.000�km,�i�właściciel,�salon�Polska,�tel.�
722-090-134.

��Fiat�Palio�weekend,�1999�rok,�
tel.�(46)�838-85-84.

��Fiat�Punto,�benzyna,�2005�rok,�tel.�
509-807-410.

��Fiat�Seicento,�1999�rok,�tel.�
887-693-960.

��Fiat�Seicento�SX,�900,�stan�bdb.,�tel.�
606-212-846.

��Fiat�Seicento,�1999�rok,�idealny,�tel.�
794-301-799.

��ForD�c-Max,�1.6�benzyna+gaz,�2008�
rok,�hak,�tel.�663-531-509.

��ForD�Focus,�1.6�diesel,�2006�rok,�
stan�dobry,�tel.�698-814-037.

��ForD�Fusion,�2004�rok,�181.000�km,�
srebrny,�dobrze�utrzymany,�4.500�zl,�tel.�
601-303-395.

��Golf�Vi,�1.6�tDi,�model�2011,�tel.�
607-386-717.

��lublin,�izoterma,�3,5�t.,�1998�rok,�tel.�
727-944-414.

��MazDa�626,�1.8�benzyna/gaz,�1995�
rok,�tel.�605-680-709.

��MerceDeS�atego�815,�tel.�
697-536-596.

��NiSSaN�almera,�1998�rok,�mały�
przebieg,�tel.�608-620-345.

��NiSSaN�Juke,�1.6,�2012�rok,�61.000�
km,�bogate�wyposażenie,�klimatyzacja,�
tel.�508-194-123.

��NiSSaN�Primera,�uszkodzony,�tel.�
600-932-175.

��oPel�antara,�2007�rok,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�603-741-475.

��oPel�astra�iii,�1.6�benzyna,�2005�rok,�
tel.�606-348-077.

��oPel�astra,�1.6�lPG,�2008�rok,�
klimatyzacja,�tempomat,�aBS,�tel.�
786-177-772.

��oPel�corsa,�1.3�cDti,�2008�rok,�tel.�
781-222-125.

��oPel�corsa�c,�1.3�cDti,�2005�rok,�tel.�
600-369-623.

��oPel�corsa,�1.0,�2002�rok,�
5-drzwiowy,�zarejestrowany,�tel.�
696-886-742.

��oPel�corsa,�1.2,�2014/15�rok,�
18.000�km,�i�właściciel,�salon�Polska,�
serwisowany,�tel.�695-323-452.

��oPel�corsa,�1.2,�2013�rok,�62.000�
km,�salon�Polska,�serwisowany,�tel.�
600-944-728.

��oPel�insignia,�2,0�cDti,�2009�rok,�tel.�
723-490-799.

��oPel�Vectra,�1.9�cDti,�2005�rok,�
bezwypadkowy,�tel.�600-369-623.

��oPel�zafira,�1,6,�2003�rok,�tel.�
606-348-077.

��oPel�zafira,�2.0�Dti�diasel,�2001�
rok,�290.000�km,�srebrny,�6.800�zł,�tel.�
665-997-827.

��PeUGeot�206,�2001�rok,�tel.�
515-277-426.

��PeUGeot�407,�2.2�hDi,�2006�rok,�170�
kM,�pełne�wyposażenie,�19500�zł,�tel.�
605-233-844.

��reNaUlt�clio�1.2�16�V,�kwiecień�
2016,�37.000�km,�samochód�wzięty�z�
salonu,�39.000�zł,�tel.�694-818-626.

��reNaUlt�clio,�1.6�16V�benzyna/gaz,�
2006�rok,�czarny,�tel.�604-706-309.

��reNaUlt�kangoo,�1.5,�2004�rok,�
uszkodzone�wtryskiwacze�i�pompa�
wtryskowa,�tel.�795-950-870.

��reNaUlt�kangoo,�1.5�Dci,�2006�rok,�
wersja�ciężarowa;�renault�clio��
1.2�benzyna�2009�rok,�tel.�601-297-797.

��reNaUlt�Megane,�1.4�benzyna,�2002�
rok,�tel.�660-809-334.

��reNaUlt�Scenic,�1.4�benzyna,��
2000�rok,�po�generalnej�naprawie,�
komplet�opon�zimowych,��
ubezpieczony�do�09.05.2019,�tel.�607-
442-383,�łowicz.

��Seat�altea�Xl,�2.0�140�kM,�2007�rok,�
tel.�725-668-616.

��Seat�leon�ii,�1.6�MPi,�2005�rok,�
czarny,�tel.�726-843-466.

��Seat�leon,�1.9�tDi,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�
km,�bogate�wyposażenie,�cena�
konkurencyjna,�tel.�604-706-309.

��SkoDa�Fabia�kombi,�1.9�tDi,�2003�
rok,�tel.�606-348-077.

��SkoDa�octavia,�1.6,�gaz,�2009�rok,�tel.�
502-158-649.

��SkoDa�rapid,�1.2,�2013�rok,�beż�
metalic,�przebieg�40.000�km,�tel.�
726-843-466.

��SkoDa�rapid,�2013�rok,��
pierwsza�rejestracja�2014,�hatchback,�
132.000�km,�biała,�bogate�wyposażenie,�
dobrze�utrzymana,�29.000�zł,�tel.�
605-877-477.

��toyota�auris,�1.4,�2008�rok,�kupiona�
w�salonie,�bezwypadkowa�(w�zamianie�
mogę�przyjąć�tańszy),�tel.�513-375-786.

��toyota�auris,�1.3�benzyna,�
2010�rok,�Salon�Polska,�i�właściciel,�
5-drzwiowy,�złoty�metalik,�103.000�
km,�bezwypadkowy,�23.900�zł,�tel.�
608-174-892.

��toyota�corolla,�1.4,�2005�rok,�tel.�
606-348-077.

��toyota�corolla�Verso,�2.0�D4D,�2005�
rok,�7-osobowa�(w�rozliczeniu�przyjmę�
tańszy),�tel.�513-375-786.

��toyota�rav�4�ii,�diesel,�2005�rok,�tel.�
693-919-412.

��toyota�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.200�zł,�tel.�513-375-786.

��Vw�Beetle,�1.9�tDi,�2004�rok,�
klimatyzacja,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

��Vw�Golf,�1.8�benzyna/gaz,�1996�rok,�
tel.�785-959-817.

��Vw�lt�35�Max,�1998�rok,�tel.�
697-212-154.

��Vw�Passat,�2.0�tDi�kombi,�2010�rok,�
tel.�606-486-555.

��Vw�Passat,�1.9�tDi�sedan,�2001�rok,�
tel.�889-585-186.

��Vw�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�513-375-786.

��Vw�Passat�kombi,�1.9�tDi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony�(w�zamianie�
przyjmę�mniejszy),�tel.�513-375-786.

��Vw�Passat,�limuzyna�benzyna,��
2012�rok,�garażowany,�i�właściciel,�
brązowy�metalik,�łowicz,�tel.�
696-741-976.

��Vw�Polo,�1.2,�2005�rok,�tel.�
606-348-077.

��Vw�Polo,�1.4MPi,�2002�rok,��
w�oryginale,�bezwypadkowy,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

��Vw�touran,�1.9�tDi,�2003�rok,��
329.000�km,�biały,�stan�dobry,�tel.�
790-614-653.

inne
��kluczyki,�piloty,�stacyjki,�kodowanie.�

Głowno�Strażacka�2,�tel.�606-319-335.

��Sprzedam�autolawetę,�tel.�
725-522-379.

��Usługi�autolawetą,�niskie�ceny,�tel.�
725-522-379.

��Przyczepka�samochodowa�2-osiowa�
4x2,�stelaż,�plandeka�3.800�zł,�tel.�
605-896-130.

motorowe

kupno
��kupię�stare�motocykle�wSk,�Shl,�

Mz,�Junak,�motorynka,�komarek,�tel.�
609-942-407.

��kupię�wSk,�Shl,�Junak,�motorynka,�
inne,�tel.�513-185-357.

��kupię�stare�motocykle�(wSk,�Shl,�
Junak�itp.),�tel.�725-710-267.

��kupię�stare�motocykle,�części�
prywatna�kolekcja,�tel.�603-444-431.

sprzedaż
��Motocykle,�skutery,�quady,�części,�

akcesoria,�serwis,�naprawy,�Głowno,�
łódzka�4,�tel.�(42)�710-76-11.

garaże

wynajem
��Garaż�do�wynajęcia,�okol.�

konopnickiej,�tel.�603-555-327.

nieruchomości

kupno
��kupię�ziemię,�gm.�łyszkowice,�okolice,�

tel.�502-602-463.

��kupię�ziemię�w�gminie�Nieborów,�tel.�
692-882-448.

��kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�
607-809-288.

��kupię�mieszkanie�w�łowiczu,�tel.�
721-907-721.

��kupię�mieszkanie�do�remontu,�może�
być�zadłużone,�tel.�723-505-763.

��kupię�mieszkanie�50-60�mkw.,�
maksymalnie�do�3�piętra�najlepiej�do�
remontu,�tel.�785-198-619.

sprzedaż
��Sprzedam�1/6�udziału�w�domu,�tel.�

531-217-794.

��Sprzedam�2,5�ha�ziemi�z�budynkami,�
Bednary,�tel.�698-334-328.

��Dom,�tel.�881-087-040.

��Budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�Polesie,�
rzeka,�możliwość�wykopania�stawu,�tel.�
603-878-783.

��Sprzedam�lub�zamienię�dom�pod�
łowiczem�na�bloki,�tel.�606-967-338.

��Sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,�5�
km�od�łowicza,�tel.�509-231-973.

��Działka�rolno-budowlana�1,01�ha�w�
Mysłakowie,�częściowo�zalesiona,�tel.�
503-935-863.

��Budynek�nadający�się�na�magazyn�
lub�halę�produkcyjną�1000�mkw,�tel.�
663-881-721.

��Domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.,�
budowlano-usługowa,�narożna,�łowicz,�
tel.�603-878-783.

��ziemia�rolno-budowlana�2,86�
ha,�lutynek,�gm.�kocierzew,�droga�
asfaltowa,�142.000�zł,�tel.�693-351-078.

��Działki�budowlane�1.500�m2,�
Nieborów�(ulice�wspólna�i�Polna),�tel.�
781-192-860.

��Dom,�łowicz-Przedmieście,�tel.�
534-767-923.

��Sprzedam�ziemię�4,8�emilianów,�
gmina�Bielawy,�tel.�880-850-702.

��Sprzedam�działkę�budowlaną��
o�pow.�1�ha�w�Bielawach,�tel.�
784-843-470.

��Dom�293�m2,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�m2,�wszystkie�media,�
łowicz,�Grunwaldzka,�tel.�501-932-818.

��Domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�m2),�dojazd�asfalt,�woda�na�
działce,�prąd�w�drodze,�tel.�601-255-238.

��Dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�Bednary-Sypień�lub�
całość�86�arów,�tel.�694-804-682.

��Sprzedam�ziemię�rolną,�świeryż�ii,�tel.�
664-063-688.

��Pół�bliźniaka,�w�stanie�surowym,�
zamkniętym,�tel.�609-009-558,�po�16.00.

��Sprzedam�mieszkanie�os.�Bratkowice,�
4�pokoje,�72�mkw,�iV�piętro,�tel.�
784-306-365.

��Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Jeziorko,�tel.�
791-502-101.

��atrakcyjna�działka�budowlana�
3300�m,�Bratoszewice�ul.�wolska,�tel.�
724-616-430.

 �Sprzedam 5 ha kalenice k/
Łyszkowic, blisko zjazdu a-2, prąd, 
woda, możliwość dokupienia ha, tel. 
504-184-850.

��Działka�rolno-budowlana�1,19�ha,�
Niedźwiada,�tel.�793-449-117.

��Sprzedam�działki�inwestycyjne�w�
łowiczu�w�pobliżu�Baumitu�o�pow.�4400�
lub�7700mkw,�tel.�537-462-292.

��wynajmę�lub�sprzedam�piękną�
nieruchomość,�łowicz,�tel.�694-234-240.

��Sprzedam�ziemię�rolną�5,26�ha�(dwa�
kawałki:�2,58�i�2,68),�Bąków�Górny�przy�
drodze�nr�92,�tel.�793-777-035.

��Sprzedam�działkę�1,07�ha,�Małszyce,�
tel.�793-777-035.

��Działka�rekreacyjna,�tel.�721-502-525.

��Dom�mieszkalno-gospodarczy,�działka�
2100�mkw.,�między�łowiczem�a�kutnem,�
tel.�721-152-385.

��Działka�rolno-budowlana,�wrzeczko,�
przy�drodze�wojewódzkiej,�tel.�
607-264-365.

��ziemia�rolna�9�ha,�kompina,�tel.�
600-407-379.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne��
w�Dzierzgówku�pow.�8,88,��
z�zabudową,�w�całości,�tel.�602-840-827,�
696-230-340.

wynajem
��wynajmę�lokal�użytkowy�50�mkw.,�

wszystkie�media,�ogrzewanie�gazowe,�
łowicz,�tel.�607-442-383.

��wynajmę�kwatery�pracownicze�
dla�Ukraińców�i�firm�polskich,�tel.�
502-903-192.

��wezmę�w�dzierżawę�każdą�ilość�ziemi,�
dobre�stawki,�płatność�na�czas,�tel.�
796-260-112.

��wynajmę�lokale:�25,�100,�200�m2,�tel.�
790-388-010,�centrum�łowicza.

��wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�kanały,�
wysokość�5m,�ogrzewany,�duży�plac�
parkingowy,�łowicz�ul.�armii�krajowej,�
tel.�601-888-400.

��wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�łowicz,�ul.�
Stanisławskiego,�ul.�Długa.�wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700�mkw.,�tel.�
534-500-595.

��wynajmę�lokal�nad�apteką�Słoneczko,�
ul.�krakowska,�tel.�607-809-288.

��lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
zduńska,�tel.�883-201-761.

��Budynek�inwestycyjno-gospodarczy:�
łowicz,�tel.�508-953-694.

��M4,�parter,�garaż,�tel.�731-888-680,�
po�17:00.

��wynajmę�mieszkanie�w�centrum�
Głowna,�wszystkie�media.��
Domek,�oddzielne�wejście,�tel.�
607-604-344.

��wynajmę�mieszkanie�(pokój+kuchnia),�
iVp,�os.�kostka,�tel.�530-221-922,�
606-703-904.
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��Do�wynajęcia�lokal�o�pow.�37�mkw.,�
wolnostojący,�pod�dowolną�działalność,�
łowicz,�ul.�Dworcowa�1,�tel.�506-091-126.

��kawalerka�do�wynajęcia,�tel.�
572-298-540.

��Pokoje�do�wynajęcia,�łowicz,�tel.�
731-113-626.

��wynajmę�lokal�40�mkw.,�łowicz�
centrum,�tel.�691-961-224.

��wynajmę�2�pokoje�z�kuchnią,�i�
piętro,�os.�Sikorskiego,�Głowno,�tel.�
601-385-535.

��wynajmę�mieszkanie�Bratoszewice,�
tel.�609-941-041.

kupno różne
��Monety,�starocie,�tel.�606-941-752.

��Przyjmę�gruz�ceglano-betonowy,�
ziemię�bez�gliny,�tel.�515-277-426.

��kupię�cegłę,�drut,�krokwie,�łaty,�tel.�
607-809-288.

��kupię�orzechy�włoskie,�tel.�
608-613-658.

��Przyjmę�czarną�ziemię,�tel.�
512-544-156.

��kupię�orzechy�włoskie�1,50�zł/kg,�tel.�
570-108-356.

��kupię�topolę,�dęba,�inne,�tel.�
795-377-074.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. 600-895-026.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�po�
obróbce�mechanicznej,�tel.�601-239-779.

��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��kosiarki,�gałęziarki,�kompresory,�tel.�
513-666-808.

��Drewno�opałowe,�tel.�605-350-355.

��Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�
885-459-698.

��Drewno�opałowe,�tel.�798-877-090.

��krajzega,�szlifierka�taśmowa,�tel.�
503-830-451.

��Meble,�tel.�695-778-924.

��Piec�c.o.�32�kw�ze�sterownikiem,�500�
zł,�tel.�692-434-273.

��wózek�paleciak,�tel.�693-830-160.

��Meble�pokojowe.�tanio!,�tel.�
660-914-401.

��Sprzedam�dachówkę�cementową,�tel.�
516-552-444.

��Spawarka�transformatorowa,�tel.�
516-552-444.

��Sprzedam�bale�drewniane�wiąz�gr.�
5,20�cm,�tel.�604-367-904.

��Mieszalnik�do�betonu�poj.�1.000�dm3,�
zagęszczarkę�100�kg,�tel.�725-710-267.

��Paleciak�do�skrzyniopalet,�tel.�
601-286-499.

��Mauzery�1.000�litrów�bez�stelaża,�tel.�
601-286-499.

��Sprzedam�meble�Balaton,�tel.�
530-013-864.

��Drewno�opałowe,�dębowe�pocięte�na�
długość�25�cm,�tel.�605-896-130.

��Betoniarka�250�l,�500�zł,�tel.�
734-156-417.

��łyżwy,�rolki,�tel.�500-519-872.

��topola�i�obciążniki�ciągnikowe,�tel.�
730-816-171.

��Piec�na�groszek,�tel.�791-785-230.

��Piach,�żwir,�ziemia,�kamień�do�
drenażu,�transport�małym�autem�5�ton,�
tel.�605-896-130.

��Narty�męskie�head�c-200,�160�cm�
długości,�buty�męskie�narciarskie�nr�42,�
buty�damskie�narciarskie�nr�38��
(w�pokrowcach,�zadbane),�tel.�
602-595-254.

��Migomat�ozas�esab�340Pro,�tel.�
697-941-558.

praca

dam pracę
 �zatrudnię mężczyzn i kobiety do 

pracy w pieczarkarni, praca na stałe, 
umowa, kontakt, tel. 605-081-709, 
503-158-403, Dąbkowice Dolne 41, 
gm. Łowicz.

��tonsmeier�centrum�zatrudni��
osobę�na�stanowisko�ładowacz,��
bez�kwalifikacji,�praca�na�terenie�
łowicza,�Żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

��tonsmeier�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�kierowca/
ładowacz,�wymagana�kat.�c,�praca�na�
terenie�łowicza,�Żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

��Szwaczki,�dzianina,�Głowno,�tel.�
607-539-008.

��tonsmeier�centrum�zatrudni�osobę�
na�stanowisko�specjalista�do�spraw�
logistyki,�miejsce�pracy�łowicz,�mile�
widziane�doświadczenie�w�branży�
logistycznej�oraz�znajomość�programu�
SaP,�tel.�(46)�830-35-25.

 �Firma zatrudni spawacza, ślusarza, 
mechanika, tel. (46) 838-88-70.

��zatrudnię�traktorzystę�do�pomocy�w�
gospodarstwie,�tel.�792-387-788,�gmina�
łyszkowice.

 �zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Stryków, dobre 
wynagrodzenie., tel. 605-086-824.

 �zatrudnię na stanowisko 
magazyniera, hurtownia materiałów 
budowlanych, Głowno, dobre 
wynagrodzenie, tel. 601-153-348.

 �zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
602-457-089.

 �Do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa + 
premia, tel. 502-136-701.

 �Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, praca w 
Głownie, tel. 502-136-701.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�
kraj,�chłodnia,�może�być�małe�
doświadczenie,�stała�pensja,�tel.�
790-803-388.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�c+e,�
również�dorywczo�w�ruchu�krajowym,�tel.�
601-385-525.

��zatrudnię�kierowcę�c+e�w�ruch�
międzynarodowym,�tel.�501-038-542.

��zatrudnię�spawacza�metoda�tiG,�
Nieborów,�tel.�506-183-848.

��zatrudnię�pracowników�na�budowę,�
tel.�606-794-645.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�tel.�
608-067-847.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�chłodnia,�
dobre�zarobki,�tel.�608-067-847.

��kierowca�kat.�B,�praca�od�
poniedziałku�do�piątku,�tel.�663-647-066.

��zatrudnię�obsługę�kelnerską,�tel.�
502-323-404.

 �Salon Ślubny maria zatrudni 
krawcową do wykonywania 
poprawek, Łowicz, Powstańców 4B, 
tel. 501-608-641.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�chłodnia�
w�transporcie�krajowym�oraz�tylko�na�
weekendy,�tel.�669-366-368.

��zatrudnię�kierowcę�c+e�(kontenery�
-stałe�trasy),�tel.�693-441-700.

 �Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, tel. 
501-735-885.

��zatrudnię�ekspedientkę,�sklep�
spożywczo-warzywny,�ul.�11�listopada,�
tel.�691-715-550.

��Poszukuję�opiekunki�do�całodobowej�
opieki�starszej�leżącej�kobiety�z�os.�
Sikorskiego,�Głowno�(może�być�z�
Ukrainy),�tel.�731-765-140.

��kierowca�kat.�B�plandeka�8�palet�Unia�
europejska,�tel.�607-539-008.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kuchenną�-weekendowo,�tel.�
504-859-387,�885-353-500.

��Przyjmę�do�pizzerii�kucharza/
pizzermana�na�stałe�z�możliwością�
przyuczenia�oraz�kierowcę�weekendowo,�
tel.�504-859-387,�885-353-500.

��zatrudnię�kierowcę�c+e,�kraj,�tel.�
605-680-709.

��zatrudnię�młodą�kobietę�przy�
produkcji�opakowań�(praca�dodatkowa),�
tel.�501-061-306.

��zatrudnię�tłumacza�języka�
angielskiego�na�1/4�etatu,�tel.�
883-760-108.

��zatrudnię�mechanika�do�naprawy�
ciągników,�maszyn�rolniczych,�tel.�
883-760-108.

��Przyjmę�pomocników�budowlanych,�
tel.�665-373-897.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
naczepa chłodnia, praca na 
terenie kraju, weekendy wolne, tel. 
606-735-365.

��zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�609-846-316.

��Nowa�Szwalnia�w�Głownie�zatrudni�
Panie�do�szycia,�nowy�park�maszynowy,�
praca�cały�rok,�tel.�518-203-421.

��kierowca�kat.�c+e,�transport�krajowy,�
mile�widziane�doświadczenie,�tel.�
691-200-608.

��łupanie�orzechów�włoskich,�tel.�
570-108-356.

��zatrudnię�kierowców�kat.�c+e�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�
3x�weekendy�wolne,�tel.�782-223-211,�
604-237-423.

��aPt�randstad�(47)�zatrudni�do�lekkiej�
pracy�na�produkcji,�3�zmiany,�Stryków,�
darmowy�dojazd,�wysoka�stawka,�tel.�
603-207-005,�501-327-839.

��zatrudnię�panią�do�sprzątania�w�
piekarni,�tel.�509-877-081.

��Przyjmę�do�pracy�do�solarium�młodą�
dziewczynę,�tel.�601-147-409.

��Przyjmę�pomocnika�murarza,�tel.�
662-129-221.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�na�
terenie�kraju,�tel.�506-140-681.

��zatrudnię�pomoc�hydraulika,�
hydraulika,�tel.�691-991-000.

��zatrudnię�pomoc�domową,�tel.�
691-991-000.

��Przyjmę�do�pracy�na�stację�demontażu�
pojazdów�(rozbiórka�aut).�cV:�łowicz,�
armii�krajowej�14�(Skup�złomu).

��Przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę�do�
35�lat.�cV:�Skup�złomu,�łowicz,�armii�
krajowej�14.

szukam pracy
��Podejmę�pracę�jako�kierowca�ce,�na�

wywrotkę,�dorywczo,�na�telefon,�łowicz-
teren,�tacho�na�tarczki,�tel.�605-470-435.

usługi wideo
��wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�

698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�konstrukcje,�
obróbki,�tel.�609-846-316.

��Docieplanie�budynków,�stropodachów�
granulatem�styropianowym;�
kondygnacja:�1200�zł,�tel.�602-570-424.

 �usługi koparko-ładowarką, młotem 
hydraulicznym; koparką gąsienicową, 
tel. 790-606-451.

 �usługi minikoparką, tel. 
608-612-013.

��kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�usługi�
kruszarką,�tel.�693-565-564.

��Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�668-591-725.

��www.remontystrykow.pl,�tel.�663-987-
289,�721-894-202.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�
724-956-210.

 �tynki tradycyjne, tel. 537-663-191.

 �Glazura, terakota, tel. 537-663-191.

��kierowanie�budowami,�projekty�
indywidualne,�adaptacje,�tel.�
693-184-322.

��tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�725-668-616.

��cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�
504-960-515.

��Dachy:�naprawa,�wymiana,�podbitki,�
tel.�607-610-786.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. 
605-416-083.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. 
605-416-083.

��Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�506-771-822.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
733-552-113,�601-378-677.

��Malowanie,�tel.�514-347-542.

��Budowanie�domów,�budynków�
gospodarczych,�garaży�od�podstaw�itp.�
tel.�530-026-584.

��tynki�maszynowe,�tel.�796-954-454.

��wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�tel.�
726-395-426.

��cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�501-249-461.

��kompleksowe�remonty,�tel.�
511-568-525.

��elewacje,�docieplenia,�tel.�
506-964-119.

��Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�695-263-945.

��Budowa�domów,�budynków�
gospodarczych,�kompleksowo�z�
dachem.�tynkowanie,�malowanie,�
gipsowanie,�tel.�667-324-294.

��Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�Schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�607-090-260.

��ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy�i�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�
505-700-777.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/k,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�535-466-501.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��remonty,�tel.�603-043-995.

��kompleksowe�remonty�mieszkań,�
kostka�brukowa,�tel.�887-555-801.

��Budowanie�kominów�z�klinkieru�itp.,�
tel.�723-917-819.

��Docieplenia�budynków,�tel.�
666-152-315.

��wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�
532-115-111.

��Malowanie,�ściany�i�sufity,�G/k,�
gładzie,�glazura,�terakota,�montaż�drzwi�i�
okien,�tel.�792-781-446.

��Malowanie,�glazura,�terakota,�remonty�
mieszkań,�tel.�799-268-290.

��Malowanie,�renowacja�kominów,�
ocieplanie�budynków,�tel.�739-021-981.

��Układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�667-189-380.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
sufity�podwieszane,�wszelkie�zabudowy,�
tynki�mozaikowe,�kamień�dekoracyjny,�
gładź,�malowanie,�przeróbki�elektryczne,�
tel.�605-562-651.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�607-612-176.

��adaptacja�poddaszy,�ścianki�działowe,�
gipsowanie,�malowanie,�tel.�607-612-176.

��Usługi�minikoparką,�tel.�697-212-154.

��remonty�„od�a�do�z”,�tel.�
608-195-550.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�glazura,�terakota,�tel.�
790-294-337.

sprzedaż
��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�po�
obróbce�mechanicznej,�tel.�601-239-779.

��wciągarkę�budowlaną,�tel.�
607-809-288.

��Pustak:�bloczek,�nowy,�tanio,�tel.�
603-607-929.

��kocioł�c.o.�olsztyn�z�dmuchawą,�tanio,�
tel.�515-837-676.

��Sprzedaż�części�zamiennych�do�
betoniarek,�koła�zębate�i�pasowe,�wieńce�
żeliwne,�tel.�501-713-102,�www.rawiko.pl.

��wózek�widłowy�Bułgar,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��wózek�widłowy�linde,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

usługi 
instalacyjne

 �usługi hydrauliczne, tel. 
508-862-015.

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�
601-818-310.

 �elektryk, tel. 506-522-852.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�
506-891-289.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
535-466-501.

��Usługi�elektryczne,�tel.�509-838-364.

��Usługi�elektryczne,�tel.�695-894-421.

usługi inne
��rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�
667-732-751.

��wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�
668-591-725.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�504-070-837.

 �zespół, wokalistka, deejay, tel. 
503-746-892.

 �Wycinka drzew, tel. 693-208-999.

��wycinka�drzew,�tel.�696-008-528.

��Polsat,�Nc+,�naziemna,�tel.�
728-188-127.

��Profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni�i�
ogrodów,�tel.�782-718-483.

��wypożyczę�napis�ledowy�loVe,�stół�
wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�parasol,�
dowóz,�tel.�889-994-992.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Pranie�tapicerek�meblowych,�
wykładzin,�krzeseł,�dywanów�metodą�
ekstrakcyjną.�Dojazd�do�klienta�gratis,�tel.�
724-616-430.

��odnawianie�wanien,�tel.�600-979-826.

��DJ,�wodzirej�poprowadzi�
niezapomniane:�wesela,�poprawiny,�
18-nastki,�imprezy�firmowe,�
okolicznościowe,�tel.�503-399-196.

��transport�busem�do�3,5�tony,�(9�
miejsc),�tel.�739-021-981.

��Szkiełkowanie�aluminium�wSk,�Shl,�
Mz,�inne,�tel.�603-444-431.

��renowacja�mebli,�tel.�691-961-224.

��Naprawa�telewizorów.�łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
728-227-030.

matrymonialne
��Poznam�kobietę�do�57�lat�sms�o�sobie,�

tel.�608-029-088.

��Poznam�Panią�do�60�lat,�tel.�
667-572-636.

��Poznam�pannę�po�30-stce�na�
poziomie�do�stałego�związku,�tel.�
603-162-994.

nauka
��Nauczyciel�języka�niemieckiego,�

lekcje,�tel.�505-256-528.

��Język�angielski,�niemiecki,�tel.�
663-684-178.

��Matematyka,�tel.�791-802-482.

��Nauczyciel�języka�niemieckiego�udzieli�
korepetycji,�tel.�691-715-557.

��Nauka�Języka�angielskiego�Jacek�
romanowski,�tel.�607-440-582.

��Matematyka,�tel.�607-440-582.

��angielski,�profesjonalnie,�tel.�
880-233-777.

��Matematyka,�angielski,�tel.�
515-459-141.

��kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego�i�
francuskiego,�wszystkie�poziomy.�
korepetycje,�tel.�604-621-125.

rolnicze – kupno

płody rolne
��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�

transportem,�tel.�783-112-512.

��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�607-202-732.

��zboże�paszowe,�tel.�693-157-117.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�810�
zł,�pszenżyto�750�zł,�pszenica�860�zł,�
transport/załadunek,�leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�505-406-917.

��kupię�zboże�-�każdą�ilość,�odbiór�
luzem,�tel.�603-573-567.

��kupię�owies,�żyto,�pszenicę,�tel.�
733-067-051.

hodowlane
 �kupię byki, tel. 601-307-164.

 �kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 �kupię krowy, tel. 601-307-164.
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 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

 �kupię bydło rzeźne, tel. 
504-181-655.

maszyny
��Siewnik�poznaniak�do�remontu�(może�

być�dziurawy�zbiornik),�tel.�664-981-618.

��kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�Mtz,�MF-255,�t-25�władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�
502-939-200.

��kupię�przyczepę�wywrotkę�może�być�
do�remontu,�tel.�515-710-848.

��każdego�Ursusa,�władymirca,�tel.�
725-361-836.

��kupię�kombajn�anna�2-rzędowy,�tel.�
609-514-291.

��kupię�ciągnik�ogrodniczy�tV,�tel.�
663-243-781.

��kupię�talerzówkę�12x12,�tel.�
794-693-879.

rolnicze - 
sprzedaż
płody rolne

��Sianokiszonka,�Mięsośnia,�tel.�
695-441-197.

��kapusta�kwaszona,�hurt-detal,�FVat,�
tel.�508-194-191.

��Sprzedam�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�słomę,�
tel.�662-585-814.

��Sianokiszonka�baloty,�transport,�tel.�
664-981-618.

��Słoma,�baloty�140x120,�tel.�
664-981-618.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�
888-114-186.

��Sprzedam�siano,�słomę�w�balotach�ze�
stodoły,�tel.�888-437-045.

��Sprzedam�żyto,�tel.�516-299-358.

 �Sprzedam kukurydzę suchą, tel. 
697-714-463.

��Słoma�bele,�tel.�669-419-342.

 �Saletra, saletrzak, mocznik, 
polifoska, wapno granulowane, tel. 
509-171-283.

 �Sprzedam słomę, baloty 120x120, 
tel. 697-714-463.

��Żyto,�tel.�664-981-618.

��Sprzedam�słomę,�siano,�owies,�tel.�
784-843-470.

��zboże,�słoma,�tel.�880-263-930.

��Sprzedam�kukurydzę�suchą,�tel.�
697-825-807.

��Dobre�ziemniaki�na�targowicy,�
w�konkurencyjnych�cenach,�tel.�
725-229-305.

��Sprzedam�słomę,�siano,�świeryż,�tel.�
726-390-515.

��Siano,�słoma�(baloty)�ze�stodoły,�
Guźnia,�tel.�880-918-256,�889-910-333.

��Mieszanka,�tel.�518-406-021.

��Sprzedam�50�ton�pszenicy�i�pszenżyta,�
tel.�661-169-383.

��Sprzedam�bób,�tel.�690-366-739.

��Siano,�słoma,�pszenżyto,�Sromów,�tel.�
667-882-172.

��Siano,�tel.�695-608-817.

��Słoma�w�balotach,�tel.�697-049-235.

 �Siano belki 120x120 z dowozem, 
tel. 509-570-604.

��Sprzedam�pszenicę,�pszenżyto,�
jęczmień,�tel.�604-457-742.

��Siano�w�balotach�suche,�baloty�
sianokiszonki,�lucerna,�koniczyna,�tel.�
698-532-474.

��Sianokiszonka,�siano�w�okrągłych�
belach,�tel.�609-353-426.

��Sprzedam�bób,�tel.�698-980-956.

��Siano,�żyto,�tel.�667-257-460,�po�14:00.

��Słoma�ze�stodoły�(balot�120x120),�tel.�
601-173-977.

��Sprzedam�siano�kostki,�tel.�
605-451-084.

��Siano,�łowicz,�tel.�730-523-191.

��Sprzedam�żyto�20�ton,�tel.�503-562-330.

��Jęczmień�8�ton,�pszenżyto�10�ton,�
słoma�120x120,�tel.�693-286-129.

��kukurydza�sucha,�tel.�724-041-546.

��Słoma�ze�stodoły,�duże�bele,�tel.�
693-944-068.

��Sprzedam�siano�w�kostkach,�słomę�w�
balotach,�tel.�696-274-457.

��Mieszanka�(jęczmień�z�pszenicą),�żyto,�
tel.�697-508-177.

��Sianokiszonka,�obornik,�tel.�
512-831-125.

��Żyto,�tel.�512-544-156.

��owies,�jęczmień,�pszenica,�tel.�
604-871-975.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�692-629-178.

��Mieszanka�zbożowa,�tel.�665-489-282.

��Siano,�sianokiszonka,�tel.�(46)�839-21-
42,�tel.�886-172-988.

��Sprzedam�słomę�120x120�po�prasie�
zmiennokomorowej�kuhn,�śrutownik�
bijakowy�ssąco-tłoczący�11�kw,�tel.�
730-788-742.

��Siano,�słoma,�tel.�721-502-525.

��Sprzedam�baloty�sianokiszonki,�tel.�
516-330-718.

��Sprzedam�bób,�tel.�602-175-570.

��Sprzedam�mieszankę,�pszenicę,�
jęczmień�oraz�słomę,�tel.�605-120-638.

��Sprzedam�siano,�słomę�spod�dachu,�
tel.�605-954-259.

��Sprzedam�słomę�w�balotach�120x120�
ze�stodoły,�tel.�502-600-089.

��Pszenżyto,�tel.�602-689-205.

��Siano�i�słoma,�okrągłe�bele,�tel.�
600-822-089.

��Sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�
667-877-178.

��Siano,�duże�bele,�tel.�607-385-635.

��Sprzedam�sianokiszonkę�w�belach,�tel.�
725-657-607.

��Siano,�okrągłe�bele,�tel.�667-118-104.

��Marchew�jadalna,�tel.�724-320-359.

��Mieszanka,�jęczmień,�pszenżyto,�owies,�
tel.�538-455-989.

��Sprzedam�żboże,�tel.�606-218-403.

��Sprzedam�jęczmień,�pszenżyto�i�
mieszankę,�tel.�691-721-493.

��Sprzedam�lub�zamienię�słomę�na�
obornik,�tel.�609-797-829.

��Sprzedam�50�ton�pszenicy�i�pszenżyta,�
tel.�661-169-383.

��Siano�kostka,�Popów�42.

��Słoma,�siano,�sianokiszonka,�kiszonka�
z�kukurydzy,�tel.�880-877-582.

��Sprzedam�słomę�15zł/sztuka,�tel.�
516-477-037.

��Pszenżyto,�Boczki,�tel.�784-621-588.

��Sprzedam�siano,�słomę,�rębak�i�
owijarkę,�tel.�662-089-395.

��Sprzedam�pszenicę,�tel.�600-608-287.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�600-608-287.

��Sprzedam�wysłodki�suszone�toffi,�tel.�
514-675-863.

��Sprzedam�siano�kostka,�Nowa�Sucha�
51,�tel.�697-892-863.

��Sprzedam�słomę�i�siano�ze�stodoły�w�
małych�kostkach,�tel.�787-436-230.

��Sprzedam�żyto,�tel.�695-416-748.

��Pszenżyto�jare,�owies,�żyto,�tel.�
692-199-767.

��Sprzedam�jęczmień�jary�około�10�ton,�
tel.�698-087-023.

��kukurydza,�owies,�pszenica,�pszenżyto,�
mieszanka,�słoma,�sianokiszonka,�tel.�
506-115-015.

��Słoma�w�balotach�z�mieszanki�ze�
stodoły,�Sierżniki,�tel.�609-241-555.

��Siano,�kostka,�i�pokos;�żyto,�tel.�
662-729-242.

hodowlane
��Sprzedam�jałówki�cielne�i�pod�

zacielenie,�tel.�601-328-131.

��Prosiaki�(duże),�tel.�692-744-802.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��Jałówka�cielna,�wycielenie�2.02.2019,�
tel.�728-894-563.

��Sprzedam�jałówki�wysokocielne,�
mięsne,�okolice�Sannik,�tel.�512-592-291.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
609-788-346.

��Sprzedam�ładne�prosiaki,�tel.�
516-231-119.

��Prosięta,�czatolin,�tel.�501-923-115.

��Prosiaki,�tel.�697-049-235.

��Sprzedam�prosiaki,�czatolin,�tel.�
783-131-955.

��Prosięta,�tel.�607-150-316.

��Jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
697-499-764.

��Prosięta�60�szt.,�po�40�kg,�tel.�
782-583-272.

��Duże�prosięta�11�szt,�240�zł/para,�tel.�
795-155-105.

��Młody�knur,�loszki�i�lochy�prośne,�
prosięta,�łowicz,�tel.�730-523-191.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�881-956-637.

��Jałówki�S.M.�wysokocielne�i�cieliczki�
S.M.,�tel.�503-562-330.

��Sprzedam�jałówkę�dużą,�czarno-białą�
na�wycieleniu,�tel.�784-751-996.

��cielak�Szarolez,�tel.�661-460-987.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
606-438-323.

��Sprzedam�prosiaki�duże,�tel.�
606-438-323.

��Sprzedam�byczka,�tel.�727-472-512.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu�2�
luty,�tel.�699-263-704.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
518-360-010.

��Sprzedam�byczki,�tel.�726-931-728.

��Prosięta,�tel.�667-115-451.

��Prosięta�8�szt,�tel.�606-987-042.

��Sprzedam�3�jałówki�w�tym�1�cielna.�
więcej�info�tel.�517-085-647.

��Prosięta,�tel.�664-135-758,�po�17.00.

��Sprzedam�2�jałówki�do�wycielenia�hF,�
tel.�667-069-481.

��Sprzedam�indyki,�tel.�601-831-647.

��Sprzedam�jałówki�wysokocielne,�
mięsne,�okolice�Sannik,�tel.�512-592-291.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�506-158-384.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�
600-182-410.

��Sprzedam�prosiaki�6�sztuk,�okolice�
Głowna,�tel.�500-296-373.

��Sprzedam�10�prosiąt,�tel.�795-085-720.

��Duże�prosiaki�16�sztuk,�tel.�
507-773-536.

��Byczek�mięsny,�tel.�609-261-389.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�506-465-076.

��Jałówki�cielne,�tel.�791-785-230.

��Sprzedam�jałówkę�na�ocieleniu,�tel.�
602-255-778.

��Sprzedam�trzy�jałówki�wysokocielne,�
tel.�665-281-739,�665-941-224.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�
607-494-146.

��Byczek,�tel.�728-894-563.

maszyny
��agregat�uprawowo-siewny�2.7�metra�

z�walcem�packera�i�hydropakiem�z�2013�
roku�oraz�pług�4-skibowy�zagonowy�z�
2004�roku,�tel.�609-541-340.

��kupię�kombajn�(Bolko,�anna,�karlik),�
sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�
511-713-596.

��Producent�maszyn�do�łuskania�bobu,�
tel.�600-176-795.

��Sprzedam�kombajn�karlik,�tel.�
888-114-186.

��kombajn�anna,�stan�bdb.,�tel.�
602-648-497.

��Sprzedam�maszynę�do�bobu,�opony�
do�30,�tel.�601-328-131.

��Beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�bdb.,�
tel.�600-523-438.

��Siewnik�poznaniak�3-metrowy,�tel.�
664-981-618.

��śrutownik�bijakowy,�tel.�664-981-618.

��ładowacze�czołowe�do�Ursus�c-330,�
c-360,�3512,�t-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�608-686-489.

��Sprzedam�beczkę�asenizacyjną�4.000l,�
tel.�697-825-807.

��agregat�uprawowy,�zachodni,�tel.�
601-272-521.

 �Pług kverneland zagonowy i 
obrotowy, tel. 663-931-810.

��Ursus�c-330,�prasa�zwijająca�Sipma,�
tel.�511-241-504.

��Przyczepa�rolnicza,�pług�obrotowy,�
śrutownik�bijakowy,�orkan,�agregat�
uprawowy,�siewnik�poznaniak,�tel.�
509-293-050.

��Mieszadło�do�gnojowicy,�śrutownik�
bijakowy,�mieszalnik,�tel.�509-293-050.

��rozrzutnik�1990�rok,�kopaczka,�wózek,�
opryskiwacz,�cyklop,�tel.�602-339-665.

��Fendt�309c�z�turem�NX�2002�rok,�95�
kM,�John�Deere�6920�Premium,�2006�
rok,�150�kM,�tel.�667-133-737.

��komplet�opon�do�zetor�16-9-30,�11-2-
24,�tel.�606-192-202.

��Przyczepy/lawety�do�zbioru�słomy/
skrzyniopalet�10,5mx2,55m,�tel.�
604-634-249.

��Nowe�talerzówki,�agregaty�talerzowe,�
agregaty�z�hydropakiem,�tel.�883-760-108.

��Samozbierająca�jugosłowianka,�
kombajn�z-56�1984�rok,�tel.�660-172-279.

��Sprzedam�prasę�kostkującą�z-224/2,�
2000�rok,�tel.�782-667-551�693-531-562.

��Deszczownia,�tel.�782-667-551�
693-531-562.

��agregat�Diesel,�tel.�503-562-330.

��Siewnik�poznaniak,�rozrzutnik�obornika�
1-osiowy,�ciągnik�c-355,�cyklop,�tel.�
693-286-129.

��redła�5,�sortownik,�kopaczka,�tel.�
512-544-156.

��wózek�1-osiowy,�linka�„16”,�brama�
wjazdowa,�drzwi�garażowe�wys.�
2,25x2,45,�tel.�726-843-466.

��Balkon�sadowniczy�na�maszt�do�
ciągnika,�producent�wodziński,�tel.�
504-065-344.

��Sprzedam�ciągnik�363P�1988�rok,�
kosiarkę�rotacyjną�1,85m,�włókę�polową�
4m,�tel.�724-041-546.

��Sprzedam�opryskiwacz�Pilmet�310N�do�
remontu,�tel.�504-962-113.

��Pług�5-skibowy�-�cena�1.200�zł,�pług�
3-skibowy�-�cena�250�zł,�rozsiewacz�kos�-�
200�zł,�kosiarka�rotacyjna�czeska�-�500zł,�
tel.�506-123-651.

��rozrzutnik�obornika�Fortschritt�oraz�
wszystkie�części�nowe,�tel.�693-830-160.

��rozrzutnik�2-osiowy,�kabina�do�c-360,�
tel.�604-213-682.

��Prasa�Ursus�z543,�2014�rok,�tel.�
604-213-682.

��Sprzedam�dwukółkę�ciągnikową,�
niezarejestrowaną�2,5x150,�tel.�
605-092-849.

��wybierak�do�kiszonek,�przyczepa�
samozbierająca,�c-360,�tur�do�c-385,�
beczkowóz,�tel.�727-472-512.

��John�Deere�z�ładowaczem,�młynek�
walcowy,�dwukółka,�tel.�604-281-093.

��Sprzedam�przyczepę�D-43�wywrotka,�
tel.�605-954-259.

��śrutownik�ssąco-tłoczący�15�kw,�silnik�
7,5�kw,�c-330,�1991�rok,�oryginał,�tel.�
600-716-691.

��śrutownik�Bąk,�tel.�602-689-205.

��ciągnik�rolniczy�Same�+ładowacz�2013�
rok,�tel.�504-181-655.

��zgrabiarka�karuzelowa�Deutz-Fahr;�
rozsiewacz�do�wapna�3,5�t;�pług�
4-skibowy,�zagonowy;�Fendt�515,�1999�
rok,�tel.�600-822-089.

��Pług,�siewnik,�glebogzzyarkę,�
talerzówkę,�c-330,�prasę,�tel.�
509-853-384.

��opryskiwacze�300l,�400l,�belki�na�
krzyż,�tel.�880-454-989�(g.�20-22).

��opryskiwacz�300-litrowy,�stan�bdb.,�tel.�
724-320-359.

��Sprzedam�Ursus�3512,�1997�rok�z�
turem,�tel.�667-069-481.

��Sprzedam�glebogryzarkę,�tel.�
669-480-828.

��automatyczna�łuskarka�do�bobu,�tel.�
790-575-493.

��Sprzedam�pompy�do�opryskiwacza,�tel.�
601-831-647.

��Przyczepa�rolnicza�hl-80.11,�tel.�
696-059-903.

��Schładzalnik�mleka�eurotanks�
800�l,�2012�rok,�obornik�bydlęcy,�tel.�
603-814-004.

��c-330�z�kabiną,�tel.�504-475-567.

��Przyczepa�hl�8�ton,�sztywna,�bez�
dokumentów,�tel.�601-286-499.

��Sprzedam�łuskarkę�do�bobu,�tel.�
600-608-287.

��c-330,�1980�rok�z�turem,�tel.�
533-710-268.

��Przyczepa�1-osiowa�wywrotka,�siewnik�
ciągnikowy�2,5�metra,�agregat�uprawowy�
2,1�m,�tel.�723-454-493.

��Sprzedam�pług�kverneland�4-skibowy,�
stan�bdb,�tel.�725-522-379.

��zetor�7211,�1990�rok,�Ursus�c-330,�
1984�rok,�tel.�501-850-017.

��Sprzedam�tura�do�ciągnika�MF�255�
oraz�pług�3-skibowy,�tel.�694-402-211.

��Przyczepa�D-50�wywrot�na�3�strony,�
zetor�7711,�1986�rok,�tel.�793-420-170.

��kosiarka�rotacyjna,�zgrabiarka�7,�
kultywator,�tel.�692-199-767.

��Sadzarka,�tel.�791-785-230.

��ciągnik�rolniczy�c-385,�1980�rok,�
zarejestrowany,�kabina,�stan�bdb,�gotowy�
do�pracy,�tel.�603-112-242.

��Ursus�6824�2012�rok,�95�kM,�i�
właściciel;�ładowacz�czołowy�hydrametu�
Giżycko�z�pełnym�osprzętem:�łyżka,�
chwytak,�krokodyl�2012�rok,�tel.�
695-870-268.

��landini�Powerfarm�95�2006�rok�z�
turem,�c-360,�agregat�uprawowy�3m,�
przyczepa�5t,�tel.�692-644-112.

��kultywator�ścierniskowy,�agregat�
uprawowy�do�siewnika,�rozsiewacz�
nawozu�MXl-2100,�przeciwwaga�na�
przedni�tuz�1000�kg,�tel.�697-941-558.

��Siewnik�do�kukurydzy�kuhn,�planter�3�
m,�tel.�697-941-558.

��c-360�w�całości�lub�na�części,�tel.�
573-447-139.

inne
��obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�

726-121-861.

 �agrowłóknina z dostawą, tel. 
693-177-813.

 �Saletra, saletrzak, mocznik, 
polifoska, wapno granulowane, tel. 
509-171-283.

��Sprzedam�zbiornik�na�mleko�800�l,�tel.�
511-702-811.

��Sprzedam�ziemię�rolną�6,04�ha,�
kiernozia,�tel.�693-084-903.

��zbiornik�na�mleko,�tel.�695-304-889.

��Sprzedam�obornik�30�zł/tona,�tel.�
608-691-072.

 �Nawóz siarkowo-wapniowy 
agroSulca, tel. 721-021-154.

 �Sprzedam inkubator do jaj, tel. 
697-688-625.

��obornik�bydlęcy�sprzedam,�tel.�
693-157-117.

��Basen�200�l,�waga�szalowa,�tel.�
605-937-727.

��Sprzedam�siedzenie�na�kuca,�słomę�
duże�baloty,�tel.�(24)�277-72-79.

��obornik,�tel.�692-556-557.

rolnicze - usługi
 �Naprawa ciągników, maszyn 

rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. 
510-809-025.

��Białkowanie�obór,�tel.�518-168-598.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
509-293-050.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
665-734-042.

��transport�małych�maszyn�rolniczych,�
tel.�605-896-130.

zwierzęta

kupno
��adoptuje�pekińczyka,�tel.�888-107-443.

sprzedaż
 �Źrebica 8-m-cy, srokacz 

skarogniady, tel. 501-830-367.

��Sprzedam�gołębie�(budapeszty),�tel.�
516-552-444.

��Szczenięta�labradora,�tel.�668-902-039.

 �Parę gęsi garbonosów, indyki, 
koguty ozdobne, tel. 604-428-289.

��Pinczerek�(ratlerek),�tel.�570-044-810.

��oddam�2�małe�kotki,�tel.�503-696-557.

��oddam�kotkę�rosyjską,�tel.�
880-233-777.

��chichuahua�szczenięta,�tel.�
662-093-975.

��Szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
tel.�694-308-076.

��owczarki�niemieckie�długo-�i�
krótkowłose�9-tygodniowe,�odrobaczone�
i�zaszczepione,�tel.�502-518-607.
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Medale i życiówki 
na początek sezonu

Bardzo dobrze zaczęli rok 
2019 młodzi lekkoatleci z nasze-
go powiatu, wracający do startów 
w hali po świątecznej przerwie. 
Podopieczni trenera Mieczysła-
wa Szymajdy z UKS Błyskawica 
Domaniewice w sobotę, 5 stycz-
nia, startowali w Aleksandrowie 
Łódzkim na Ogólnopolskim Mi-
tyngu w konkurencjach skoczno-
ściowych i pchnięciu kulą. Start 
był bardzo udany. Julia Perzyńska 
ustanowiła rekord życiowy, zaś Ja-
kub Pająk, Tomasz Wieteska oraz 
Natalia Baleja stanęli na podium. 

Najlepiej w Aleksandrowie za-
prezentował się Jakub Pająk, któ-
ry wygrał konkurs skoku wzwyż 
mężczyzn z wynikiem 195 cm. 
Konkurencja rozgrywana była bez 
podziału na kategorie wiekowe 
i wzięło w niej udział szesnastu za-
wodników. Pająk osiągniętym wy-
nikiem nie tylko wywalczył złoto, 
ale również wyrównał swój halo-
wy rekord życiowy.

Dobrą formę pokazał również 
Tomasz Wieteska, który wśród  
26 startujących zawodników za-
jął 2. miejsce w konkursie skoku  
w dal. Tomek uzyskał odległość 
6,39 m i złoty medal przegrał tyl-
ko o 4 cm z Łukaszem Soborą 
(MKS Aleksandrów Łódzki). 

Na podium zakończyła konkurs 
pchnięcia kulą 3 kg w kategorii 
U18 Natalia Baleja. Nasza lekko-
atletka pchnęła kulę na odległość 
10,84 m i zajęła 3. lokatę w gro-
nie 10 kulomiotek. Jej klubowa 
koleżanka, Julia Perzyńska, w tej 
samej konkurencji uplasowała się 
na 9. pozycji z wynikiem 8,20 m. 

Dużo lepiej Julka poradziła so-
bie w skoku w dal, gdzie wśród  
27 zawodniczek rezultatem  
4,79 m ustanowiła swój rekord 
życiowy, który dał jej 9. miejsce.  
To nowy halowy rekord Ziemi 
Łowickiej w tej konkurencji. Do-
tychczas rekordzistką była Paulina 
Krystianik z AZS Łowicz, która  
w 2004 roku uzyskała wynik gor-
szy o 1 cm. 

W swojej koronnej konkuren-
cji, czyli skoku wzwyż, Perzyńska 
zajęła 4. miejsce, skacząc 150 cm. 
W konkursie startowało 11 zawod-
niczek bez podziału na kategorie 
wiekowe. 

– Planujemy, żeby Julia spróbo-
wała swoich sił w konkurencjach 

wieloboju, dlatego tu startowała  
w trzech konkurencjach. Zoba-
czymy jak to będzie, ale ma na-
dzieję, że uda nam się do tego 
przygotować – komentuje trener 
Szymajda. 

Na 5. miejscu w konkursie sko-
ku wzwyż uplasowała się naj-
młodsza w ekipie lekkoatletów 
13-letnia Małgorzata Jakóbiec, 
która skoczyła w dal na odległość 
145 cm. Wyrównała tym samym 
swój halowy rekord życiowy.

– Biorąc pod uwagę, że starto-
wała ze starszymi zawodniczkami 
jej występ należy uznać za bardzo 
dobry. W ogóle występ wszyst-
kich moich podopiecznych moż-
na uznać za pozytywny. Dobrze 
zaczynamy ten rok – ocenił trener 
Szymajda.

Rok 2018 był bardzo owocny 
dla lekkoatletów z UKS Błyska-
wicy i dla trenera Szymajdy. Teraz 
czas na kolejne starty. – Cieszymy 
się z tego co udało się zdobyć, ale 
trenujemy dalej i czekamy na ko-
lejne ważne starty. Dalej robimy 
robotę. Nie można poprzestawać, 
bo cały czas musi się coś dziać. 
Cały czas szukam nowych zawod-
ników i nowych talentów – mówi 
trener Błyskawicy.  zł

 Skok wzwyż mężczyzn:
1. jakub Pająk (ukS Błyskawica) 195

2.�Dominik�Nowakowski�(Mkla�łęczyca)� 180

3.�Szymon�kłosiński�(Mkla�łęczyca)� 180

 Skok w dal mężczyzn:
1.�łukasz�Sobota�(MkS�aleksandrów�łódzki)� 6,43

2. tomasz Wieteska (ukS Błyskawica) 6,39

3.�Jakub�Bracki�(lUkS�Strzałków)� 6,37

 Pchnięcie kulą kobiet u18:
1.�wiktoria�Fronczyk�(MkS�aleksandrów�ł.)� 13,87

2.�aleksandra�krawczyk�(MkS�tomaszów�Maz.)� 11,04

3. Natalia Baleja (ukS Błyskawica) 10,84

10. julia Perzyńska (ukS Błyskawica) 8,20

 Skok wzwyż kobiet:
1.�Barbara�Burlewicz�(okS�Skra�warszawa)� 1,70

2.�Julia�Dutkiewicz�(kS�Stal�la�ostrów�wlkp.)� 1,70

3.�katarzyna�ignatowicz�(Mkla�łęczyca)� 1,60

4. julia Perzyńska (ukS Błyskawica) 1,50

5. małgorzata jakóbiec (ukS Błyskawica) 1,45

 Skok w dal kobiet:
1.�Natalia�Benedykcińska�(kS�Stal�la�ostrów�wlkp.)�5,56

2.�Julia�Janus�(MkS�aleksandrów�łódzki� 5,37

3.�Gabriela�Juszczak�(UkS�55�łódź)� 5,34

9. julia Perzyńska (ukS Błyskawica) 4,79

ekipa z ukS Domaniewice dobrze�zaczęła�halowy�sezon.
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koszykówka�|�16.�kolejka�i�ligi

Astoria znów lepsza od Księżaka
Pierwsze spotkanie Księżaka Syntex Łowicz w 2019 roku 
skończyło się porażką. Niestety, podopieczni trenera  
Mikołaja Czai przegrali w meczu 16. kolejki I ligi 
koszykówki męskiej z KK Enea Astoria Bydgoszcz 73:100.  
To był drugi pojedynek tych zespołów w tym sezonie 
i po raz drugi Astoria okazała się lepszą drużyną.

Księżak Syntex rozpoczął 
mecz bardzo dobrze. W pierw-
szej kwarcie doprowadził nawet 
do czternastopunktowego pro-
wadzenia. Łowiczanie grali sku-
tecznie i widać było, że są mocno 
zmotywowani. Ciężar gry wziął 
na siebie Jan Grzeliński, a pod 
koszem dobrze radzili sobie Łu-
kasz Ratajczak i Mikołaj Stopie-
rzyński. 

Niestety, całą przewagę Księ-
żak roztrwonił w drugiej kwar-
cie, kiedy urazu mięśnia doznał 
Łukasz Ratajczak. Enea Astoria 
Bydgoszcz złapała wiatr w żagle 
i już w 14. minucie doprowadzi-
ła do remisu 30:30. Jeszcze przed 
przerwą miejscowi zdołali osią-
gnąć przewagę 9 oczek (50:41)  
i widać było, że przejmują kon-
trolę nad meczem. 

Po zmianie stron było już tyl-
ko gorzej. Łowiczanie trzyma-
li się do 26. minuty, do stanu 
61:55. Jeszcze był cień szansy 
na wygraną, ale kolejne minuty 
pokazały, że po prostu jesteśmy 
słabsi w tym dniu. Po 30 minu-
tach Księżacy przegrywali 60:74.  

O ostatniej kwarcie trzeba szybko 
zapomnieć. Widać było już zmę-
czenie podstawowych zawodni-
ków, a rezerwowi swoją szansę 
dostali chyba za późno. Brakowa-
ło rotacji przed przerwą i to odbi-
ło się na ostatnich minutach tego 
pojedynku. W końcówce ważny 
sygnał dał trenerowi kapitan ze-
społu Bartosz Włuczyński, który 
zagrał tylko 4 minuty, ale w tym 
czasie trafił dwie „trójki”. Czwar-
tą odsłonę Księżacy przegrali 
13:26, a cały mecz 73:100. 

Patrząc na statystyki widać że 
nas team miał niską skuteczność 
w ataku (na poziomie 38,5%). 
Przegraliśmy także „deskę” (23 
zbiórki Księżaka przy 41 zbiór-
kach Astorii). Te podstawo-
we elementy trzeba poprawić,  
aby wygrywać mecze z takimi 
rywalami jak Astori. 

– Zagraliśmy dobrą pierwszą 
kwartę, niestety kiedy Łukasz Ra-
tajczak musiał zejść z boiska, przy 
tak silnej, wysokiej Astorii, mo-
mentalnie było to widać na zbiór-
ce. To pokazuje jak bardzo potrze-
bujemy wzmocnienia na pozycji 

środkowego, bo z jednym środko-
wym zawsze będzie nam ciężko 
coś ugrać, a przy jego kontuzji gra 
nam się sypie, jak domek z kart – 
ocenił trener Czaja.  zł

16. kolejka i ligi koszykówki mę-
skiej:
 kk enea astoria Bydgoszcz 
– kS księżak Syntex Łowicz 
100:73� (16:26,� 34:15,� 24:19,�
26:13)
księżak: Jan�Grzeliński�23� (5×3),�
arkadiusz�kobus�17�(3×3),�Mikołaj�

Stopierzyński�9�(1×3),�Marcin�Sala-
monik�5� (1×3)� i�łukasz�ratajczak�
5�oraz�Bartosz�włuczyński�6�(2×3),�
Mikołaj�Motel�4,�Michał�świderski�
2,�Mateusz�Gładki�2,�Daniel�Niepo-
ręcki�i�Michał�kwiatkowski.
Najwięcej dla astorii:� Mikołaj�
Grot�18�i�Grzegorz�19�(2×3).
Sędziowali:�Mateusz�Skorek� (tar-
nowskie� Góry),� Bogna� Podkowiń-
ska� (Bytom)� i� Michał� cieśla� (tar-
nowskie�Góry).�
komisarz: Grzegorz� Potęga� (zie-
lona�Góra).

mikołaj Stopierzyński (6) i marcin Salamonik�w�walce�na�meczu��
w�Bydgoszczy.�
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Trzeba iść w górę tabeli
Drużyna pierwszoligowego 

Księżaka Syntex Łowicz, w so-
botę, 5 stycznia 2019 roku, zaczę-
ła rundę rewanżową, w której wię-
cej meczów zagra na wyjeździe 
(9 spotkań). Pierwszy pojedy-
nek łowicki beniaminek zagrał  
w Bydgoszczy z 4. siłą I ligi – 
Astorią. Niestety, Księżacy zagra-
li dobrze tylko pierwszą kwartę  
i mecz przegrali wysoko 73:100. 
Teraz trzeba się odbić od dna i iść 
w górę tabeli. Do Bydgoszczy po-
jechała liczna grupa łowickich ki-
biców, która wspierała swój ze-
spół dopingiem, ale wygrać się 
nie dało. Nasz ostatni rywal z 2018 
roku – STK Czarni Słupsk podej-
mował AZS AGH Kraków i od-
niósł 7 zwycięstwo w lidze 85:73. 

Ciekawe widowisko zapowia-
dało się w Kutnie, gdzie KKS 
Polfarmex Kutno zagrał z wice-
liderem – WKS FutureNet Śląsk 

Wrocław. Zespół z Kutna ostatnio 
jednak spisuje się słabo i rok 2019 
zaczął od wysokiej porażki 63:90. 
Po tej wygranej Śląsk jest na pro-
wadzeniu w tabeli I ligi. 

Lider I ligi – PTG Rawlplug 
Sokół Łańcut przegrał piąty mecz 
w tym sezonie. Lepszy od niego 
okazał się GKS Tychy, wygrywa-
jąc 98:87. Sokół po tym meczu 
stracił fotel lidera. 

Gorąco było w starciu KS Po-
goń Prudnik – KS Górnik Trans.
eu Wałbrzych. Kibice miejsco-
wych i przyjezdnych są mocno 
energetyczni i to był trudny bój, 
szczególnie dla arbitrów. Osta-
tecznie jednym punktem wygrali 
goście 88:87. 

Elektrobud-Investment ZB 
Pruszków, zagrał niezły mecz  
z KK Jamalex Polonia 1912 Lesz-
no, ale niespodzianki nie było. Po-
lonia wygrała 73:65. 

Dobrze zaczęli rok koszykarze 
z SKK Siedlce, którzy pokonali  
u siebie WKK Wrocław 98:84, ale 
nadal zamykają tabelę z czteroma 
wygranymi. 

Trudno było typować wynik 
meczu MUKS Energa Kotwica 
50 Kołobrzeg – Biofarm Basket 
Poznań. Obydwie ekipy są „w ga-
zie” i mają na koncie serię trzech 
wygranych, jednak lepiej w tej 
parze poradzili sobie koszykarze  
z Poznania, wygrywając 86:71. 

Po meczach rewanżowych naj-
lepsza ósemka zagra rundę play-
-off o mistrzostwo I ligi, ekipy 
z miejsc 9-10 zapewniają sobie li-
gowy byt, a drużyny z miejsc 11-
16 grają rundę play-out o utrzyma-
nie się na zapleczu ekstraklasy.  zł

 Wyniki 16. kolejki i ligi koszy-
kówki męskiej: kk� enea� astoria�
Bydgoszcz� –� kS� księżak� Syn-
tex� łowicz� 100:73� (16:26,� 34:15,�
24:19,�26:13),�Stk�czarni�Słupsk�–�
azS�aGh�kraków�85:73,�kS�Polfar-
mex�kutno�–�wkS�FutureNet�śląsk�

wrocław� 63:90,� PtG� rawlplug�
Sokół�łańcut�–�GkS�tychy�89:97,�
kS� Pogoń� Prudnik� –� kS� Górnik�
trans.eu� wałbrzych� 87:88,� elek-
trobud-investment� zB� Pruszków� –�
kk� Jamalex� Polonia� 1912� leszno�
65:73,� MUkS� energa� kotwica� 50�
kołobrzeg� –� Biofarm� Basket� Po-
znań� 71:86,� Skk� Siedlce� –� wkk�
wrocław�98:84.

 tabela i ligi męskiej:
1.�wkS�FutureNet�śląsk�wrocław�(2)� 16� 29� 1438-1253

2.�PtG�rawlplug�Sokół�łańcut�(1)� 17� 29� 1464-1380

3.�kk�enea�astoria�Bydgoszcz�(4)� 16� 27� 1338-1246

4.�kk�Jamalex�Polonia�1912�leszno�(3)� 16� 27� 1257-1177

5.�wkk�wrocław�(5)� 16� 26� 1280-1242

6.�GkS�tychy�(6)� 16� 25� 1322-1285

7.�kS�Pogoń�Prudnik�(7)� 16� 24� 1350-1358

8.�kS�Górnik�trans.eu�wałbrzych�(8)� 16� 24� 1172-1209

9.�Stk�czarni�Słupsk�(9)� 16� 23� 1315-1295

10.�Biofarm�Basket�Poznań�(11)� 16� 23� 1226-1227

11.�azS�aGh�kraków�(10)� 16� 22� 1301-1319

12.�kkS�Polfarmex�kutno�(12)� 16� 22� 1221-1274

13.�MUkS�energa�kotwica�50�kołobrzeg�(13)�17� 22� 1387-1444

14.�elektrobud-investment�zB�Pruszków�(14)� 16� 22� 1102-1166

15. kS księżak Syntex Łowicz (15) 16 22 1245-1395

16.�Skk�Siedlce�(16)� 16� 20� 1309-1457

koszykówka�|�zapowiedź�17.�kolejki�i�ligi����

Księżacy podejmują WKK Wrocław 
Pierwszy mecz w swojej hali  

w 2019 roku ekipa Księżaka Syn-
tex Łowicz zagra w sobotę, 12 
stycznia o godz. 18:30. Naszym 
rywalem będzie WKK Wrocław. 

Drużyna trenera Mikołaja Czai 
na pewno będzie chciała się zre-
habilitować po porażce w Byd-
goszczy i po raz kolejny pokazać, 
że na swoim terenie, przy wspar-
ciu świetnych kibiców, Księżacy 
są bardzo mocni. Nasz przeciw-

nik to silny zespół, który zajmu-
je 5. miejsce w tabeli. Ma bilans 
10 zwycięstw i 6 porażek. Team  
z Wrocławia ma komplet 8 wygra-
nych u siebie natomiast na wyjaz-
dach spisuje się gorzej (2-6). Cze-
kamy na dobry mecz i wygraną 
łowickiego zespołu. 

W drugiej rundzie kibice Księ-
żaka obejrzą w Łowiczu 6 po-
jedynków. 12 stycznia zagramy 
z WKK Wrocław, 23. z KKS Po-

lfarmex Kutno, 13 lutego z SKK 
Siedlce, 3 marca z Górnikiem 
Wałbrzych, 16. z Kotwicą Koło-
brzeg, a 31. z Czarnymi Słupsk.

Zmagania I ligi w tym sezonie 
są bardzo wyrównane i w pozo-
stałych parach też czeka kibiców 
wiele emocji. Nasz sąsiad z tabe-
li – KKS Polfarmex Kutno, który 
ma sporo kłopotów w tym sezo-
nie, zagra na wyjeździe z GKS-
-em Tychy i tu zdecydowanym 

faworytem są gospodarze, którzy 
ograli w minionej kolejce lidera  
z Łańcuta. Lider tabeli WKS Futu-
reNet Śląsk Wrocław zagra u sie-
bie z Elektrobud-Investment ZB 
Pruszków i tu raczej niespodzianki 
nie będzie. Ciekawie może być w 
Siedlcach, gdzie SKK podejmu-
je PTG Rawlplug Sokół Łańcut. 
Ostatni zespół z tabeli już pokazał, 
że lubi mocnych rywali i tu można 
obstawiać niespodziankę.  zł

 kS księżak Syntex Łowicz 
– Wkk Wrocław� –� 12.01.2019��
godz.�18.30,�hala�oSir�nr�1
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lekka atletyka |�rekordy�powiatu�łowickiego�

Halowe rekordy z małymi zmianami 
Rusza sezon halowy w lek-

kiej atletyce i już pojawiają się 
nowe rekordy zawodników z Zie-
mi Łowickiej. Bolesław Chęciń-
ski – wieloletni statystyk i sędzia 
Polskiego Związku LA, prowadzi 
dokładne statystyki, które dla kibi-
ców LA są bardzo ciekawe. Wiele 
osób interesuje się takimi danymi, 
a dla wielu młodych sportowców 
mogą one być motywujące do 
dalszej pracy. Takie wyniki dają 
też informację młodym sportow-
com ile im jeszcze brakuje do mi-
strzowskiej formy. 

Dzisiaj prezentujemy uaktual-
nione rekordy LA w hali zawod-
niczek i zawodników z Ziemi Ło-
wickiej. (po halowym rekordzie 
Tomasza Wieteski z 08.12.2018 r. 
z Torunia – skok w dal 6.41 m i Ju-
lii Perzyńskiej 4.79 m z 05.01.2019 
r. z Aleksandrowa Łódzkiego). 

Zawodnicy znajdujący się na li-
ście rekordzistów musieli w chwi-
li uzyskania wyniku być zawodni-
kami z klubów Ziemi Łowickiej. 
Przykładem jest tu Iwona Ole-
wicz. Jej rekord życiowy w bie-
gu na 60m z 20.01.2018 r. wynosi 
7.89 s. Wynik ten uzyskała jed-
nak reprezentując klub OŚ AZS 
Poznań. Tak więc w tej konku-
rencji rekordem naszego powiatu 
jest wynik 8.25 s uzyskany przez 
tą samą zawodniczkę w 2011 r. w 
trakcie gdy reprezentowała klub 
Jedynka Łowicz. 

Przy historycznych wynikach 
warto przypomnieć naszych me-
dalistów Mistrzostw Polski: 
 2007 rok – mariusz Woźniak�
(Błyskawica� Domaniewice)� –� zło-
ty� medal� MP� juniorów� młodszych�
(U18)� w� biegu� na� 60� m� –� 6.96�
(warszawa)�
 2016 r. – angelika Woźniak�
(Błyskawica� Domaniewice)� –�
srebrny�medal�MP�U18�w�pchnię-
ciu�kulą�3�kg�–�14.45�(Spała)�
 2017 r. – angelika Woźniak�
(Błyskawica� Domaniewice)� –� brą-
zowy�medal�MP�U18�w�pchnięciu�
kulą�3kg�–�14.41�(toruń)�

 2018 r. – Weronika kaźmier-
czak (Błyskawica� Domaniewice)�
–� złoty� medal� MP� U18� w� skoku�
wzwyż�–�174�cm�
 2018 r. – jakub Pająk� (Bły-
skawica� Domaniewice)� –� srebrny�
medal� MP� U18� w� skoku� wzwyż��
z�wynikiem�195�cm�(toruń)�

Tu warto zaznaczyć, że Ma-
riusz Woźniak zdobywając złoty 
medal na hali w biegu na 60 me-
trów z wynikiem 6.96 (gorszym 
od rekordu Polski U18 o 0.13) stał 
się pierwszym i jak na razie jedy-
nym Mistrzem Polski z Ziemi Ło-
wickiej w indywidualnym biegu 
sprinterskim (uwzględniając rów-
nież stadion, gdzie nie udało się to 
nikomu). 

W środowisku łowickim, które 
interesuje się lekkoatletyką kwe-
stia „kto był najszybszy” wzbu-
dzała i wzbudza duże emocje. Za 
taką osobę był uważany Emanuel 
Zimny, Stanisław Znyk i Marcin 
Płacheta (obaj szybsi od E. Zim-
nego ale startowali w klubach in-
nych województw). Niektórzy 
szkoleniowcy uważają, że najlep-
szym sprinterem był właśnie Ma-
riusz Woźniak. 

Patrząc na wyniki widzimy, że 
większość zawodników trenowa-
ła pod okiem trenera Mieczysła-
wa Szymajdy, który w tym roku 
został doceniony za swoją pracę 
szkoleniową. W ostatnim czasie 
odebrał nagrodę od Ministra Spor-
tu „Pierwszy trener” za wychowa-
nie mistrza Zbigniewa Bródki, a w 
minioną niedzielę tytuł Łowicza-
nina Roku, przyznawanego przez 
nasz tygodnik.  zł

Rekordy – hala, kobiety: 
 60�m�– iwona Olewicz� (Jedyn-
ka� łowicz):� 8.25� s� (rok� uzyskania�
2011)�
 200�m�–�iwona Olewicz (Jedyn-
ka�łowicz):�27.16�s�(2013)�
 300� m� –� justyna Szymańska�
(Jedynka�łowicz):�46.81�s�(2011)
 1500� m� –� agnieszka kędzio-

ra� (Błyskawica� Domaniewice):�
5.07.60�s�(2000)�
 Pchnięcie�kulą�4�kg�– angelika 
Woźniak� (Błyskawica�Domaniewi-
ce):12.19�m�(2018)�
 Skok� w� dal� –� julia Perzyńska�
(Błyskawica):�4.79�m�(2019)�
 trójskok� –� Weronika kaźmier-
czak� (Błyskawica� Domaniewice):�
9.88�m�(2017)�
 Skok� wzwyż� –� Weronika kaź-
mierczak�(Błyskawica�Domaniewi-
ce):�174�cm�(2018)�
 rzut�ciężarkiem�9,08�kg�– mag-
dalena Ochmańska-zrazek� (ło-
wicz):�10.13�m�(2017)�
 4�x�200m�ii�lo�w�łowiczu�–�mar-
tyna Dalecka, klaudia Wróbel, 
Paulina marat i klaudia Stęp-
niewska:�2.10.12�s�(2018)�
Rekordy – hala, mężczyźni: 
 60� m� –� mariusz Woźniak (Bły-
skawica� Domaniewice):� 6.96� s�
(2007r.)

 200�m�–�cezary zimny (Jedynka�
łowicz):�22.85�s�(2005r.)
 300�m�–�mariusz Woźniak (Bły-
skawica� Domaniewice):� 38.38� s�
(2007r.)
 600� m� –� Witold kuciński (Ma-
raton� Domaniewice):� 1.24.80� min.�
(1989r.)
 1000� m� –� Łukasz Wróblewski�
(Jedynka� łowicz):� 2.43.45� min.�
(2007r.)
 trójskok� –� Patryk Pająk� (Bły-
skawica� Domaniewice):� 12.25� m�
(2017r.)
 Skok�w�dal�–�tomasz Wieteska 
(Błyskawica�Domaniewice):�6.41�m�
(2018r.)�
 Skok�wzwyż�–�jakub Pająk�(Bły-
skawica� Domaniewice):� 1.95� m�
(2018r.)�
 4�x�200�m�–�ii�lo�w�łowiczu�(ad-
rian Rosa, krystian jakiel, mar-
cin Plichta, tomasz Wieteska):�
1.39.85�min.�(2018r.)

julia Perzyńska (z lewej) dołączyła do grona rekordzistek halowych.�
Na�zdjęciu,�podczas�gali�„Pierwszy�trener”�z�ministrem�sportu�witoldem�
Bańką,�trenerem�Mieczysławem�Szymajdą�i�klubową�koleżanką�Dominiką�
Sut.�
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Popis Błękitnych Dmosin
Zawodnicy Błękitnych Dmosin 

dzięki wysokiej wygranej 6:0 nad 
Olimpią Chąśno wskoczyli na fo-
tel lidera rozgrywek II ligi. Zespół 
z Dmosina do przerwy prowadził 
2:0, a po przerwie jeszcze cztero-
krotnie potrafił zaskoczyć obro-
nę „Olimpijczyków”. Dubletami 
w tym meczu popisali się Piotr 
Knera i Cyprian Kotlarek, a po 
jednym golu strzelili Mateusz 
Wardziński oraz Dawid Ślązak.

Swój mecz wygrali również 
Błękitni II Dmosin, którzy po-
konała Drink Team Głowno 1:0. 
„Złotego” gola w siódmej minu-
cie strzelił Mariusz Supera, który 
został bohaterem meczu. 

Sporo działo się również w me-
czu Akacjowej Team Dzierzgów 
z FC Łaguszew. Gole strzelone 
przez Osóbkę i Kłodawskiego nie 
wystarczyły zespołowi z Dzierz-
gowa do zdobycia punktów. Dru-
żyna z Łaguszwa potrafiła czte-
rokrotnie skierować futbolówkę  
do siatki i wygrać spotkanie 4:2. 

Pewną wygraną mogą pochwa-
lić się gracze Marbudu Chąśno, 
którzy w 6. kolejce wygrali z RC 
Design Victorią Bielawy 4:1. Bo-
haterem meczu został Bartłomiej 
Skoneczny, który popisał się hat-
trickiem. 

Osiem goli i wiele emocji towa-
rzyszyło spotkaniu Baumitu z Al-
catraz Łowicz. Baumit prowadził 
do przerwy 2:1, by przegrać 3:5. 
Alcatraz miało swojego bohatera 
w postaci Krzysztofa Papugi, któ-
ry ustrzelił hattricka z czego dwa 
gole w ostatniej minucie meczu! 

Trzy gole Huberta Sobolew-
skiego, dwa trafienia Daniela Fli-
sa i jedna bramka Krzysztofa 
Ambroziaka zapewniły wysoką 
wygraną Dąbro Łowicz w meczu 
z Jurny Gladiator Żychlin. 

Komplet punktów dopisali rów-
nież zawodnicy Subiektu Niebo-
rów, którzy okazali się lepsi od KS 
Stefan, zwyciężając 4:1.   ever

6. kolejka XXVi edycja julomax 
ii ligi ŁoliF:

 akacjowa team Dzierzgów – 
Fc Łaguszew 2:4�(0:1);�br.:�Paweł�
osóbka�(21),�Piotr�kłodawski�(22)�
–�kamil�Szufliński�2�(16,�23),�Prze-
mysław� Żaczek� (1),� eryk� woliński�
(15)��
 Rc Design Victoria Bielawy 
– marbud chąśno 1:4� (1:2);�br.:�
Przemysław� Grzegory� (10)� –� Bar-
tłomiej�Skoneczny�3�(2,�5,�14),�Se-
bastian�lenarczyk�(19)��
 Baumit Łowicz – alcatraz Ło-
wicz 3:5 (2:1);�br.:�kacper�ledzion�
2� (7,� 17),� Przemysław� Domińczak�
(6)� –� krzysztof� Papuga� 3� (1,� 24,�
24),�Mirosław�Gielniewski�(15),�le-
szek� Boczek� (21).� Żółte kartki: 
Mateusz� Miazek� (Baumit)� i� Błażej�
Miazek�(Baumit)��
 Dąbro Łowicz – jurny Gladia-
tor Żychlin 6:1� (0:0);� br.:� hubert�
Sobolewski� 3� (13,� 16,� 21),� Daniel�
Flis�2�(18,�22),�krzysztof�ambroziak�
(24)�–�Marcin�Głogowski�(22)
  Subiekt Nieborów – kS Ste-
fan Łowicz 4:1� (1:1);� br.:� Mikołaj�
Ulasiewicz� 2� (12,� 13),� Patryk� ko-
śmider�2� (16,�23)�–�Maciej�kosio-
rek� (6).� Żółte kartki: ariel� Jarosz�
(Stefan),� Bastian� Jarosz� (Stefan),�
Mateusz�zabost�(Subiekt).��
 Olimpia chąśno – Błękitni 
Dmosin 0:6�(0:2);�br.:�Piotr�knera�
2� (8,� 14),� cyprian� kotlarek� 2� (15,�
20),�Mateusz�wardziński�(2),�Dawid�
ślązak�(21)��
 Błękitni ii Dmosin – Drink 
team Głowno 1:0� (1:0);� br.:� Ma-
riusz�Supera�(7)

tabela:
1.�Błękitni�Dmosin� 6� 15� 18-7�

2.�Fc�łaguszew� 6� 14� 16-10�

3.�alcatraz�łowicz� 6� 13� 25-14�

4.�Marbud�chąśno� 6� 12� 21-10�

5.�olimpia�chąśno� 6� 11� 14-16�

6.�Dąbro�łowicz��� 6� 10� 17-12�

7.�akacjowa�team�Dzierzgów� 6� 10� 13-10�

8.�Błękitni�ii�Dmosin������ 6� 10� 12-10�

9.�Subiekt�Nieborów� 6� 9� 13-11

10.�Baumit�łowicz� 6� 7� 12-10�

11.�rc�Design�Victoria�Bielawy� 6� 4� 10-18�

12.�kS�Stefan�łowicz� 6� 4� 6-19�

13.�Jurny�Gladiator�Żychlin� 6� 1� 7-28�

14.�Drink�team�Głowno� 6� 0� 6-15

Piłka nożna�|�MUkS�Pelikan�2003

Nieudana runda
Ostatni mecz zadecydował  

w dużej mierze o spadku MUKS 
Pelikan Łowicz 2003 z I ligi wo-
jewódzkiej juniora młodszego B2. 
Łowiczanie przegrali bowiem wy-
jazdowy mecz z Wartą Sieradz jr 
0:3 i po tym meczu zespół z Sie-
radza wyprzedził w tabeli łowicką 
drużynę i rzutem na taśmę utrzy-
mał się w lidze kosztem właśnie 
Pelikana.

Zespół prowadzony przez tre-
nera Dawida Ługowskiego miał 
spore problemy w początkowej 
fazie rozgrywek. Powodów było 
kilka, a najpoważniejszym proble-
mem w pierwszych meczach se-
zonu były kontuzje zawodników. 

W pierwszych meczach sezo-
nu nie występował również lider 
zespołu Krystian Kruk, który roz-
począł przygotowania do sezonu 
w pierwszym zespole „Ptaków” 
i ćwiczył pod okiem trenera pierw-
szej drużyny Łukasza Chmie-
lewskiego. Popularny „Kruczek”  
w pierwszej fazie sezonu rozgry-
wał mecze w drugiej drużynie na 
szczeblu IV ligi, gdzie zbierał do-
bre recenzje. 

Do drużyny juniorów powró-
cił w piątej kolejce i w meczu  

z GKS-em Bełchatów (przegra-
nym 2:4) strzelił oba gole. Pelikan 
2003 może żałować tej rundy po-
nieważ „Biało-Zieloni” pokazy-
wali, że potrafią grać w piłkę. Wy-
grali dwukrotnie z ŁKS-em Łódź, 
gładko na własnym boisku ogra-
li Wartę Sieradz (3:0), pokonali 
również Andrespolię 4:2.

Wydaje się, że zespół z Łowi-
cza może żałować takich spotkań 
jak przegrana w Wiśniowej Gó-
rze z ostatnią w tabeli Andrespo-
lią, która właśnie z Pelikanem wy-
grała jedyny mecz w lidze (były 
to w ogóle jedyne zdobyte punk-
ty przez Andrespolię) czy też bez-
bramkowy remis na boisku OSiR 

z Ceramiką Opoczno. W tym me-
czu łowiczanie byli drużyną zde-
cydowanie lepszą, stwarzającą 
sobie mnóstwo okazji do zdoby-
cia gola, jednak tego dnia piłka 
do siatki wpaść nie chciała. Każ-
da zdobycz punktowa w tych me-
czach pozwoliła by na utrzymanie 
w lidze. Tak się jednak nie stało  
i Pelikan 2003 będzie rywalizował 
w II lidze wojewódzkiej. 

Zespół trenera Dawida Ługow-
skiego w II lidze wojewódzkiej 
występować będzie razem z An-
drespolią Wiśniowa Góra oraz ze-
społami które w poprzedniej run-
dzie grały w II lidze wojewódzkiej 
–  Skalnikiem Sulejów, Stalą Nie-
wiadów, UKS APN Piotrków 
Trybunalski, UKS SMS II Łódź, 
Nerem Poddębice oraz Pogonią 
Zduńska Wola. Awans do I ligi 
wywalczyły drużyny Widzewa 
oraz GKS Ksawerów, które zde-
cydowanie były najlepsze w tych 
rozgrywkach. Jest to dobry pro-
gnostyk dla Pelikana ponieważ za-
równo Widzew, jak i GKS przed 
rundą spadły z I ligi i po pół roku 
szybko do „elity” powróciły.  ever

1.�UkS�SMS�łódź� 14� 32� 38-13

2.�GkS�Bełchatów� 14� 32� 42-17

3.�ceramika�opoczno� 14� 23� 29-19

4.�akS�SMS�łódź� 14� 23� 37-24

5.�łkS�łódź� 14� 18� 19-22

6.�warta�Sieradz� 14� 15� 21-34

7.�MUkS�Pelikan�łowicz� 14� 13� 19-39

8.�andrespolia�wiśniowa�Góra� 14� 3� 13-50

z piłką napastnik Pelikana –�krystian�kruk.
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Piłka nożna |�talent�liga�–�liga�zimowa

Wygrana i przegrana 
Pelikana 2008

Gracze MUKS Pelikan Ło-
wicz z rocznika 2008 wygrali za-
grali dwa kolejne mecze w zimo-
wej lidze Talent Liga. Łowiczanie 
najpierw wysoko przegrali z Przy-
szłością Włochy Warszawa 5:15, 
a w kolejnym meczu rozegranym 
15 minut później wygrali z FDP 
Ostrów Mazowiecka 8:7.

– W obu meczach graliśmy na 
dwa składy ze względu na to, że 
graliśmy spotkanie po spotkaniu. 
Stąd większa liczna zawodników 
którzy wystąpili na boisku, było 
dwóch debiutantów oraz debiu-
tanckie występy w roli zawod-
nika z pola Szymona Kucharka, 
który grał zarówno na bramce, 
jak i w polu. W pierwszym meczu 
zagraliśmy bardzo słabo. Grali-
śmy po długiej przerwie, bo ponad 
dwa tygodnie nie trenowaliśmy 
z powodu przerwy świąteczno-
-noworocznej. Zawodnicy mieli 
mnóstwo niedokładnych podań, 
złych decyzji, nieudanych dryblin-
gów. Rywal grał w bezpośredni 
sposób, często nękając nas długi-
mi podaniami za linię obrony. My 
z kolei nie potrafiliśmy analizo-
wać gry, nie korzystaliśmy z pro-
stopadłych piłek na wolne pole. 
Graliśmy krótkimi podaniami  

w tłoku, gdzie przy naszej sku-
teczności podań nie mogło to do-
brze wyglądać. Drugi mecz niby 
wygrany, ale z gry również nie je-
stem zadowolony. Potrafimy grać 
zdecydowanie lepiej – podsumo-
wał trener Dawid Sut.  ever

 zaległy mecz 4. kolejki talent 
liga – liga zimowa: Przyszłość 
Włochy Warszawa – mukS Peli-
kan Łowicz-2008 13:5;�br.:�rywal�
(3,�5,�7,�9,�11,�16,�28,�33,�36,�42,�52,�
54,�58)�–�Patryk�Banaszczak�(17),�
Przemysław�Garstka�3�(26,�28,�58),�
witold�Matusiak�(44)
 6. kolejka talent liga – liga 
zimowa: mukS Pelikan Łowicz– 
2008 – FDP Ostrów mazowiec-
ka 8:7;�br.:�antoni�haczykowski�2�
(3,� 8),� witold� Matusiak� (32),� eryk�
Pietrzak� 2� (43,� 47),� Filip� Domiń-
czak�(45),�Patryk�Banaszczak�(58),�
Fabian� Skowroński� (59)� –� rywal�
(14,�20,�24,�47,�50,�55,�57)
Pelikan: Szymon� kucharek,� oli-
wier�lesiak�–�Szymon�Gawlik,�Filip�
Domińczak�–�Paweł�Płacheta,�an-
toni�haczykowski,�witold�Matusiak�
–� eryk� Pietrzak� oraz� Filip� Miazek,�
Fabian� Skowroński,� Filip� Sikora,�
Patryk� Banaszczak� i� Przemysław�
Garstka.
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Szachy�|�Mistrzostwa�łowicza

Wielki powrót Norbiego
W pierwszy piątek stycznia  

w Zakładzie Aktywności Zawo-
dowej w Łowiczu odbyła się in-
auguracja roku szachowego 2019.  
Okazją do rozpoczęcia zmagań 
w Łowiczu był pierwszy turniej 
z cyklu Mistrzostwa Łowicza  
w szachach błyskawicznych na rok 
2019. Do rywalizacji o najlepsze-
go blitzowca przystąpiło 37 miło-
śników bardzo szybkiej gry na de-
sce. Każdy z szachistów rozegrał 
tego dnia 11 partii a najlepszym 
okazał się powracający po roku 
przerwy na szachowe salony Nor-

bert Jagura z Nieborowa. Stracił 
on tylko pół oczka ze swoim bra-
tem Gabrielem stając się jedynym 
niepokonanym w tych zawodach. 
Drugie i trzecie miejsce zajęli 
również reprezentanci UKS „Pa-
łac” Nieborów Dominik Fudała 
i Robert Chojnowski. Jak Nor-
bi będzie tak dalej grał to mistrz 
i wice mistrz z roku 2018 będą 
mieli nie lada problemy z powtó-
rzeniem ubiegłorocznego wyniku. 

Sensacyjne 4. miejsce w kla-
syfikacji końcowej zajęła Magda-
lena Walczak, odbierając jedno-

cześnie nagrodę dla najlepszego 
juniora styczniowych zawodów. 
W klasyfikacji płci pięknej zwy-
ciężyła Małgorzata Karolak,  
a warto tu nadmienić że dziewcząt 
chętnych do rywalizacji na 64-po-
lowej desce jest coraz więcej. Naj-
lepszym zawodnikiem do rankin-
gu 1400 była Wiktoria Mitręga,  
a rywalizację do lat 10 wygrał Jan 
Beta z UKS „Pijarski KS”.

Norbi zwyciężając w pierw-
szym oficjalnym turnieju otworzył 
listę uczestników ostatniego, nowo 
powstałego turnieju w roku 2019 – 
Turnieju Mistrzów, który odbę-
dzie się 28 grudnia. Będą mieli w 
nim prawo startu tylko zwycięzcy 
najważniejszych zawodów. 

Kolejny turniej odbędzie się  
1 lutego o godz. 17.30 w świetlicy 
OSiR nr 1 w Łowiczu. Fischer

Po roku przerwy Norbert jagura 
znów�pokazał�przy�szachownicach�
wielką�formę.
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Piłka halowa�|�zina�iii�liga

Strażacy i Vinci  
na prowadzeniu

Dwa zespoły w Zina III lidze 
przekroczyły dwucyfrową liczbę 
punktów w ligowej tabeli. Lide-
rem są Strażacy ITV Media, któ-
rzy po wygranej 3:0 nad Startem 
Złaków Borowy mają na swoim 
koncie 13 punktów.

Drugi w tabeli zespół Vinci 
ma na swoim koncie 10 „oczek”, 
a w 5. kolejce pokonał Vagat Do-
maniewice 4:2. Wygrana nie przy-
szła jednak łatwo ponieważ ze-
spół z Domaniewic prowadził do 
przerwy po golach Jakuba Sękal-
skiego i Jakuba Kireja 2:1. Vinci 
wygrał po hattricku Arkadiusza 
Sobieraja i golu Oktawiana Zim-
nego na minutę przed końcową 
syreną.

W pozostałych meczach rów-
nież działo się wiele. Trzy punk-
ty do ligowej tabeli dopisali sobie 
gracze ZSCKR Zduńska Dąbro-
wa, którzy pokonali WKS 10 PP 
Polska Łowicz 3:1. Remisem za-
kończyło się starcie Bezedury Ło-
wicz z Victorią Zabostów. Victo-
ria prowadziła po dwóch golach 
Rafała Gładkiego 2:0, jednak am-
bitna postawa Bezedury dała tej 
drużynie remis. 

Dopiero w 20. minucie Karcz-
ma Bednarska wyszła na prowa-
dzenie w meczu z Zooksy Ha!Ha-
!Ha! Łowicz. Wtedy gola strzelił 
Michał Kunat, a wygraną zespołu 
z Bednar przypieczętował Jakub 
Kędziora, strzelając gola w ostat-
niej minucie. 

Siedem goli padło natomiast  
w meczu FC Jeziorko z OSP Soc-
cer Stachlew. Skuteczniejsi w tym 
meczu byli gracze FC Jeziorko, 
którzy wygrali 5:2. Autorami goli 
dla zwycięskiej drużyny byli Piotr 
Budzeń, Adrian Grzanka (obaj 
strzelili po dwa gole) oraz Dawid 
Dąbrowski. Po stronie OSP Soc-
cer Stachlew do protokołu meczo-

wego wpisali się z kolei Mateusz 
Podkoń i Marcin Kania.  ever

5. kolejka XXV edycji zina iii ligi 
ŁoliF:
 Start złaków Borowy – Stra-
żacy itV media Łowicz 0:3�
(0:1);�br.:�Michał�Dylik�(10),�łukasz�
Dąbrowski� (19),� Patryk� kaczor�
(23). Żółta kartki: adrian�lus�i�Do-
minik�lus�(obaj�Start).�
 WkS 10 PP Polska Łowicz – 
zSckR zduńska Dąbrowa 1:3�
(0:2);� br.:� łukasz� Papuga� (16)� –�
Dorian� Nasalski� 2� (3,� 23),� Szcze-
pan� kacprzak� (7).� Żółta kartka:�
krzysztof�trepa�(wkS�10�PP).��
 Bezedura Łowicz – Victoria 
zabostów 2:2� (1:2);� br.:� Jakub�
Płóciennik�(11),�cezary�zimny�(17)�
–�rafał�Gładki�2�(1,�9)��
 Vinci Łowicz – Vagat Doma-
niewice 4:2� (1:2);� br.:� arkadiusz�
Sobieraj� 3� (9,� 14,� 19),� oktawian�
zimny� (23)� –� Jakub� Sękalski� (2),�
Jakub�kirej�(10). Żółta kartka:�Jan�
Sejdak�(Vinci).��
 zooksy Ha Ha Ha ! Łowicz – 
karczma Bednarska Bednary 
0:2� (0:0);� br.:� Michał� kunat� (20),�
Jakub�kędziora�(24)��
 OSP Soccer Stachlew – Fc je-
ziorko 2:5�(0:1);�br.:�Mateusz�Pod-
koń�(19),�Marcin�kania�(22)�–�Piotr�
Budzeń�2�(7,�17),�adrian�Grzanka�2�
(19,�24),�Dawid�Dąbrowski�(14)

1.�Strażacy�itV�Media�łowicz�� 5� 13� 18-6�

2.�Vinci�łowicz� 5� 10� 19-9�

3.�Start�złaków�Borowy� 5� 9� 16-13�

4.�karczma�Bednarska�Bednary�� 5� 9� 9-10�

5.�Vagat�Domaniewice� 5� 7� 12-8�

6.�zSckr�zduńska�Dąbrowa� 5� 7� 10-10�

7.�Bezedura�łowicz� 5� 7� 10-11�

8.�wkS�10�PP�Polska�łowicz� 5� 5� 6-11��

9.�Victoria�zabostów� 5� 5� 9-16�

10.�zooksy�ha!ha!ha!�łowicz�� 5� 4� 12-15�

11.�oSP�Soccer�Stachlew� 5� 4� 8-12�

12.�Fc�Jeziorko� 5� 4� 12-20
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Piłka nożna�|�MUkS�Pelikan

Pelikan 2004 piąty w II lidze
Zespół MUKS Pelikan Łowicz 

z rocznika 2004 w 14 rozegranych 
meczach w II lidze wojewódz-
kiej trampkarzy C1 zgromadził  
na swoim koncie 17 pkt., co dało 
piąte miejsce w ligowej tabeli. 

Drużyna trenera Pawła Kut-
kowskiego wygrała pięć spotkań, 
dwukrotnie podzieliła się z rywa-
lami punktami, a w siedmiu me-
czach musiała uznać wyższość ry-
wali. Łowiczanie w 14 meczach 
strzelili rywalom 22 gole, zaś 
25 razy bramkarze Pelikana mu-
sieli wyciągać piłkę z siatki. 

Zespół z rocznika 2004 nie miał 
zbyt szerokiej kadry zawodniczej  
i to w wielu meczach było sporym 
problemem. Przy kontuzjach czy 
chorobach zawodników pojawiał 
się pewnego rodzaju problem. 

Gracze trenera Pawła Kut-
kowskiego wygrali dwukrotnie  
z Laktozą Łyszkowice oraz Ma-
zovią Rawa Mazowiecka oraz raz 
z Boruta Zgierz. Znacznie gorzej 
wiodło się drużynie z zespołami 
z górnej części tabeli, choć w wie-
lu meczach łowiczanie potrafi-
li walczyć jak równy z równym. 
Zawodnicy z Łowicza potrafili 
chociażby zremisować z najsku-
teczniejszym zespołem ligi Różą 
Kutno (59 goli strzelonych w 14 
meczach) 2:2. Przykładem może 
być też wyjazdowy mecz ze zwy-
cięzcą ligi, czyli Widzewem Łódź. 
„Biało-Zieloni” co prawda prze-
grali 1:2, jednak gola, który prze-

kreślił szansę na remis stracili na 
dwie minuty przed końcem. Pe-
likan prowadził również wyrów-
nany mecz z Ceramiką Opocz-
no (która podobnie jak Widzew 
wywalczyła awans do I ligi woje-
wódzkiej) ostatecznie przegrywa-
jąc nieznacznie na boisku OSiR 
w Łowiczu 1:2.

W rundzie rewanżowej Peli-
kan 2004 również będzie wystę-
pował w II lidze wojewódzkiej 
i być może przy dobrze przepra-
cowanym okresie przygotowaw-
czym łowicki zespół włączy się 
do walki o awans? Nie będzie to 
łatwe zadanie, ale z pewnością 
w składzie Pelikana 2004 kilku 
ciekawych zawodników. 

Rywalami Pelikana nadal będą 
drużyny Róży Kutno, Warty Sie-
radz jr, Boruty Zgierz, Mazo-
vii Rawa Mazowiecka i Lakto-
zy Łyszkowice. Dwóch nowych 
rywali to zespoły WKS Siatkarz 
Wieluń oraz MGKS Drzewi-
ca. Obie drużyny spadły bowiem  
z rozgrywek pierwszej ligi woje-
wódzkiej.  ever

tabela:
1.�SP�widzew�łódź� 14� 34� 39-14

2.�ceramika�opoczno� 14� 32� 31-15

3.�róża�kutno� 14� 29� 59-14

4.�warta�Sieradz�jr� 14� 23� 37-30

5. mukS Pelikan Łowicz 14 17 22-25

6.�Boruta�zgierz� 14� 14� 28-34

7.�Mazovia�rawa�Mazowiecka� 14� 13� 14-31

8.�laktoza�łyszkowice� 14� 0� 4-71

Piłka halowa�|�charytatywny�turniej�„Gwiazdy�na�Gwiazdkę”

Tym razem PKO BP najlepszy
W jubileuszowej XV edycji turnieju Gwiazdy 
na Gwiazdkę wzięły udział cztery drużyny.  
Nie zabrakło oczywiście Ryby Team, której kapitanem 
był nie kto inny jak reprezentant Polski Maciej Rybus. 
Oprócz Ryba Team w turnieju wzięły udział zespoły 
reprezentacja banku PKO PKO BP, Dziennikarze  
oraz Raperzy i Przyjaciele. Tym razem najlepsi  
okazali się zawodnicy PKO BP, którzy z dorobkiem  
7 punktów zwyciężyli w końcowej tabeli!

W zespole Ryba Team wystą-
piło wile znanych zawodników. 
Najbardziej znanym był oczywi-
ście Maciej Rybus, a także znani 
z występów w Ekstraklasie – Mar-
cin Krzywicki, Piotr Grzelczak, 
Sebastian Mila (debiutował na 
turnieju), Marcin Żewłakow, Ja-
cek Magiera (obecny selekcjoner 
reprezentacji Polski U-20). Z po-
staci nieznanych z piłkarskich bo-
isk wystąpili Łukasz „Juras” Jur-
kowski, znany zawodnik MMA, 
a także bracia Collins, którzy zaj-
mują się tunnigowaniem autem. 
W reprezentacji PKO BP najpo-
pularniejszym zawodnikiem był  
bez wątpienia Mariusz Stępiński, 
wspierany przez Łukasza Ma-
słowskiego czy Adriana Budkę. 

Jak zawsze nie zawiedli Rape-
rzy i Przyjaciele, w których skła-
dzie znaleźli się chociażby Ro-
bert Chwastek (drugoligowy Gryf 
Wejherowo), Sebastian Steblecki 
(GKS Tychy), Mateusz Wdowiak 
(Cracovia), Mateusz Cetnarski. 
Oprócz znanych z ligowych bo-
isk zawodników zagrali raperzy, 
z których jednym z najbardziej 
znanych był bramkarz Leszek 
„Eldo” Kaźmierczak. W druży-
nie Dziennikarzy bramki strzegł 
znany z programu „Turbokozak” 
Grzegorz Jędrzejewski, a na par-
kiecie wystąpili znani z ekranów 
telewizorów Andrzej Twarowski, 
Marcin Lepa, Bartosz Ignacik czy 
Filip Surma (brat byłego znanego 
zawodnika Łukasza Surmy).

Turniej rozpoczął się od me-
czu Ryba Team z Dziennikarza-
mi. Jako pierwsi na prowadzenie 
wyszli koledzy Macieja Rybusa, 
którzy w 2. minucie objęli pro-
wadzenie za sprawą Bartłomieja 
Urbańskiego. 21-letni zawodnik 
jest obecnie graczem Willem II 
Tilburg, ale kuszony jest w ostat-
nim czasie przez drugoligowy 
Widzew Łódź. Dziennikarze od-
wrócili losy meczu po przerwie, 
strzelając oba gole w niemal iden-
tyczny sposób. Zarówno Piotr 
Gołos jak i Marek Furjan wyko-
rzystywali wysokie ustawienie lot-
nego bramkarza Macieja Rybusa  
i dzięki temu Dziennikarze wy-
grali ten mecz 2:1. 

W drugim spotkaniu również 
było ciekawie. PKO BP grało 
z Raperami i do przerwy był remis 
1:1. Łukasz Masłowski wyprowa-
dził zespół późniejszych zwy-
cięzców na prowadzenie, jednak 
chwilę później Robert Chwastek 
doprowadził do remisu. W drugiej 
połowie skutecznością popisał się 
napastnik Chievo Verona Mariu-
sza Stępiński, który dwukrotnie 
zaskoczył bramkarza rywali! 

Raperzy i Przyjaciele nie zała-
mali się porażką i w kolejnym me-
czu dość gładko wygrali z Dzien-
nikarzami 3:0. Tym razem do 
siatki piłkę posyłali Sebastian Ste-
blecki, Mateusz Wdowiak oraz 
Michał „Klasik” Karliński. 

Bardzo wiele działo się z kolei 
w meczu Ryba Team z PKO BP. 

Już w 1. minucie Adam Wielgoła-
ski strzelił gola dla reprezentantów 
banku, jednak kilkanaście sekund 
później Piotr Grzelczak znany 
z występów z Widzewa Łódź, Le-
chii Gdańsk czy Pelikana Łowicz 
zdołał doprowadzić do remisu. 
Gdy w 14. minucie Marcin Krzy-
wicki strzelił gola dającego pro-
wadzenie drużynie Macieja Ry-
busa wydawało się, że Ryba Team 
wygra to spotkanie. Tak się jednak 
nie stało. Na nieco ponad 20 se-
kund przed końcem meczu piłkę 
ręką z pustej bramki wybił jeden 
z braci Collins sędzia podyktował 
rzut karny i wyrzucił zawodnika 
Ryba Team z boiska. 

Próbę nerwów wytrzymał Łu-
kasz Masłowski. Obecny dyrek-
tor sportowy Wisły Płock poko-
nał z rzutu karnego Macieja Ryba 
i zdobył ważnego gola w kontek-
ście końcowego układu tabeli. 

W ostatniej serii spotkań, na-
pędzeni gracze PKO BP wygrali  
z Dziennikarzami 3:1. Bohate-
rem meczu był Mariusz Stępiń-
ski. Były zawodnik Widzewa 
Łódź czy Ruchu Chorzów strzelił  
w ciągu 14 minut hattricka i za-
prowadził swój zespół na pierwsze 
miejsce turnieju. Dziennikarzom 
pozostało na osłodę przepięk-
ne trafienie Marka Furjana, który  
w pięknym, ekwilibrystycznym 
stylu pokonał bramkarza repre-
zentacji PKO BP, za co dostał 
gromkie brama. 

W ostatnim meczu turnieju 
zawodnicy Ryba Team dali po-
pis swoich umiejętności. Od sa-
mego początku kontrolowali oni 
wydarzenia boiskowe w star-
ciu z Raperami i po dwóch go-
lach Marcina Krzywickiego i jed-
nym Arkadiusza Lewickiego oraz 
Marcina Żewłakowa wygrali 4:1. 

Jedynego gola dla Raperów strze-
lił w tym meczu Robert Chwa-
stek, który przy wyniku 4:0, 
zdołał strzelić gola w ostatniej mi-
nucie.  ever

XV edycja charytatywnego me-
czu „Gwiazdy na Gwiazdkę” – 
Łowicz, 2019.01.04:
 Ryba team – Dziennikarze 1:2�
(1:0);�br.:�Bartłomiej�Urbański�(2)�–�
Piotr�Gołos�(12)�i�Marek�Furjan�(14)
 Raperzy i Przyjaciele – PkO 
BP 1:3�(1:1);�br.:�robert�chwastek�
(7)� –� łukasz� Masłowski� (6)� i� Ma-
riusz�Stępiński�2�(11�i�16)
 Dziennikarze – Raperzy i Przy-
jaciele 0:3� (0:1);� br.:� Sebastian�
Steblecki� (8),� Mateusz� wdowiak�
(13)�i�Michał�„klasik”�karliński�(14)
 Ryba team – PkO BP 2:2�(1:1);�
br.:� Piotr� Grzelczak� (2)� i� Marcin�
krzywicki�(14)�–�adam�wielgołaski�
(1)�i�łukasz�Masłowski�(16)
 PkO BP – Dziennikarze 3:1�
(1:1);�br.:�Mariusz�Stępiński�3�(3,�14�
i�16)�–�Marek�Furjan�(7)
 Ryba team – Raperzy i Przyja-
ciele 4:1 (1:0);�br.:�Marcin�krzywic-
ki�2�(4�i�11),�arkadiusz�lewicki�(12)�
i� Marcin� Żewłakow� (13)� –� robert�
chwastek�(16)
Reprezentacja PkO BP:� Jakub�
kurko�i�Michał�Sochacki�–�Mariusz�
Stępiński� (5),� łukasz� Masłowski�
(2),� adam� wielgołaski� (1),� adrian�
Budka,� Piotr� hełmecki,� Mateusz�
złotowski,� Michał� Urbaniak,� Piotr�
Skwara,� Jakub� chodorowski,� ro-
bert� zawardzin,� Marek� kozłowski�
i�radosław�tomaszewski.
Ryba team: Maciej�rybus�–�Mar-
cin�krzywicki�(3),�Bartłomiej�Urbań-
ski� (1),� Piotr� Grzelczak� (1),� arka-
diusz�lewicki�(1),�Marcin�Żewłakow�
(1),�Sebastian�Mila,�Maciej�wyszo-
grodzki,� Jacek� Magiera,� łukasz�
„Juras”� Jurkowski,� Greg� collins,�
rafał�collins�i�łukasz�wachowski.
Raperzy i Przyjaciele: leszek�
„eldo”� kaźmierczak� –� robert�
chwastek�(2),�Sebastian�Steblecki�
(1),� Mateusz� wdowiak� (1),� Michał�
„klasik”�karliński�(1),�Mateusz�cet-
narski,� adam� „Green”� ciesielski,�
Jakub�„kochan”�kochanowski,�Ja-
rosław�„DJ�cider”�korkosz,�adrian�
„Sznaju”� Szajder� i� Bilguun� „Bill”�
ariunbaatar.
Dziennikarze: Grzegorz� „Gabor”�
Jędrzejewski� –� Marek� Furjan� (2),�
Piotr� Gołos� (1),� Mariusz� walkie-
wicz,� Marcin� lepa,� andrzej� twa-
rowski,� Bartłomiej� Dawidek,� wło-
dzimierz�lisiewicz,�Bartosz�ignacik,�
robert�Błoński,�Filip�Surma�i�Mar-
cin�Papierz.

tabela:
1.�Pko�BP�� 3�� 7�� 8-4

2.�ryba�team�� 3�� 4�� 7-5

3.�raperzy�i�Przyjaciele�� 3�� 3�� 5-7

4.�Dziennikarze�� 3�� 3�� 3-7mariusz Stępiński powrócił�na�turnuej�GnG�i�został�królem�strzelców.

maciek Rybus tym�razem�wcielił�
się�w�rolę�bramkarza.
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Piłka nożna�|�Przygotowania�Pelikana

Na początek testy
Na początek oczywistość – 

zima nie sprzyja treningom. Ze-
społy grające w niższych ligach 
mogą zapomnieć o zajęciach,  
a nawet o meczach sparingowych 
rozgrywanych na naturalnych pły-
tach. W tym okresie mocniej eks-
ploatowane są obiekty ze sztuczną 
nawierzchnią, a piłkarze zapewne 
częściej zaglądają na siłownię.

Jednak trenerzy mają więcej 
czasu na przygotowanie zespołu – 
zarówno piłkarzy pod względem 
fizyczno-motorycznym, jak i tak-
tycznym. Większość III-ligowców 
treningi przed rundą rewanżową 
wznowi w styczniu, a pierwsza 
wiosenna kolejka została zaplano-
wana na połowę marca, a dokład-
niej mówiąc na kilka dób przed 
pierwszym dniem wiosny.

Łukasz Chmielewski pierwsze 
zajęcia poprowadzi w czwartek 
10. stycznia, a udział w nich we-
zmą gracze testowani. Cztery dni 
później do treningów dołączą po-
zostali gracze Ptaków. Pierwszy 
mecz kontrolny Pelikana odbę-
dzie się 25. stycznia. Rozegrany 
ma zostać w Łowiczu na stadionie 
OSiR, a przeciwnikiem biało-zie-
lonych będzie wicelider IV ligi – 
Warta Sieradz. Później łowiczan 
czekają spotkania z 11. drużyną 
grupy II trzeciej ligi – Górnikiem 
Konin oraz 3. drużyną naszych 
rozgrywek – Legionovią. W po-
łowie lutego teoretycznie mecz 
najciekawszy. W Uniejowie pił-
karze Chmielewskiego zmierzą  
z walczącym o utrzymanie w II li-
dze Ruchem Chorzów. Na koniec 

mecze z przeciwnikami grającym 
o klasę niżej: RKS Radomsko, 
Pogonią Grodzisk Mazowiecki, 
a próbę generalną Pelikan będzie 
miał z rezerwami ekstraklasowej 
Wisły Płock. 

Miejsce ostatniego meczu jest 
jeszcze do ustalenia. Obie stro-
ny zapewne chciałyby go zagrać 
na naturalnej nawierzchni. Teore-
tycznie jest to możliwe, w marcu 
temperatura jak najbardziej może 
być dodatnia. Kibicom zapewne 
jednak nie trzeba przypominać,  
że w zeszłym roku biało-zieloni 
pierwsze domowe mecze rozgry-
wali na sztucznym boisku OSiR,  
a na Starzyńskiego 6/8 udało się 
powrócić dopiero w kwietniu. Ni-
żej podajemy plan zimowych spa-
ringów Pelikana, trzeba pamiętać, 
że są to ustalenia wstępne i mogę 
one ulegać zmianom.  mateusz lis

zimowe sparingi Pelikana:
 Pelikan Łowicz – Warta Sie-
radz�/�pt.�25.01.2019�r.,�godz.�18:00
 Pelikan Łowicz – Górnik konin 
/�pt.�1.02.2019�r.,�godz.�19:00
 legionovia legionowo – Pe-
likan Łowicz� /� sob.� 9.02.2019� r.,�
godz.�12:00
 Ruch chorzów – Pelikan Ło-
wicz /�sob.�16.02.,�godz.�11:30
 Pelikan Łowicz – RkS Radom-
sko� /� sob.� 23.02.2019� r.,� godz.�
12:00
 Pelikan Łowicz – Pogoń 
Grodzisk mazowiecki� /� sob.�
2.03.2019�r.,�godz.�12:00
 Pelikan Łowicz – Wisła Płock�/�
sob.�09.03.2019�r.

Piłka nożna |�zima�w�Pelikanie

Będzie przebudowa 
zespołu?
Pierwszych trzech piłkarzy 
opuściło Pelikana Łowicz, 
a czwarty dostał wolną rękę 
w poszukiwaniu nowego 
pracodawcy.  Ciężko 
jednoznacznie stwierdzić, 
że biało-zieloni mocno 
się osłabili przed rundą 
rewanżową, ale odeszli 
gracze, którzy w pierwszej 
części sezonu na murawie 
pojawiali się często.

Wiosną w Łowiczu na pewno 
nie zobaczymy Sebastiana Czapy, 
Michała Dobkowskiego oraz Sta-
nisława Ławcewicza-Musialika. 
Wszyscy trzej dołączyli do Pelika-
na przed startem trwającego wła-
śnie sezonu. Ostatni z wymienio-
nych był żelaznym rezerwowym 
Łukasza Chmielewskiego. 20-la-
tek opuścił tylko jeden ligowy 
mecz, ale w aż dziesięciu z nich 
pełnił rolę zmiennika. Na prze-
strzeni całej rundy zebrał 718 mi-
nut, co oznacza, że na murawie 
spędzał średnio niespełna 45 mi-
nut w każdym meczu, w którym 
grał. Ciężko jednak powiedzieć 
żeby jego wejścia odmieniały losy 
meczów. Nie zdobył jesienią żad-
nej bramki, trzy razy upominany 
był żółtymi kartkami. Najczęściej 
grywał na boku obrony i raczej 
pełnił rolę piłkarza od łatania dziur 
w składzie.

Tego nie można już powie-
dzieć o Sebastianie Czapie oraz 
Michale Dobkowskim. Obaj, gdy 
byli zdrowi, to rozpoczynali mecz  
w wyjściowym składzie. Seba-
stian Czapa opuścił tylko jedno 
spotkanie w III lidze (a połowę  

z rozegranych zaliczył w pełnym 
wymiarze czasowym), a Dobkow-
skiego w kadrze meczowej zabra-
kło dwukrotnie (10 z 15 starć roze-
grał „od deski, do deski”). Czapa 
jesienią zdobył dwa gole, a Do-
bkowski raz wpisał się na listę 
strzelców. Obaj operowali w środ-
ku pola, chociaż „Dobek” czasem 
schodził do prawej strony. To byli 
gracze, którzy mieli być odpowie-
dzialni za kreowanie poczynań 
Ptaków. To przy ich nodze piłka 
miała być najczęściej, to oni mieli 
regulować tempo gry. 

Jeżeli dodamy, że wolną rękę 
w poszukiwaniu nowego klubu 
dostał kolejny ze środkowych po-
mocników – Bartosz Bujalski, to 
wniosek jest prosty. W Łowiczu 
wymieniony zostanie cały środek 
pola. Wiosną zupełnie inni piłka-
rze będą brać główną odpowie-
dzialność za grę biało-zielonych. 

Tak jak pisaliśmy we wstępie. 
Nie można powiedzieć że trój-
ka opuszczająca zimą Pelikana 
rozczarowała na całej linii. Za-
notowali oni dobry start rundy  
i bezpośrednio przyczynili się do 
kilku zdobytych przez łowiczan 
punktów. Jednak czym dłużej 
trwała runda, tym wyglądali go-
rzej – dotyczyło to jednak całego 
zespołu. 

Zarówno Ławcewicz-Musia-
lik, jak i Czapa oraz Dobkow-
ski przed przyjściem do Pelikana 
występowali w Victorii Sulejó-
wek prowadzonej przez Łukasza 
Chmielewskiego. Wychodzi na to,  
że spośród czterech piłkarzy spro-
wadzonych do Łowicza latem  
z Victorii Sulejówek, na dłużej po-
zostanie tylko Kacper Kaczorow-
ski. mateusz lis

Piłka nożna�|�kS�Pelikan�–�drugi�zespół

Koniec ery Piotra Gawlika
Zawodnicy Pelikana II Łowicz 

zakończyli rundę jesienną IV ligi 
na 12. miejscu w tabeli. Rezerwy 
Pelikana w 16 meczach zapisali  
na swoim koncie 17 punktów, no-
tując przy tym 5 zwycięstw, dwa 
remisy oraz dziewięć porażek. 

Podopieczni trenera Piotra 
Gawlika strzelili w lidze 21 goli, 
zaś 41 bramek stracili. Drugi ze-
spół Pelikana nieco lepiej radził 
sobie na własnym boisku na któ-
rym zdobył 10 „oczek”, natomiast 
w meczach wyjazdowych „Biało-
-Zieloni” zgromadzili 7 punktów. 
Pelikan II pokonał Włókniarza 
Zelów 1:0, Andrespolię Wiśnio-
wa Góra 4:3, Wartę Działoszyn 
2:0, KS Kutno 2:1 oraz Zjedno-
czonych Stryków 1:0. Łowiczanie 
po jednym punkcie zapisali sobie 
po meczach ze Stalą Niewiadów 
(1:1) oraz Pogonią-Ekolog Zduń-
ska Wola (2:2). 

W składzie Pelikana, nie li-
cząc zawodników schodzących  
z pierwszego, występowali głów-
nie wychowankowie klubu z wy-
jątkiem Romana Periżoka.

Pelikan zajmuje również pią-
te, premiowane finansami miejsce 
w Pro Junior System (projekt na-
gradzania klubów w których 
występują zawodnicy z roczni-
ka 2000 i młodsi). Pierwsze pięć 

drużyn na koniec sezonu otrzyma 
premię od Łódzkiego Związku 
Piłki Nożnej. Co ciekawe liderem 
tej klasyfikacji jest Boruta Zgierz 
(która ma na swoim koncie zaled-
wie 7 pkt.), zaś do drugiego miej-
sca łowiczanie tracą 399 pkt.

Decyzją zarządu klubu nastąpi 
zmiana na stanowisku trenera. Do-
tychczasowego grającego trenera 
Piotra Gawlika zastąpi Jarosław 
Rachubiński. Piotr Gawlik był tre-
nerem rezerw od 21 stycznia 2015. 
Wtedy przejął zespół na ostat-

nim miejscu w tabeli klasy okrę-
gowej (5 pkt. zdobytych i bilans 
bramkowy 11:44 w 13 meczach). 
Już w drugiej rundzie Gawlik od-
mienił zespół i w 13 meczach Pe-
likan II zdobył aż 30 punktów 
i zajął ostatecznie szóste miejsce  
w ligowej tabeli. W kolejnym sezo-
nie Pelikan II zajął trzecie miejsce  
w okręgówce (za Unią Skiernie-
wice i Widokiem Skierniewi-
ce), w sezonie 2016/2017 młodzi 
gracze Pelikana świętowali z ko-
lei awans do IV ligi gromadząc 

na swoim koncie 58 pkt. Bilans 
trenera Piotra Gawlika w kla-
sie okręgowej z drużyną Pelika-
na II to 45 zwycięstw, 11 remisów 
oraz siedem porażek. W poprzed-
nim sezonie młody zespół Pelika-
na utrzymał się w IV lidze w któ-
rej zgromadził na swoim koncie 
45 pkt. (11. miejsce w tabeli). Na 
czwartoligowych boiskach zespół 
Piotra Gawlika miał bilans 18 wy-
granych, 8 remisów i 24 porażek. 

W rundzie rewanżowej w dru-
żynie Pelikana II ma występować 
więcej zawodników którzy punk-
tują w Pro Junior System (rocznik 
2000 i młodsi).  ever

1.�rkS�radomsko� 16� 40� 47-14

2.�warta�Sieradz� 16� 39� 38-17

3.�lkS�kwiatkowice� 16� 34� 32-19

4.�kS�kutno� 16� 34� 34-21

5.�orkan�Buczek� 16� 31� 35-11

6.�ceramika�opoczno� 16� 28� 22-18

7.�zjednoczeni�Stryków� 16� 26� 22-20

8.�włókniarz�zelów� 16� 21� 23-26

9.�Ner�Poddębice� 16� 19� 26-32

10.�andrespolia�wiśniowa�Góra� 16� 19� 27-32

11.�omega�kleszczów� 16� 17� 28-32

12. Pelikan ii Łowicz 16 17 21-41

13.�warta�Działoszyn� 16� 17� 34-39

14.�Pilica�Przedbórz� 16� 13� 26-39

15.�Pogoń-ekolog�zduńska�wola� 16� 10� 19-32

16.�Stal�Niewiadów� 16� 7� 13-31

17.�Boruta�zgierz� 14� 5� 12-35

Piotr Gawlik nie�poprowadzi�Pelikana�ii�w�kolejnej�rundzie.
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Piłka nożna |�MUkS�Pelikan�–�rocznik�2002

Pelikan 2002 pożegnał się z ligą wojewódzką
Nie była to udana runda w wy-

konaniu zawodników MUKS Pe-
likan Łowicz z rocznika 2002. 
Podopieczni trenera Jarosława Ra-
chubińskiego zajęli siódme miej-
sce w rozgrywkach II ligi wo-
jewódzkiej juniora młodszego 
B1. Tym samym zespół z Łowi-
cza spadł do ligi okręgowej i bę-
dzie występował w rozgrywkach 
OZPN Skierniewice.

Łowiczanie w 14 meczach zdo-
łali zdobyć dziewięć punktów. 
Pelikan 2002 wygrał dwa me-
cze, trzy razy zremisował i zano-
tował dziewięć porażek. Gracze 

trenera Rachubińskiego zdoby-
wali punkty w meczach z Pogo-
nią Zduńska Wola (wygrana 3:0 
po dwóch golach Macieja Dud-
kiewicza i jednym Bartosza Gra-
czyka, Włókniarzem Zgierz (re-
mis na wyjeździe 2:2), Wartą 
Sieradz (remis 1:1), Łódzkim 
Klubem Sportowym II (wyjaz-
dowe zwycięstwo 3:2, gdzie Pe-
likan prowadził do przerwy już 
3:0) oraz Ceramiką Opoczno (re-
mis 1:1). 

Młodzi zawodnicy Pelikana 
2002 największy problem mieli 
z regularnymi treningami i dobrą 

frekwencją na treningach. Czę-
sto na treningu zjawiała się wą-
ska grupa zawodników, a nawet 
w wielu meczach szkoleniowiec 
„Ptaków” musiał radzić sobie  
w bardzo okrojonym składzie. 
Na to wpływ miało zapewne kil-
ka czynników jak kontuzję, ale też 
różne podejście zawodników do 
obowiązków zawodnika. 

W rundzie rewanżowej zespo-
łu nie poprowadzi dotychczasowy 
trener Jarosław Rachubiński, któ-
ry zrezygnował z pracy po obję-
ciu funkcji trenera Pelikana II Ło-
wicz. Na ten moment nie znany 

jest nowy opiekun juniorów młod-
szych Pelikana. 

W najbliższy piątek odbędzie 
się natomiast zebranie organiza-
cyjne z zawodnikami nt. przyszłej 
rundy.   ever

tabela:
1.�UkS�SMS�ii�łódź� 14� 40� 52-9

2.�włókniarz�zgierz� 14� 26� 34-20

3.�andrespolia�wiśniowa�Góra� 14� 24� 29-22

4.�łódzki�klub�Sportowy�ii� 14� 21� 39-33

5.�róża�kutno� 14� 20� 23-28

6.�warta�Sieradz� 14� 16� 23-34

7. mukS Pelikan Łowicz 14 9 14-36

8.�andrespolia�wiśniowa�Góra� 14� 5� 14-46

PROGNOza POGODy�|�10.01.2019�–�16.01.2019

Sytuacja  SyNOPtyczNa:
Pogodę�kształtować�będzie�zatoka�niżowa��
znad�Skandynawii.�Napływa�wilgotna�
i�chłodna�masa�powietrza.

czWaRtek – Piątek: 
Pochmurno,�lokalnie�słabe�opady�śniegu.�
Drogi�śliskie�!
widzialność�umiarkowana�do�dobrej,�
zamglenia.�wiatr�północno-wschodni,�
słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�–�4�st.�c�do��0�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:�–�1�st.�c�
do�–�8�st.�c�w�piątek�rano.

SOBOta – NieDziela:
Pochmurno,�miejscami�słabe�opady�śniegu�lub�
deszczu�ze�śniegiem.�Drogi�śliskie�!
widzialność�umiarkowana�do�dobrej,�zamglenia.
wiatr�zachodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�2�st.�c�do��+�3�st.�c.
temp.�min�w�nocy:��0�st.�c�do��–�1�st.�c.

PONieDziaŁek – WtORek – ŚRODa: 
Pochmurno,�miejscami�słabe�opady�śniegu.�
Drogi�śliskie�!
widzialność�umiarkowana�do�dobrej,�zamglenia.
wiatr�zachodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�1�st.�c�do��+�2�st.�c.
temp.�min�w�nocy:��–�1�st.�c�do��–�2�st.�c.

BiUro�MeteoroloGiczNe�cUMUlUS

PROGNOza BiOmeteOROlOGiczNa:
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie
na�nasze�samopoczucie.
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Piłka nożna�|�iii-ligowy�front

Wiosna w uszczuplonym składzie? 
Złe wieści z obozów rywali

Ligowcy wybudzają się z zimo-
wego snu. W tym tygodniu więk-
szość drużyn rozpocznie przy-
gotowania do rundy wiosennej. 
Najgorsze wieści płyną z Ełku, 
gdzie nie ma nawet pewności, że 
Mazur wznowi rozgrywki. Nie 
najlepsze humory mają też w To-
maszowie Mazowieckim. Poza 
tym doszło do kilku zmian trener-
skich.

mazur zniknie 
z piłkarskiej mapy 
polski?
Źle dzieje się w Ełku. Latem ki-

bice Mazura cieszyli się, że uda-
ło im się odzyskać klubową toż-
samość – powrócić do pierwotnej 
nazwy oraz starego herbu. Aktual-
nie nie mają pewności, że uda im 
się wystartować w rundzie wio-
sennej. Kibice za pośrednictwem 
portalu internetowego zorganizo-
wali zbiórkę pieniędzy. Deklaru-
ją, że potrzebują 450 000 złotych 
na funkcjonowanie. Na razie uda-
ło im się zebrać niewielką część 
tej kwoty.

lechia odpuści walkę 
o awans?
Tomaszowianie swoje pro-

blemy mieli już latem. Udało im 
się jednak je przezwyciężyć i w 
pierwszej połowie sezonu klub 
wykręcił nadspodziewanie dobry 
wynik. Zimą klub wydał jednak 
oświadczenie, że wprowadza wa-
riant oszczędnościowy. Zawodni-

kom miały zostać zaproponowa-
ne niższe kontrakty, co w praktyce 
oznaczałoby rozstanie się z czo-
łowymi graczami i tym samym 
odpuszczenie walki o awans. Ten 
wpis zniknął jednak z sieci, a po-
jawił się nowy o ustabilizowaniu 
fi nansów i przygotowaniach klu-
bu na utworzenie spółki miejskiej. 

Nie ma jednak pewności, że 
uda się utrzymać czołowych gra-
czy zespołu, chociaż z obozu to-
maszowian ostatnio płyną pozy-
tywne wieści. Gorszą informacją 
dla kibiców było jednak nieprze-
dłużenie wygasającej z końcem 
2018 roku umowy z trenerem 
Bogdanem Jóźwiakiem. Były 
szkoleniowiec Pelikana odszedł 
z Lechii, gdzie miał bardzo do-
bry okres. Pod jego wodzą klub 
zdobywał średnio 2,05 punk-
tu na mecz, co wielu obserwato-
rów może uznać za wynik ponad 
stan. Nowym szkoleniowcem Le-
chistów został Daniel Myśliwiec, 
ostatnio pracujący jako asystent w 
I-ligowej Chojniczance Chojnice.

roszady trenerskie 
również w legionovii, 
ruchu i olimpii
Zimą doszło także do zmian w 

trzech kolejnych klubach. Za roz-
czarowujące uznano miejsce na 
najniższym stopniu podium w 
Legionovie. Ze spadkowiczem 
rozstał się Bartosz Tarachulski, a 
nowym trenerem został Marcin 
Sasal, który w swoim CV ma pra-

cę w I-ligowych: Pogoni Szcze-
cin, Dolcanie Ząbki oraz Pogoni 
Siedlce, a także ekstraklasowych: 
Koronie Kielce oraz Podbeskidziu 
Bielsko-Biała. Ostatnio pracował 
w III-ligowym Motorze Lublin.

Do końca czerwca przyszłego 
roku trenerem Olimpii Zambrów 
ma być Tomasz Kuhlawik, który 
na przełomie wieków był piłka-
rzem zambrowian. Zastąpił on na 
stanowisku Kamila Jackiewicza 
ostatnio pełniącego funkcję szko-
leniowca tymczasowego. Ostatnio 
Kuhlawik trenował KS Wasilków. 

Pracę stracił również były de-
fensor Pelikana – Mykola Drem-
luk. Ukrainiec prowadził Ruch 
Wysokie Mazowieckie od 3. 
kwietnia 2017 roku. Wywalczył 
z tym klubem awans na czwar-
ty szczebel rozgrywkowy, ale je-
sienią w siedemnastu meczach 
zdobył tylko siedemnaście punk-
tów, co daje niewielką przewa-
gę nad strefą spadkową. Piłkarze 
bój o utrzymanie mają stoczyć 
pod wodzą Bartosza Jurkowskie-
go, który dekadę temu grał w ze-
spole Ruchu. Jurkowski może 
pochwalić się bogatą karierą pił-
karską – w polskiej ekstraklasie 
rozegrał 265 spotkań i zdobył w 
nich 12 bramek. Reprezentował 
między innymi barwy Jagiellonii 
Białystok, Amiki Wronki czy Le-
chii Gdańsk. Jako trener pracował 
w IV-ligowym Zniczu Suraż oraz 
III-ligowym Dębie Dąbrowa Bia-
łostocka.  mateusz lis

Piłka siatkowa |�iV�turniej�Piłki�Siatkowej�o�Puchar�Prezesa�UkS�korabka�łowicz

Skierniewicki Węgiel wygrywa w Łowiczu
Tradycyjnie już w ostatni week-

end roku na hali sportowej Szko-
ły Podstawowej nr 3 w Łowiczu 
odbył się turniej piłki siatkowej 
o Puchar Prezesa Uczniowskie-
go Klubu Sportowego Korab-
ka – Zbigniewa Gronczewskie-
go. Turniej rozgrywany jest przy 
ul. Grunwaldzkiej 9 w Łowiczu, 
ponieważ tu właśnie mieści się 
siedziba klubu i na tej hali na co 
dzień prowadzone są treningi dla 
wszystkich miłośników piłki siat-
kowej. 

W tym roku zaproszenie do za-
wodów przyjęły drużyny Skier-
niewickiego Węgla, Stali Głow-
no oraz LKS Retki. Nie pojawili 
się obrońcy mistrzowskiego tytu-
łu sprzed roku – siatkarze ŁAGS 
Awanturnik Łowicz. Nauczyciele 
nie zdołali skompletować składu
i musieli zrezygnować z udziału 
w tej imprezie. 

W turnieju mecze rozgrywa-
no systemem „każdy z każdym” 
do dwóch wygranych setów oraz 
ewentualny tie-break do 15 punk-
tów. 

W pierwszym meczu spotka-
ły się drużyna gospodarzy czyli 
UKS Korabka  oraz LKS Retki. 

– Od początku spotkania było  
wiadomo, że to będzie bardzo 
emocjonujący i wyrównany po-
jedynek. Tym bardziej, że oby-
dwie drużyny rywalizują ze sobą 
w Amatorskiej Lidze Piłki Siat-
kowej organizowanej przez łowic-
ki OSiR. Pierwszy set padł łupem 
drużyny z Retek 26:24, natomiast 
w kolejnym Korabka znacznie 
podniosła poprzeczkę i wygrała 
25:22. O zwycięstwie musiał za-
decydować tie-break, w którym 
to Retki popełniły mniej błędów
i wygrały 15:12 – relacjonował 
Paweł Tomczak – trener Korabki 
i organizator turnieju. 

W drugim meczu zmierzyły się 
najbardziej doświadczone druży-
ny obecne na turnieju ze Skiernie-
wic i Głowna. Zawodnicy Skier-
niewickiego Węgla to wielokrotni 
mistrzowie ligi Skierniewickiej, 
a Stal Głowno kolejny sezon wal-
czy w 3 lidze.

Walka rozpoczęła się już od 
pierwszych piłek i trwała przez 
cały pierwszy set. Drużyna 
ze Skierniewic znacznie lepiej za-
grywała, posyłając aż 4 asy ser-
wisowe i niemal bezbłędnie za-
grał kapitan  – Jakub Sobolewski. 

Pierwszy set 26:24 dla Skiernie-
wic. 

W drugim secie nastąpiły zmia-
ny w drużynie z Głowna spowo-
dowane drobnym urazem jednego 
z zawodników. Lecz walka trwa-
ła do ostatniej piłki. Tym razem 
do zwycięstwa Stali przyczyni-
ła się gra Bartosza Jabłońskiego
oraz kapitana – Bartka Pakow-
skiego. 25:27 dla Stali Głowno.

Drugi tie-break turnieju rozpo-
czął się od kilku błędów obydwu 
drużyn, lecz końcówka zdecydo-
wanie należała do zawodników 

Węgla, którzy odskoczyli na kilka 
punktów i zakończyli mecz wyni-
kiem 15:11. Ten mecz ostatecznie 
zadecydował o zwycięstwie tur-
nieju przez ekipę ze Skierniewic. 

Na zakończenie zawodów każ-
da drużyna otrzymała wspaniałe 
puchary i medale. Zgodnie z tra-
dycją turniejową, w każdej druży-
ny nagradzany jest jeden zawod-
nik, który otrzymuje specjalnie 
przygotowaną statuetkę. 

Najlepszym zawodnikiem tur-
nieju –  MVP –  został Jan Marat  
– Skierniewicki Węgiel, Statuetkę 

dla  najlepiej punktującego zawod-
nika otrzymał Filip Jałoszyński – 
UKS Korabka. Statuetkę dla naj-
lepiej zagrywającego zawodnika 
otrzymał Rafał Koza – LKS Retki, 
natomiast nagrodę dla najlepszego 
rozgrywającego odebrał Damian 
Janicki  z drużyny Stali Głowno.

Zaraz po zakończeniu turnie-
ju wszystkie drużyny zapewniły 
o gotowości gry w kolejnym tur-
nieju organizowanym przez UKS 
KORABKA  Łowicz, który odbę-
dzie się zapewne pod koniec roku. 
Organizatorzy składają serdeczne 
podziękowania dla głównego sę-
dziego – Tomasza Piaseckiego, 
za pomoc i sprawne przeprowa-
dzenie całego turnieju.  zł

 Wyniki meczów: UkS� korabka��
–�lkS�retki�1:2,�Skierniewicki�wę-
giel��–�Stal�Głowno�2:1,�Stal�Głow-
no� –� lkS� retki� 2:1,� Stal� Głowno�
–�UkS�korabka��2:0,�Skierniewicki�
węgiel� –� lkS� retki� 2:0,� Skiernie-
wicki�węgiel�–�UkS�korabka�2:0.�
klasyfi kacja końcowa turnieju :
1.�Skierniewicki�węgiel

2.�Stal�Głowno

3.�lkS�retki

4.�UkS�korabka

turniej na korabce�wygrał�Skierniewicki�węgiel.

taniec |�łowiczanka�w�szkole�baletowej

Wiktoria Skóra
i jej taneczna pasja

Młoda łowiczanka Wiktoria 
Skóra (10 lat) od najmłodszych lat 
przejawiała zamiłowanie do tańca 
i gimnastyki i obecnie swoją pasję 
rozwija i doskonali w Skierniewi-
cach w Niepublicznej Szkole Ba-
letowej – Szkole Sztuki Tańca Art. 
Station, po której zostanie zawo-
dową tancerką. 

– Wiktoria już jak miała 4 lata 
pokazywała, że lubi taniec i gim-
nastykę. Widzieliśmy, że ma ta-
lent. Cały czas roznosiła ją ener-
gia, tańczyła i ćwiczyła w domu. 
Postanowiliśmy, że zapiszemy ją 
na jakieś zajęcia. Od znajomej do-
wiedziałem się o szkole w Skier-
niewicach i tam zapisaliśmy cór-
kę – mówi tata Wiktorii – Marcin. 

Wiktoria uczy się w Nie-
publicznej Szkole Baletowej 
w Skierniewicach od trzech lat. 
Jest niezwykle utalentowana i już 
odnosi pierwsze sukcesy. Trenuje 
4 razy w tygodniu, a zajęcia trwa-
ją 2-4 godziny. Pracy jest bardzo 
dużo, ale dla niej to czysta przy-
jemność. 

O talencie i możliwościach 
Wiktorii mówiła jej trenerka 
Agnieszka Madej: – Wiktoria to 
tancerz młodego pokolenia. Ma 
ogromny talent i predyspozycje 
emocjonalne oraz psychiczne, aby 
zostać tancerką na międzynaro-
dowym poziomie. Jest niezwykle 
pracowita, kreatywna  i posiada 
taneczną wyobraźnie. Ma to coś, 
że chce się ją oglądać na scenie – 
podkreśla.

Łowiczanka już ma za sobą 
dwa występy, w których zdo-
była wyróżnienia (w Ząbkach
i w Głownie). Jako jedyna z klasy 
trzeciej została zaproszona do pra-
cy solowej. 

– To jej duży sukces. Wiktoria 
staruje w kategorii 8-12 lat, zatem 
są zawodniczki od niej starsze. Jest 
już rozpoznawalna i naprawdę ma 
szanse stać się tancerką na wyso-
kim poziomie. Dużym wyróżnie-
niem jest nominacja na wyjazd
do Chorwacji, gdzie dobędzie się 
Atr Festiwal Tańca. Turniej zapla-
nowany jest w lipcu – mówi tre-
nerka Agnieszka Madej. – War-
to jednak podkreślić, że proces 
kształcenie tancerza nie jest na-
stawiony na szybkie pokazywanie 
efektów pracy. Tu potrzebny jest 
czas i ciężka praca – dodaje. 

Trzymamy kciuki za rozwój ta-
necznej kariery młodej łowiczan-
ki, która spełnia swoje marzenia
i czekamy na krajowe i międzyna-
rodowe sukcesy.  zł

Wiktoria Skóra�potrafi��wykonać�
niesamowite�fi�gury.
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czWaRtek, 10 StyczNia:
 15.30� –� Stadion� Miejski� im.� 10�
Pułku� Piechoty� w� łowiczu,� ul.�
Jana�Pawła�ii�3;�treningi dla za-
wodników testowanych;

Piątek, 11 StyczNia:
 18.30-21.30� –� hala� sportowa�
oSir�nr�2�w�łowiczu,�ul.�topolo-
wa�2;�7. kolejka XX edycji Sam, 
czyli Siatkarskich amatorskich 
mistrzostw Łowicza;
 19.00� –� Bar� Maja� w� łowiczu,�
ul.� Dworcowa� 8;� 18. edycja XX 
Otwartych mistrzostw Łowicza 
w darcie 501 d.o. 

SOBOta, 12 StyczNia:
 15.00-17.30� –� hala� sportowa�
oSir� nr� 2� w� łowiczu,� ul.� topo-
lowa� 2;� 5. kolejka XXVi edycji 
V ligi ŁoliF, czyli Łowickiej ligi 
Futsalu;
 18.30�–�hala�sportowa�oSir�nr�1�
w� łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� ii� 3;�
17. kolejka i ligi koszykówki 
seniorów: kS księżak Syntex 
Łowicz – Wkk Wrocław;

NieDziela, 13 StyczNia:
 10.00� –� hala� sportowa� oSir�
nr� 2� w� łowiczu,� ul.� topolowa� 2;�
zaległy mecz 5. kolejki woje-
wódzkiej ligi koszykówki junio-
rów u-18: umkS księżak-2001 
Łowicz – ŁkS Szkoła Gortata ii 
Łódź;
 10.00-12.30� –� hala� sportowa�
oSir� nr� 1� w� łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła�ii�3;�5. kolejka XXVi edycji 
Robkol iV ligi ŁoliF, czyli Łowic-
kiej ligi Futsalu;
 12.30-16.00� –� hala� sportowa�
oSir� nr� 1� w� łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła�ii�3;�7. kolejka XXVi edycji 
julomax ii ligi ŁoliF, czyli Ło-
wickiej ligi Futsalu;
 16.30-19.50� –� hala� oSir� nr� 1�
w� łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� ii� 3;�
8. kolejka XXVi edycji kia Open 
i ligi ŁoliF;

PONieDziaŁek, 14 StyczNia:
 15.30�–�Stadion�Miejski�im.�10�PP
w� łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� ii� 3;�
Pierwszy trening rundy wiosen-
nej kS Pelikana Łowicz w sezo-
nie 2018/19;

WtORek, 15 StyczNia:
 9.00�–�hala�oSir�nr�2�w�łowiczu,�
ul.�topolowa�2;�miejskie igrzyska 
Dzieci w minipiłce siatkowej 
dziewcząt i chłopców;
 17.30�–�Stadion�Miejski�im.�10�PP
w� łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� ii� 3;�
Pierwszy trening rundy wiosen-
nej kS Pelikana ii Łowicz w se-
zonie 2018/19.

Piątek, 18 StyczNia:
 18.30-21.30�–�oSir�nr�2�w�ło-
wiczu,�ul.�topolowa�2;�8. kolejka 
XX edycji Siatkarskich amator-
skich mistrzostw Łowicza;
 19.00� –� Bar� Maja� w� łowiczu,�
ul.� Dworcowa� 8;� 19. edycja XX 
Otwartych mistrzostw Łowicza 
w darcie 501 d.o. � Gogo
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REKLAMOWANE W 

TV

1  Nos 2  Tarczyca 3  Tchawica 4  
5 6  
7 8

 10  Oczy 11  Uszy 12 Limfa  13

 14 15 16  
17 18 19

20 21 22

23 24 25  
26  27  

28 29 30 
31  Odbyt 32 33

34 Staw biodrowy 35  36

 37 38 
39

40 41 
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